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یکی از عمده ترین مسائل محوری در حول و حوش مسائل توسعه 
، توجه به فاکتور اساسی نیروی انسانی و جمعیت از ابعاد گوناگون 
آن می باشد . بر این اساس مسائل مطرح شده در قالب ساختار 
جمعیت و نیروی انسانی شاغل در هر جامعه ای با توجه به 
حساسیتی که از جوانب گوناگون علمی ، فنی ، تخصصی و آموزشی 
و .......... دارا می باشد از جمله عوامل موثر در تحقق اهداف توسعه 

اقتصادی تلقی می گردد . 
لازم به تذکر است که بررسی مسائل اشتغال و اشتغال زائی در سطح 
کلان در یک ارتباط منطقی با بروز پدیده تورم در سطح کشور می 
باشد . به همین جهت به منظور نمایان ساختن و چگونگی ایجاد این 
ارتباط به علل ساختاری در وقوع تورم آشکار و تورم نهفته در 
جامعه که خود منبعت از ترکیب اشتغال در بخشهای گوناگون 

اقتصادکشور می باشد اشاره شده است .
  به این ترتیب می توان نقطه نظرات ملحوظ در خصوص پدیده 
اشتغال و ارتباط آن با مسائل تورمی کشور را به ترتیب ذیل طبقه 
ادامه صفحه 8 بندی نمود:  

خزندگان جاسوس در ایران دستگیر شدند

 دیدار رهبر انقلاب اسلامی با نایب رئیس 
دفتر سیاسی حماس و هیئت همراه
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هفته نامه اقتصادی ایران

رئیس  قوه  قضائیه در دیدار با رؤسای 
مجلس،  تخصصی  کمیسیون های 
باطل السحر اقدامات دشمن را نشان 
دادن کارآمدی نظام در عمل عنوان 
کرد. به گزارش روابط عمومی قوه 
قضائیه، آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
در این دیدار درخصوص گزارش های 
تحقیق و تفحص مجلس تأکید کرد 
باید گزارش ها به شکلی حقوقی و 

محکمه پسند تهیه شود تا بتوان از آنها بهره برداری لازم را کرد 
و در دستگاه قضایی قابلیت بررسی داشته باشد.

احکام دیوان عدالت درباره بورسیه ها
 باید اجرا شود

رئیسی با اشاره به بررسی پرونده بورسیه ها در دیوان عدالت 
اداری گفت: در این خصوص جلسات متعددی داشتیم و 
معتقدیم احکام دیوان عدالت باید در این زمینه اجرا شود.  برای 
مستنکف از اجرای این احکام نیز ضمانت اجرای خوبی در قانون 
پیش بینی شده و هیچ کس حق تخطی از آن را ندارد. وی اظهار 
داشت: کاداستر از طرح های ضروری برای کشور است و از 
نمایندگان محترم می خواهم که تأمین بودجه آن را در اولویت 
قرار دهند. کارهایی در این زمینه انجام شده که لازم بوده  اما 
کافی نبوده است. اجرای طرح کاداستر می تواند موجب کاهش 
ورودی پرونده ها به دستگاه قضایی و جلوگیری از بسیاری 
دعاوی شود. رئیس قوه قضائیه با اشاره به اجرای ماده ۱۰۰ قانون 
شهرداری ها تصریح کرد: این ماده اساسا برای جلوگیری از 
تخلفات بوده است، نه اینکه منبع درآمد شهرداری ها یا موجب 
خریدن تخلف شود. اگر احداث یک بنا غیر مجاز است، نباید با 
دریافت وجهی در قالب ماده ۱۰۰ قانون شهرداری ها حق عموم 
را ضایع کرد. براساس این گزارش، پیش از سخنان رئیس قوه 
قضائیه، روسای کمیسیون های مجلس نیز به بیان دیدگاه ها و 

نقطه نظرات خود پرداختند.
ابلاغ دستورالعمل جامع کرامت

رئیس قوه قضائیه همچنین در جلسه شورای عالی قضایی، از 
ابلاغ دستورالعمل جامع کرامت در 33 ماده و تبصره به همه 
زیرمجموعه های دستگاه قضایی خبر داد. وی با بیان اینکه این 
دستورالعمل مشتمل بر جمع بندی نکات مورد تاکید رهبر معظم 
انقلاب و مفاد مقرر در قوانین گوناگون است، گفت: قوت و اقتدار 
دستگاه قضایی به هیچ عنوان مستلزم بی احترامی به ارباب 
رجوع، متهم و محکومان نیست. برای ارتقای سطح رعایت 
کرامت افراد درگیر در پرونده های قضایی باید از سامانه های 
الکترونیکی استفاده کرد تا امور به سرعت، منظم، با حفظ احترام 
طرفین و همچنین با شفافیت قضایی پیش برود. رئیسی با تاکید 
بر ضرورت نظارت علی الدوام بر دستگاه ها از جانب مدیران گفت: 
تاکید ما بر نظارت هرچه بیشتر بر تحت نظرگاه ها، بازداشتگاه ها، 
کلانتری ها و دادسراهاست زیرا این مراکز مهم، بیشتر با آحاد 

جامعه سر و کار دارند و بر همین اساس دارای اولویت هستند.
هشدار به خودروسازها

رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از سخنان خود بر ضرورت 
پایبندی شرکت ها به تعهدات خود و حقوق مردم تاکید کرد و 
گفت: اگر سازمانی به خود اجازه دهد که تعهدش نسبت به 
مشتری را به صورت یکطرفه نقض کند، در واقع مرتکب نقض 
حقوق عامه شده است. مثلا فرض کنیم یک شرکت خودروسازی 
متعهد شده است که خودرو را با قیمت مشخص در زمان 
مشخص به مشتری تحویل دهد. اگر به صورت یکطرفه و با میل 
خود قیمت و زمان تحویل خودرو را تغییر دهد، اقدامش خلاف 

حقوق عامه است.
ابلاغ بخشنامه تسهیل رقابت و منع انحصار

اجرای  درخصوص  قضائیه  رئیس قوه  بخشنامه  همچنین 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی با هدف تسهیل رقابت و منع 

انحصار و جلوگیری از اخلال در رقابت ابلاغ شد.
دیدار رئیس  قوه قضائیه

با رئیس شورای عالی قضایی عراق
رئیس قوه قضائیه دیروز همچنین در دیدار با رئیس شورای عالی 
قضایی عراق با اشاره به توسعه روابط ایران و عراق در زمینه های 
مختلف، گفت: دشمنان سال هاست در تلاش برای آسیب رساندن 
به رابطه ایران و عراق هستند اما همچنان در تحقق این راهبرد خود 
ناکام مانده اند. رئیسی با بیان اینکه مناسبات ایران و عراق صرفا 
محدود به همسایگی نیست، افزود: همسایگی برای ما بسیار مهم 
است اما مهم تر از آن، رابطه و مناسبات بسیار عمیق و نزدیکی است 
که ریشه در باورهای مشترکمان دارد و آنچه امروز ما را کنار هم 

قرار می دهد، باورها، اعتقادات و فرهنگ دو ملت است.

 تاکید جهانگیری بر تکمیل 
طرح های نیمه تمام

سخنگوی سپاه: نفتکش انگلیسی توقیف 
شده با ناو جنگی اسکورت می شد

لاریجانی: قوانین بودجه دو سالانه 
باید در مجلس مصوب شود

رهبر انقلاب درگذشت حجت الاسلام 
والمسلمین حائری را تسلیت گفتند

با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی انجام شد؛
انتصاب نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان 

و امام جمعه بندرعباس

معاون اول رئیس جمهوری گفت: تعداد زیادی طرح های 
نیمه تمام در کشور وجود دارد که باید تلاش کنیم با برطرف کردن 
موانع، طرح های نیمه تمامی را که از پیشرفت فیزیکی خوبی 

برخوردارند، به نتیجه برسند.
اسحاق جهانگیری در جلسه بررسی توسعه اقتصادی 
جنوب استان فارس که در شهرستان لامرد برگزار شد، افزود: 
براساس گزارش ها، از اکنون تا اوایل سال ۱۴۰۰ زمان جهش 
صنعت پتروشیمی است و اگر ۲۰ طرح مهم پتروشیمی که در 
کشور در دست اجرا است به اتمام و بهره برداری برسد، ظرفیت 
پتروشیمی ایران از ۶۰ میلیون تن به ۹۰ میلیون تن خواهد رسید 

که اتفاقی کم سابقه در کشور خواهدبود.
وی همچنین با  اشاره به بازدید خود از مجتمع صنایع 
آلومینیوم جنوب گفت: این کارخانه می تواند ظرف چند ماه آینده 
به عنوان یکی از مدرن ترین کارخانه های آلومینیوم کشور کار 

خود را آغاز کند.
معاون اول رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه راه اندازی 
مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب می تواند روند توسعه شهرستان 
گفت:  کند،  تسریع  را  کشور  و حتی  فارس  استان  لامرد، 
ظرفیت های صنعتی موجود در این منطقه نه تنها به پیشرفت 
استان کمک می کند بلکه می تواند کشور را وارد دوره جهش 

صنعتی کند.

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه در اعمال قانون 
و حاکمیت ملی در خلیج فارس و تنگه هرمز قاطعانه عمل می کنیم، 
گفت: نفتکش انگلیسی که توسط یک ناو جنگی اسکورت می شد با 
قاطعیت و سرعت عمل نیروهای خودی متوقف و جهت بررسی ها و 
اقدامات لازم قانونی به لنگرگاه ساحلی هدایت شد.به گزارش روز شنبه 
پایگاه اطلاع رسانی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، سرتیپ دوم پاسدار 
»رمضان شریف« در تشریح چرایی و چگونگی توقیف نفتکش انگلیسی 
تنگه هرمز اظهار گفت: نفتکش انگلیسی “Stena Impero” تحت 
اسکورت ناوچه جنگی بریتانیایی که با بی توجهی به قوانین و مقررات 
دریایی و در مسیر معکوس در حال ورود به تنگه هرمز و برخورد احتمالی 
با کشتی های دیگر قرار داشت، با درخواست سازمان بنادر و دریانوردی 
استان هرمزگان، توسط یگان شناوری منطقه یکم نیروی دریایی سپاه 
توقیف شد.وی افزود: نفتکش انگلیسی بر خلاف قوانین و مقررات 
دریانوردی دستگاه موقعیت یاب خود را خاموش و به جای حرکت به 
سمت ورودی خلیج فارس در تنگه هرمز از مسیر خروجی در جنوب 
در حال ورود بود که پس از مقاومت وحتی دخالت ناوچه جنگی نیروی 
دریایی سلطنتی انگلستان و به پرواز در آوردن ۲ فروند بالگرد و تلاش 
برای بازداشتن تکاوران دریایی سپاه از اجرای مأموریت خود، توقیف 
کشتی با موفقیت انجام شد.سخنگوی سپاه »رعایت دقیق قوانین و 
مقررات بین المللی و دریانوردی توسط کلیه شناورهایی که قصد تردد 
در خلیج فارس و تنگه هرمز دارند را ضامن حفظ امنیت و آرامش این 
منطقه راهبردی« توصیف و تاکید کرد: این قوانین تنها اختصاص به 
این منطقه ندارد و در آبراه های دیگر جهان نیز جاری است و به طور 
طبیعی به دلیل حساسیت های موجود ناشی از حضور تحریک کننده 
و غیرحرفه ای نیروهای فرامنطقه ای در این منطقه، اعمال این قوانین 
از اهمیت بیشتری برخوردار شده است.سردار شریف با هشدار نسبت 
به رفتارهای متکبرانه، تحریک کننده و تهدید آمیز برخی شناورهای 
بیگانه و عدم تمکین رعایت مقررات بین المللی دریایی تاکید کرد: 
نیروی دریایی سپاه همراه با سایر نیروهای مسلح، به نمایندگی از ملت 
ایران، در اعمال قوانین جاری بین المللی و نیز حاکمیت ملی در قلمرو 
های دریایی کشور در خلیج فارس و تنگه هرمز قاطعانه عمل کرده و 
اجازه نخواهند داد منافع و مصالح ملی و نیز امنیت این منطقه که یک 
مطالبه جهانی است با رفتارهای نامتعارف بیگانگان خدشه دار شود.

سخنگوی سپاه یادآور شد: نفتکش توقیف شده انگلیسی هم اکنون در 
اختیار سازمان بنادر و دریانوردی استان هرمزگان است و سیر مراحل 

رسیدگی قانونی و قضایی در جریان است.

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: اصل موضوع بودجه دو سالانه 
باید در شورای عالی هماهنگی اقتصادی قوای سه گانه مورد بحث 
قرار گیرد و در مجلس قوانین آن مصوّب شود.علی لاریجانی  با بیان 
اینکه اصلاحات اساسی در ساختار بودجه بحثی مفصل و در ابعاد 
مختلف است، اظهار داشت: این اصلاحات ۱۰ عنوان کلی دارد که 
بخشی از آن شامل مالیات، صندوق ها و بانک ها می شود که با توجه 
به شرایط کشور این اصلاحات می تواند به مردم کمک کرده و 
مشکلات آنها را حل کند، البته باید در این حوزه دقت نظر داشت 
و به گونه ای عمل کرد که فشاری به ملت وارد نشود، بلکه مردم باید 
از مواهب آن استفاده کنند. رئیس نهاد قانونگذاری کشورمان با 
اشاره به اینکه کلیات بحث اصلاح ساختار بودجه امروز در مجلس 
مطرح شد، افزود: جلسات دیگری در این باره در مجلس برگزار 
می شود، چرا که این موضوع از بحث های مهم کشور بوده و ممکن 

است برخی از عناوین آن چندسالی به طول بینجامد.

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت عالم بزرگوار 
حجت الاسلام و المسلمین حاج سید علیرضا حائری را تسلیت 

گفتند.متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

درگذشت تأسف انگیز عالم بزرگوار حجةالاسلام والمسلمین آقای 
حاج سیّد علیرضا حائری را به بازماندگان و خاندان مکرّم و ارادتمندان 
و همکاران علمی ایشان در مؤسسه ی دائرةالمعارف فقه که اخیراً به 
ریاست آن منصوب شده بودند، تسلیت عرض میکنم.خدمات علمی 
و تبلیغی این عالم فرزانه ذخیره ی ماندگاری برای خود آن مرحوم و 
یادگار ارزنده ئی برای علاقمندان و راه جویان و مایه ی رحمت و مغفرت 
الهی است ان شاءالله.از خداوند متعال علو درجات و حشر با اجداد 

طاهرینشان را برای ایشان مسألت میکنم. والسلام علیکم
سیّد علی خامنه ای
۲8 تیر ماه ۱۳۹8

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی با صدور 
حکمی حجة الاسلام محمّد عبادی زاده را به عنوان نماینده 
ولی فقیه در استان هرمزگان و امام جمعه بندرعباس منصوب 

کردند. متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

جناب حجة الاسلام آقای حاج شیخ محمّد عبادی زاده دامت  افاضاته
با عنایت به پایان دوره ی مسئولیت جناب حجت الاسلام والمسلمین 
آقای نعیم آبادی در جایگاه امامت جمعه ی بندرعباس، با تقدیر و تشکر 
وافر از زحمات و خدمات طولانی مدت معزّی الیه، جنابعالی را به 
نمایندگی خود در استان هرمزگان و امامت جمعه ی بندرعباس 
منصوب میکنم. منطقه ی بسیار مهم هرمزگان و مردم مؤمن و انقلابی 
و کارآزموده در آن استان، شایسته ی اهتمامی ویژه از جهت نشر و 
تعمیق معارف انقلابی و اسلامی می باشند. جنابعالی با توجه به سوابق 
خدمت در آن منطقه بی شک با برجستگی های جوانان فداکار و 
مردمان وفادار آشنا می باشید. امروز بزرگداشت این برجستگی ها و 
تقویت و تثبیت آنها از جمله ی وظائف اصلی علمای دین و بویژه امامان 
جمعه و فرزانگان حوزه و دانشگاه است. تقویت جریان انقلابی و جوانان 
مؤمن و روی گشاده و دست مهربان با عموم طبقات، توصیه ی مؤکد 

اینجانب است. توفیقات شما را از خداوند متعال مسألت میکنم.
سیّد علی خامنه ای
۲۶ تیرماه ۱۳۹8

رئیس  قوه قضائیه در دیدار رؤسای کمیسیون های تخصصی مجلس:

»ماده ۱۰۰« برای جلوگیری از تخلفات 
است نه منبع درآمد شهرداری ها

خبر

در  جمهوري  رئیس  اقتصادي:  گروه 
نشست با مدیران ارشد بخش مسکن عنوان 
کرد که باید در ۲ سال باقیمانده از دولت گامي 

مهم در بخش مسکن به انجام برسانیم.
حسن روحاني، رئیس جمهوري با اشاره 
به ضرورت افزایش هماهنگي و تمرکز میان 
دستگاه هاي مسئول در بخش مسکن، گفت: 
کمک به مردم در بخش مسکن موجب افزایش 
رفاه، آسایش و امنیت آنان شده و ضمن ایجاد 
سرمایه براي مردم، ارائه خدمات رفاهي و 

اجتماعي به آنان را تسهیل خواهد کرد.
وي در نشست با مدیران ارشد بخش 
مسکن به منظور پیگیري اجراي طرح هاي 
دولت تدبیر و امید در این بخش، گفت: موضوع 
مسکن یکي از مسائل مهم اجتماعي، اقتصادي 
و رفاهي مردم بوده که کاهش دغدغه آنان در 
این بخش در توسعه اشتغال و رشد اجتماعي 

کشور هم تاثیرگذار است.
اقدامات در ۲ سال باقیمانده

روحاني با اشاره به اقدامات انجام شده در دولت 
هاي یازدهم و دوازدهم در حوزه هاي مختلف 
مرتبط با بخش مسکن از جمله مسکن شهري 
و روستایي، تکمیل پروژه هاي مربوط به طرح 
مسکن مهر و احیاي بافت فرسوده، اظهار 
داشت: باید تلاش کنیم تا در ۲ سال باقیمانده 
از دولت گامي مهم در بخش مسکن به انجام 
برسانیم که در این راستا دولت باید از سرمایه 
هایي که در اختیار دارد، مانند ارائه خدمات 
ارزان قیمت، تسهیل در ارائه جواز، اعطاي زمین 
و کمک بانک ها براي سرمایه گذاري در ساخت 

مسکن استفاده کند.
رئیس جمهوري با تاکید بر ضرورت اهتمام 
بیشتر مسئولان در احیاي بافت هاي فرسوده، 
گفت: باید تلاش کنیم تا با تکمیل طرح هاي 
گذشته در زمینه مسکن و ایجاد و بازسازي خانه 
هایي که در مناطق مختلف کشور بواسطه بلایاي 
طبیعي تخریب یا دچار آسیب شده، مسکن مورد 

نیاز مردم را تامین کنیم.
حفظ آثار تاریخي

روحاني با ابراز تاسف از وقوع حادثه آتش 
سوزي در میدان حسن آباد تهران، اظهار داشت: 
آثار و ابنیه تاریخي نشان دهنده هویت ملي و 

تاریخي و هنر ایرانیان بوده و ارزشي ملي، 
فرهنگي و باستاني دارد که باید از آنها بخوبي 

حفظ و حراست کرد.
رئیس جمهوري روحاني افزود: باید هر 
آنچه که از گذشته براي ما باقیمانده را پاس 
بداریم، چرا که آثار و ابنیه تاریخي مانند میدان 
نقش جهان اصفهان نشان دهنده هنر و همت 
بلند ایرانیان با مهندسي و معماري دقیق است.

رئیس جمهوري با بیان اینکه شهرداري 
ها باید برنامه اي فوري براي بازسازي و مقاوم 
سازي ابنیه تاریخي و ساماندهي اماکن مجاور 
آنها که امکان حادثه آفریني دارند، داشته 
باشند، گفت: براساس قول شهردار تهران 
میدان حسن آباد ظرف مدت ۶ ماه به حالت 
قبلي بازگشته و اقدامات بعدي براي حفاظت 

از این اثر تاریخي انجام خواهد شد.
برنامه هاي مهم بخش مسکن

روحاني با اشاره به گزارش هاي ارائه شده در این 
جلسه از سوي مسئولان دستگاه هاي ذیربط 
در بخش مسکن، اظهار داشت: در این راستا 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامي در بخش مسکن 
روستایي ۲۰۰ هزار مسکن در سال جاري و 
۲۰۰ هزار مسکن سال آینده ایجاد و وزارت راه 
و شهرسازي نیز امسال و سال آینده در مجموع 
۴۰۰ هزار مسکن را ایجاد و 5۰۰ هزار مسکن 

نیز تکمیل خواهد کرد.
رئیس جمهوري ادامه داد: ایجاد این 
تعداد مسکن رقم قابل توجهي است که باید بر 
مبناي قولي که دستگاه ها داده اند، تا پایان سال 

۹8 و ۹۹ تکمیل شود.
نوسازي بافت هاي فرسوده

روحاني تلاش و سرمایه گذاري در زمینه احیاي 
بافت فرسوده در شهرها را اقدامي ارزشمند 
دانست و گفت: کارهایي نظیر احیاي بافت هاي 
فرسوده و ساماندهي حاشیه نشیني در شهرها 
موجب رفاه بیشتر و افزایش سرمایه زندگي 

براي مردم خواهد بود.
رئیس جمهوري با اشاره به اجراي طرح 
تامین مسکن کارمندان توسط وزارت راه و 
شهرسازي، گفت: اگر بتوانیم با برنامه ریزي 
مناسب ظرف مدت چند سال واحدي مسکوني 
براي کارمندان ایجاد کرده و در اختیارشان قرار 
دهیم، اقدامي بسیار خوب براي جواناني است 
که تازه مشغول به کار شده و با این کار دغدغه 
آنها در زمینه تامین مسکن کاهش خواهد 

یافت.
قیمت اجاره مطلوب نیست

روحاني با انتقاد از گزارش ها و اعداد و ارقامي 
که در زمینه افزایش اجاره بها از سوي برخي 
رسانه ها منتشر مي شود، گفت: براساس آمار 
مسکن  بخش  در  شهرسازي  و  راه  وزارت 
استیجاري به طور متوسط در تهران میزان 
اجاره بها 3۰ درصد افزایش یافته که این رقم 
امیدوارکننده است. البته مطلوب نبوده اما در 
عین حال با آمار و ارقامي که این روزها منتشر 

مي شود، متفاوت است.
رئیس جمهوري تصریح کرد: شهرداران 
کلانشهرها مي توانند طرحي براي اجاره ارزان 
مسکن به اقشاري که تحت فشار اقتصادي 
هستند، داشته باشند که در این راستا باید 

برنامه ریزي کنند.
روحاني با اشاره به اهمیت اجراي طرح 
احیاي بافت فرسوده در نقاط مختلف کشور، 
گفت: هر کجا زمین دولتي مناسب براي 
ساخت و ساز وجود دارد، ضروري است که 
دستگاه  اختیار  در  مسکن  ساخت  براي 

مربوطه قرار گیرد.

تحویل مسکن در مناطق سیل زده تا 
پایان مرداد

رئیس جمهوري با اشاره به تلاش هاي بخش 
هاي مختلف براي بازسازي مناطق آسیب دیده 
از حوادث و بلایاي طبیعي، بویژه سیل و زلزله، 
گفت: براساس وعده وزیر کشور و رئیس بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامي تا نیمه مردادماه سال 
جاري در مناطق سیل زده همه منازل مسکوني 
که نیاز به ترمیم داشته تحویل مالکان خواهد 

شد و این اقدامي ارزشمند است.
روحاني افزود: همچنین خانه هایي که 
نیاز به بازسازي کامل داشته اند نیز با تلاش 
دستگاه هاي مربوط تا پایان سال تکمیل و در 
اختیار مردم در این مناطق قرار خواهد گرفت.

رئیس جمهوري با بیان اینکه موضوع 
مسکن از نگراني هاي مردم به شمار مي رود، 
گفت: امروز آنهایي که مستاجر بوده و در بافت 
مسکن  و  کنند  مي  زندگي  فرسوده  هاي 
مستقلي ندارند هر یک به گونه اي دچار مشکل 
هستند که دولت وظیفه دارد در این زمینه به 

آنها کمک کند.
روحاني افزود: اگر بتوانیم در منطقه اي 
که امکان ارائه خدمات گوناگون در آن وجود 
داشته باشد، یک شهر متوسط با معماري که 
یادي از معماري جمهوري اسلامي ایران را زنده 
کند، ایجاد کنیم، اقدامي حائز اهمیت خواهد 

بود.
این  داشت:  اظهار  جمهوري  رئیس 
جلسات از این پس به صورت فصلي براي 
بررسي دقیق و ساماندهي بخش مسکن برگزار 
و  تمرکز  باید  معتقدیم  مي شود، چرا که 
هماهنگي میان دستگاه ها در بخش مسکن 

بیش از پیش تقویت شود.
در این جلسه وزیر راه و شهرسازي، رئیس 
از  انقلاب اسلامي و شماري  بنیاد مسکن 
هاي  گزارش  مسکن  بخش  ارشد  مدیران 
جداگانه اي از روند اقدامات انجام شده دردولت 
یازدهم و دوازدهم در زمینه ساخت مسکن در 
حوزه هاي مختلف شهري، روستایي، بافت 
فرسوده، حاشیه شهرها و تکمیل طرح هاي 
مسکن بجا مانده از دوره هاي گذشته مانند 

مسکن مهر ارائه کردند.

رئیس جمهوري در نشست مدیران ارشد بخش مسکن اعلام کرد: 
میزان اجاره بهاي مسکن مطلوب نیست

انتصاب مهندس 
پرویز فتاح به 
ریاست بنیاد 
مستضعفان

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی آقای مهندس پرویز 
فتاح را به ریاست بنیاد مستضعفان منصوب کردند.

متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

جناب آقای مهندس پرویز فتاح دام توفیقه
با پایان گرفتن دوره ی مسئولیت جناب آقای مهندس سعیدی کیا در بنیاد 
مستضعفان و با تقدیر و تشکر فراوان از مدیریت پرتلاش و مبتکرانه ی ایشان، 
جنابعالی را برای مدت پنج سال به ریاست آن بنیاد و آقای سعیدی کیا را به ریاست 

اهتمام به  هیئت امنای آن منصوب می کنم. اهمّ توصیه  های اینجانب اولاً 
توانمندسازی تهیدستان و مصروف کردن این امانت ملیّ در جهت آبادانی و پیشرفت 
جامعِ مناطق محروم، و ثانیاً رعایت دقیق بندهای اقتصاد مقاومتی، و ثالثاً به کارگیری 
نیروهای جوان و متخصص و انقلابی و جریان سازی فعالیت جهادی در همه ی 

بخش های این بنیاد است. توفیقات شما را از خداوند متعال مسألت می کنم.
سیّد علی خامنه ای
۳۱ تیر ۱۳۹8

دیدار رهبر انقلاب اسلامی با نایب رئیس دفتر سیاسی حماس و هیئت همراه 

موضوع فلسطین قطعاً به نفع مردم فلسطین و دنیای اسلام تمام خواهد شد
معظم  رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
انقلاب اسلامی صبح امروز )دوشنبه( در 
دیدار هیئتی عالیرتبه از جنبش مقاومت 
اسلامی فلسطین)حماس(، قضیه فلسطین 
را قضیه اول و مهمترین مسئله دنیای اسلام 
دانستند و با تمجید از ایستادگی و مقاومت 
گروههای  و  فلسطین  مردم  شگفت آور 
مقاومت از جمله حماس، تأکید کردند: 
پیروزی بدون مقاومت و مبارزه به دست نمی 
آید و ما براساس وعده تخلف ناپذیر الهی 
معتقدیم که موضوع فلسطین قطعاً به نفع 
مردم فلسطین و دنیای اسلام، تمام خواهد 

شد.
در ابتدای این دیدار آقای صالح العاروری 
نایب رئیس دفتر سیاسی حماس نامه آقای 
اسماعیل هنیه رئیس دفتر سیاسی حماس 

را تقدیم رهبر انقلاب کرد.
از  با قدردانی  حضرت آیت الله خامنه ای 
مواضع بسیار خوب و مهم آقای اسماعیل 
هنیه در این نامه، گفتند: حماس در قلب 
حرکت فلسطین قرار دارد همانگونه که 
فلسطین در قلب حرکت دنیای اسلام قرار 

گرفته است.
ایشان ایستادگی و مقاومت مردم غزه و 
ساکنان ساحل غربی رود اردن را بشارت 
دهنده فتح و پیروزی خواندند و افزودند: 
خداوند به کسانی که ثابت قدم در راه او 
ایستادگی کنند، وعده یاری و پیروزی داده 
است و البته تحقق این وعده الزاماتی دارد 
که از مهمترین آنها جهاد و مبارزه و تلاش 
خستگی ناپذیر در ابعاد مختلف سیاسی، 

فرهنگی، فکری، اقتصادی و نظامی است.
اینکه  بر  تأکید  با  اسلامی  انقلاب  رهبر 
جمهوری اسلامی ایران در قضیه فلسطین با 
هیچ کشوری در دنیا رودربایستی ندارد، 
خاطرنشان کردند: ما همواره دیدگاه خود را 
درباره فلسطین به طور صریح و شفاف اعلام 
المللی  کرده ایم و حتی در عرصه بین 
کشورهای دوست ما که در این زمینه با آنها 
اختلاف نظر داریم می دانند که جمهوری 
اسلامی در قضیه فلسطین کاملًا جدی 

است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: یکی از 
علتهای مهم دشمنی با جمهوری اسلامی 
ایران، موضوع فلسطین است اما این دشمنی 
ها و فشارها موجب نخواهد شد که ایران از 
مواضع خود در موضوع فلسطین کوتاه بیاید، 
زیرا حمایت از فلسطین یک مسئله اعتقادی 

و دینی است.
ایشان تأکید کردند: اگر دنیای اسلام به 
فلسطین  موضوع  بر  متحد   صورت 
ایستادگی می کرد، اکنون شرایط بهتری 
داشت و دوری برخی کشورهای دنباله رو 

موضوع  از  سعودی  همچون  امریکا 
از  اگر  زیرا  بود  فلسطین یک حماقت 
فلسطین حمایت می کردند، می توانستند 

در مقابل امریکا، امتیاز بگیرند.
اینکه  بر  تأکید  با  انقلاب اسلامی  رهبر 
براساس سنت الهی، پیروزی مردم فلسطین 
و بازگشت این سرزمین مقدس به دنیای 
اسلام، موضوع عجیب و غیرقابل تحقق 
نیست، گفتند: ۴۰ سال قبل کسی باور نمی 
کرد در ایران که مرکز نفوذ و امید امریکایی ها 
بود، یک حکومت دینی برسرکار بیاید و 
سفارت  به  تهران  در  اسرائیل  سفارت 
موضوع  این  اما  شود  تبدیل  فلسطین 
غیرقابل باور محقق شد، بنابراین تحقق 
موضوعاتی که در ظاهر عجیب به نظر می 

رسند، امکان پذیر است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: اینکه 
من  گوید  می  نصرالله  سیدحسن  آقای 
ان شاءالله در مسجدالاقصی نماز میخوانم، 
برای ما یک امید کاملًا عملی و قابل تحقق 

است.
ایشان با تأکید بر اینکه یکی از الزامات تحقق 
و  مستحکم  مواضع  همان  امید،  این 
ایستادگی است که آقای هنیه در نامه خود 
به آن اشاره کرده است، گفتند: اگر همه ما 
به وظایف خود عمل کنیم، وعده الهی قطعاً 

محقق خواهد شد.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به طرح خیانت 
آمیز »معامله قرن« تأکید کردند: هدف از این 
هویت  بردن  بین  از  خطرناک،  توطئه 

فلسطینی در میان آحاد مردم و جوانان 
فلسطینی است که باید با همین نقطه اصلی، 
مقابله کرد و نگذاشت که آنها با استفاده از 

پول، هویت فلسطینی را از بین ببرند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
کارهای  نیازمند  طراحی  این  با  مقابله 
تبلیغاتی و فرهنگی و فکری است، افزودند: 
یک راه دیگر مقابله با این توطئه این است 
که مردم فلسطین، احساس پیشرفت کنند 
که این موضوع تا بحال به لطف خداوند اتفاق 

افتاده است.
ایشان خاطرنشان کردند: در سالهای نه 
چندان دور، فلسطینی ها با سنگ مبارزه می 
کردند، اما امروز بجای سنگ، مجهز به 
موشکهای نقطه زن هستند و این، یعنی 

احساس پیشرفت.
در این دیدار آقای صالح العاروری نایب رئیس 
دفتر سیاسی حماس ضمن ابلاغ سلام و 
تحیات آقای اسماعیل هنیه و مردم فلسطین 
خطاب به رهبر انقلاب اسلامی تأکید کرد: 
همانگونه که جنابعالی اشاره کردید، ما 
و  قدس  الهی  وعده  براساس  معتقدیم 
فلسطین از چنگال صهیونیستها آزاد خواهد 
شد و همه مجاهدان و امت اسلامی، در 

مسجدالاقصی نماز خواهند خواند.
نایب رئیس دفتر سیاسی حماس با اشاره به 
مواضع قاطع امام خمینی)ره( در حمایت از 
موضوع فلسطین، قبل از پیروزی انقلاب 
اسلامی و بعد از انقلاب، و همچنین مواضع 
صریح رهبر انقلاب گفت: ما همواره قدردان 

تغییر  غیرقابل  و  همیشگی  حمایتهای 
جمهوری اسلامی از مردم فلسطین بوده و 

هستیم.
آقای صالح العاروری با اشاره به دشمنی های 
آمریکا و رژیم صهیونیستی با جمهوری 
اسلامی و تحریمها و تهدیدها، خاطرنشان 
کرد: ما به عنوان حرکت مقاومت و جنبش 
با جمهوری  را  حماس همبستگی خود 
اسلامی ایران اعلام و تأکید می کنیم هرگونه 
اقدام خصمانه در مورد ایران در واقع اقدام 
خصمانه بر ضد فلسطین و جریان مقاومت 
است و ما خود را در خط مقدم حمایت از 

ایران می دانیم.
وی با اشاره به توانایی های دفاعی جریان 
مقاومت در فلسطین افزود: پیشرفتهای 
دفاعی حماس و دیگر گروههای مقاومت به 
هیچ وجه قابل مقایسه با سالهای گذشته 
نیست و امروز تمام سرزمین های اشغالی و 
مراکز اصلی و حساس صهیونیست ها در 
تیررس موشکهای مقاومت فلسطین قرار 

دارند.
نایب رئیس دفتر سیاسی حماس با اشاره به 
طرح »معامله قرن« آن را خطرناک ترین 
توطئه برای از بین بردن هویت فلسطینی 
دانست و گزارشی از آخرین تحولات و 
وضعیت غزه و سرزمین های ساحل غربی 

رود اردن بیان کرد.
در پایان این دیدار، هیئت حماس تابلوی 
منقش به تصویری از مسجدالاقصی را به 

رهبر انقلاب اسلامی تقدیم کردند.



امیرسرتیپ امیر حاتمی با اشاره به همکاری وزارت دفاع با خودروسازی ها برای ساخت قطعات، گفت: در حوزه خودروسازی به وزارت صنعت، معدن و تجارت و خودروسازی 
ها گفته شد که اگر خارجی ها بازار ایران را ترک کردند، صنایع دفاعی که از فناوری و علم و دانش خوبی برخوردار بوده آماده کمک به خودروسازان برای تولید قطعات است. به 
گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با بیان اینکه امروز ارتباط و اتصال بین وزارت دفاع و خودروسازی ها برقرار شده است، افزود: بخش قابل 
توجهی از قطعاتی که خارجی ها تامین می کردند و با تحریم ها کشور را ترک کردند، امروز در داخل تولید شده و در اختیار خودروسازی ها قرار می گیرد و حدود هزار و 5۰۰ 

میلیارد تومان قرارداد بین صنایع دفاعی و خودروسازها برای تامین قطعات حساسی که توسط خودروسازان قابل تولید نبوده منعقد شده تا این قطعات تولید و در اختیار 
خودروسازان قرار گیرد. امیرحاتمی با بیان اینکه قطعات ساخته شده توسط صنایع دفاعی برای تکمیل خودروهای موجود است، ادامه داد: قطعاتی که توسط صنایع دفاعی 
ساخته می شود همانند کامپیوتر خودرو از کیفیت خوبی برخوردار است و خودروسازان هر کمکی بخواهند انجام می دهیم، اما برنامه ای برای خودروی غیرنظامی نداریم. 

این عضو کابینه دولت یازدهم، تصریح کرد: به زودی از یک خودروی نظامی رونمایی می شود که مردم خبر آن را خواهند شنید. 
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قرارداد 1500 میلیارد 

تومانی صنایع دفاعی 
و خودروسازها برای 

تامین قطعات خودرو

رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن 
و تجارت در حاشیه بازدید از 
نخستین نمایشگاه فرصت های 
نمایشگاه  این  داخل،  ساخت 
تقاضا محور و مبتنی بر نیازمندی 
های صنعتی و معدنی کشور 

معرفی کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
ایشان  صمت  وزارت  عمومی 
بار  اولین  برای  داشت:  اظهار 
درخواست های بخش تولید در تامین نیازمندی های مرتبط 

با قطعات و تجهیزات در این نمایشگاه عرضه شده است.
یکی از اهداف اصلی این نمایشگاه عبور از محدودیت های 
تحمیلی در تامین نیازمندی های صنعتی و معدنی کشور از 
طریق واردات است که در عمل با تکیه بر توان داخلی بتوانیم 
مانع عملیاتی شدن اهداف پلید دشمنان نظام در توقف تولید 

کشورمان شویم. 
 و هرواحدی که بتواند قطعه یا تجهیزاتی را بومی سازی کند 

یک کار جهادی بزرگ انجام داده است. 
ومطمئن هستم این نمایشگاه فرصت داخلی سازی ۱۰۰ ها 

و یا هزاران قطعه و تجهیزات وارداتی را ایجاد خواهد کرد.
وی با اشاره به واردات بالغ بر ۱۰ میلیارد دلاری در بخش 
صنعت و معدن که در فرآیند تولید استفاده می کردند، طی 
سال گذشته، گفت: هر یک از صنایع بزرگ سهمشان در 
واردات اقلام مورد نیازشان تعیین شده و مکلف شد این اقلام 
را داخلی سازی کنند واقلام مورد اشاره، طی امسال و سال 
آینده بومی سازی شوند نه تنها مانع خروج ارز از کشور به 
میزان مورد اشاره خواهیم شد بلکه در این بخش ها صادر 

کننده هم خواهیم شد 
رحمانی گفت همه قطعات معرفی شده در نمایشگاه فرصت 
های ساخت داخل، قابلیت بومی سازی شان در کشور 
مهیاست و شرکت های دانش بنیان و توانمند ما می توانند 
این اقلام را داخلی سازی کنند و یکی از خروجی های مهم 
نهضت ساخت داخل برقراری ارتباط خوب میان دانشگاه و 
صنعت است که پیرو تاکیدات مقام معظم رهبری این مهم با 
جدیت از طرف وزارت صنعت، معدن و تجارت و همچنین 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری دنبال می شود  و در قالب 
ارائه تسهیلات ویژه، حمایت های تجاری و تعرفه ای و...؛ از 
تولیدات شرکت های طرف قرارداد نمایشگاه فرصت های 

ساخت داخل، حمایت خواهیم کرد.

خبر
نمایشگاه فرصت های ساخت داخل »تقاضا محور« است

 خودکفایی در تولیدات صنعتی 
یک کار جهادی است

مدیرعامل ایران خودرو خبر داد: 

تولید 100 هزار پژو 301 بدون حضور شرکت پژوي فرانسه

انعطاف زنجیره خودروسازی در ماجرای تسهیلات ارزی؟

گفت وگو

سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو گفت: نمی توانیم سهام 
ایران خودرو و سایپا را به سرمایه دارانی واگذار کنیم که تخصص لازم 
را ندارند بلکه باید با کنار گذاشتن برخی تنگ نظری ها ، این سهام 
را به قطعه سازان با خودروسازان دیگری بفروشیم که درگیر این 
صنعت هستند . اکنون در کشور شرایط خاصی حاکم است و براین 
اساس باید خصوصی سازی و واگذاری شرکت های دولتی با احتیاط 
دقیق تر انجام شود ، امکان واگذاری خودروسازان در صورت مشخص 
شدن حدود وظایف دولت و دستگاه های نظارتی ، دخالت کافی آنها 
و پایش این خصوصی سازی ها وجود دارد .  برخی سازمان ها ی 
نظارتی در کشور ، اما واگرهایی را برای خرید سهام خودروسازان 
توسط برخی فعالان اقتصادی مطرح می کنند اما واقعیت آن است ما 
باید سهام شرکت های خودروسازی را به متقاضیانی واگذار کنیم که 

اهلیت معامله و تخصص لازم در این زمینه را داشته باشند .
نباید با استناد به شکل دیگری انحصار توسط قطعه سازان متقاضی 
، واگذاری این سهام را به تعویق بیاندازیم چراکه حتی با واگذاری 
این سهام به بخش خصوصی نیز دولت امکان اعمال نظر و کنترل 
و نظارت بخش خصوصی را دارد . از سویی خصوصی سازی این 
شرکت ها عملا« برای شرکت های دولتی نیز به دلیل امکان اعمال 
نظر و نظارت دولت مشکلی را ایجاد نمی کند و در همه جای دنیا 
نیز دولت ها بر این امر نظارت دارند ، همچنین باید با این خصوصی 
سازی ، خودروسازان به افراد یا شرکت هایی واگذار شوند که تخصص 
، اهلیت و ارتباطات بین المللی لازم را داشته باشند و دولت برفعالیت 

آن ها نظارت کند .
مسأله دیگر در خصوصی سازی خودروسازان ، موضوع حفظ اشتغال 
موجود در شرکت های خودروسازی است که باید بر اساس قوانین 
موجود خریداران این سهام را ملزم به حفظ میزان اشتغال موجود و 

جلوگیری از تعدیل نیرو در این شرکت ها تا چندسال کرد.
از سوی دیگر باید از خریداران این سهام تعهدات لازم برای اجرای 
طرح های توسعه ای و رشد وتولید با شرایط و وضعیت موجود را 
دریافت و براجرای آن نظارت شود . یعنی اینکه باید براساس این 
برنامه ها و بررسی هایی که صورت می گیرد این شرکت ها واگذار 
شود ، حتی این امکان وجود دارد که واگذاری سهام خودروسازان به 
تدریج انجام شود تا دولت ابزارهای کنترلی و پایش لازم را در هیأت 

مدیره این شرکت ها داشته باشند .

 سهام خودروسازان 
به چه کسانی واگذار شود؟

 خودروسازان به تعهدات خود براساس 
قیمت و زمان تحویل، عمل کنند

 چرا نمی توان سهام دولتی 
خودروسازان را واگذار کرد؟

توانایی تامین 85درصدی نیاز لاستیک خودروهای 
سواری توسط تولیدکنندگان  داخلی

وردی نژاد معاون سیاسی دفتر رئیس  جمهوری شد

عزیز اکبریان رئیس کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس با اشاره به صحبت های 
رییس قوه قضاییه مبنی بر برخورد با 
در  تغییر  صورت  در  خودروسازان 
قیمت و زمان تحویل خودرو، گفت: 
خودروسازان باید به تعهدات خود عمل 
کرده و به مفاد قراردادهای منعقد شده 
پایبند باشند و مردم به دلیل خُلف 
وعده خودروسازان مراجعات متعددی 
به ما دارند که به آنها توصیه می شود در صورتی که این شرکت ها 
به قراردادهای خود پایبند نیستند، مطالبات خود را در محاکم 
قضایی پیگیری کنند.  خودروسازان در قراردادها به نکاتی مانند 
تحریم و... اشاره کردند. مردم معمولا مفاد قراردادها را مطالعه 
نمی کنند به همین دلیل در حال حاضر با مشکلات بسیار روبه 
رو شده اند. در بسیاری از قراردادها قید می شود؛ در صورت بروز 
وضعیت های خاص تصمیمات تغییر می کند، خودروسازان نیز به 
استناد این مواد در قراردادها از تحویل خودرو خودداری می کنند. 
خودروسازان باید به قراردادها عمل کنند چراکه این قراردادها 
قانون هستند، محاکم قضایی براساس این قراردادها باید تصمیم 
بگیرند.  وی با بیان اینکه در صورتی که خودروسازان خلاف قرارداد 
عمل کرده باشند با آنها برخورد می شود، ادامه داد: محاکم قضایی 
باید براساس قرارداد تصمیم گیری کنند. هم اکنون ۶۰درصد 
قطعات پژو 3۰۱ داخلی شده و در زمان تحویل به مشتری میزان 
داخلی سازی به 8۰ درصد افزایش خواهد یافت اکبریان با اشاره 
به رونمایی از خط تولید پژو 3۰۱، تصریح کرد: اگرچه شرکت های 
پژو، سیتروئن، رنو و کیا قراردادهایی با خودروسازان ایرانی منعقد 
کردند اما با اعمال تحریم ها این شرکت ها تخلف کرده و ایران را 
ترک کردند. وی با اشاره به اینکه شرکت های خودروسازی تجربه 
موفق بومی سازی پژو ۲۰۶ و ۲۰7 را در کارنامه خود دارند، بیان 
کرد: خط تولید پژو 3۰۱ به منظور بومی سازی آغاز به کار کرد تا 

خودروهای قدیمی از رده خارج شوند.

در حالی که قرار بود سهم دولتی دو شرکت »ایران خودرو« و »سایپا« 
از طریق سازمان خصوصی سازی واگذار شود، رئیس این سازمان 
اعلام کرده که سهام دولتی این دو شرکت در وثیقه است و باید قبل 
از پروسه واگذاری از وثیقه خارج شود.پوری حسینی تاکید کرد در 
شرایط حاضر سهام دولتی ایران خودرو و سایپا در وثیقه است و فعلا 
امکان واگذاری ندارد.رئیس سازمان خصوصی سازی گفت نمی داند 
که این سهم در وثیقه چه کسی است.به گفته پوری حسینی، ایدرو 
مسوول فک وثیقه سهام دو شرکت ایران خودرو و سایپا است.وی 
گفته که اطلاعی از اینکه سهام این دو شرکت در وثیقه چه کسانی 
است، ندارم و زمان فروش سهام آنها و همچنین قیمت گذاری و نحوه 
واگذاری سهام بعد از فک وثیقه مشخص می شود.طبق اعلام سازمان 
خصوصی سازی، مصوبه  شورای هماهنگی سران قوا به وزارت اقتصاد 
و دارایی اجازه می دهد تا مابقی سهام دو شرکت سایپا و ایران خودرو 
را واگذار کنند و این سازمان هم به استناد این مصوبه دیگر لازم 

نیست برای عرضه  سهام این دو شرکت از دولت اجازه بگیرد.

ملکی عضو کمیسیون صنایع  ولی 
اسلامی  شورای  مجلس  معادن  و 
صنعت  روی  فرا  مشکلات  گفت: 
وزارت  صنایع  معاون  با حضور  تایر 
نماینده  تجارت،  و  معدن  صنعت، 
اتاق اصناف و رئیس انجمن صنفی 
از  اما  قرار گرفت  بررسی  مورد  تایر 
آنجایی که نمایندگان بانک مرکزی 
در این جلسه حضور نداشتند مقرر 

شد؛ ادامه جلسه به هفته آینده موکول شود،  واحدهای تولیدی 
داخلی توان تولید حدود 85 درصد تایر خودروهای سواری و 5۰ 

درصد تایر موردنیاز خودروهای فوق سنگین را دارند.
 تخصیص ارز به واردکنندگان برای تایرهای وارداتی و تخصیص 
ارز به تولیدکنندگان برای تامین مواد اولیه باید مورد بررسی 
بیشتری قرار گیرد و اگر ارز مورد نیاز واحدهای تولیدی لاستیک 
تامین شود این واحدها می توانند نیاز بازار داخلی را تامین کنند 
با تحقق این مهم اشتغال پایدار ایجاد شده و وابستگی به خارج 
از کشور کاهش پیدا می کند از سوی دیگر خروج ارز در شرایط 

فعلی نیز کم می شود.
رانت موجود در واردات لاستیک بر تولید داخل سایه افکنده 
است چراکه واردات برای عده ای منفعت دارد که اجازه پا گرفتن 

به تولید داخل را نمی دهند
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت وی با بیان اینکه تخصیص 
ارز برای تولید تایر، تولید ناخالص ملی را افزایش می دهد ادامه 
داد: رانت موجود در واردات لاستیک بر تولید داخل سایه افکنده 
است چراکه واردات برای عده ای منفعت دارد که اجازه پا گرفتن 
به تولید داخل را نمی دهند و دست های پشت پرده به دنبال 
جلوگیری از رونق تولید در داخل هستند چراکه از خروج ارز 
از کشور منتفع می شوند در نتیجه برای تولیدکننده داخلی 
مشکلات بسیاری ایجاد می کنند و تولید کننده داخلی تایر به 
نقدینگی و سرمایه در گردش نیاز دارد که بانک مرکزی برای 

تحقق این امر باید اقدامات لازم را انجام دهد.

رئیس  دفتر  رئیس  واعظی،  محمود 
فریدون  حکمی  در  جمهوری 
وردی نژاد را به سمت »معاون سیاسی 
دفتر رئیس جمهوری« منصوب کرد. 
ایرنا، وردی نژاد جایگزین  به گزارش 
از  که  شد  تخت روانچی  مجید 
فروردین امسال مسئولیت سفارت و 
نمایندگی دائم ایران در سازمان ملل 
را بر عهده گرفت. در دولت یازدهم 

نیز حمید ابوطالبی عهده دار این سمت بود.وردی نژاد که پیش از 
این مشاور رئیس دفتر رئیس جمهوری بود، در فاصله سال های 
و  اسلامی  جمهوری  خبرگزاری  مدیرعامل  تا ۱38۰   ۱37۱
در سال های ۱38۰ تا ۱38۴ سفیر ایران در چین بوده است. 
مجمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه انتصاب وردی نژاد به این 
سمت را به او تبریک گفت. ضمناً رئیس و کارکنان هفته نامه 

اقتصادی اعتبار انتصاب ایشان را تبریک می گوید.

علی بختیارعضو کمیسیون حقوقی 
اسلامی   شورای  مجلس  وقضایی 
و  قطعه سازان  نیاز  رفع  برای  گفت: 
رونق تولید آنها به منظور تامین نیاز 
داخلی در شرایط تحریمی مقرر شده 
برای  تومان  میلیارد  هزار   ۱۱ بود؛ 
کمک به ساخت قطعه در داخل، به 
قطعه سازان پرداخت شود اما تاکنون 
این  از  تومان  میلیارد  هزار   ۴ تنها 
هزار   7 و  شده  پرداخت  تسهیلات 
میلیارد تومان باقی مانده است و از 
آنجایی که مهلت بانک مرکزی برای پرداخت تسهیلات به قطعه سازان 
منقضی شده، از بانک مرکزی، قطعه سازان و خودروسازان دعوت شد تا 
با حضور در فراکسیون پاسخگو مشکلات صنعت خودروسازی بررسی 

شود.  
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت رییس فراکسیون پاسخگو مجلس 
ضمن اظهارمشکلات تولید داخل گفت  بخش اعظمی از مطالبات قطعه 
سازان پرداخت نشده است به همین دلیل تعداد زیادی از این واحدها 
در حال تعطیلی است و پس از بحث و بررسی مقرر شد؛ 3 تا ۶ ماه به 
بانک مرکزی مهلت داده شود تا تسهیلات موردنیاز قطعه سازان را به آنها 
پرداخت کنند از سوی دیگر بانک مرکزی ملزم شد، برای تامین تسهیلات 
قطعه سازان با فراخوان، بانک های عامل را معرفی کند. درخاتمه ایشان 
به تعهدات معوق خودروسازان اشاره وبیان داشت  به زعم خودروسازان، 
تعهدات بانک مرکزی در قبال خودروسازان و قطعه سازان اجرایی نشده 

در نتیجه این شرکت ها نمی توانند به تعهدات خود عمل کنند.

عدم  واگذاری دو باشگاه سرخآبی تا پایان شهریور ماه تخلف قانونی است   مهلت 3 تا 6 ماهه به بانک مرکزی برای تامین 
علی اصغر یوسف نژاد  با اشاره به تسهیلات 7 هزار میلیاردی موردنیاز قطعه سازان

اظهارات رئیس سازمان خصوصی 
سازی در خصوص عملیاتی 

نبودن مصوبه مجلس در خصوص 
واگذاری سهام دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس از طریق فرابورس، 
اظهار کرد: قانون واگذاری دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس 

کاملا شفاف است و در قانون برای 
نحوه واگذاری دو باشگاه مسیر 

هم تعیین شده است و قانون باید 
اجرایی شود و ممانعت و مقاومت 
مسئولان در برابر نص صریح قانون 

هیچ وجاهتی ندارد.
دو  واگذاری  زیرساخت های  باید   
باشگاه در فرابورس فراهم شود و 
ابتدا 5 درصد سهام این دو باشگاه 
فرابورس  در  قیمت  کشف  برای 
ارائه شود و بعد از آن، بلوک 5۱ 
به  باشگاه  دو  این  سهام  درصدی 
متقاضی واگذار شود و بقیه سهام 
به صورت خُرد به مردم و هواداران 

ارائه شود.
وعده  یادآوری  با  نژاد  یوسف 
در  دولتی  مرتبه  بلند  مسئولان 
اقتصاد  وزارت  و  ورزش  وزارت 
باشگاه  دو  واگذاری  خصوص  در 

عنوان  ماه،  شهریور  تا  سرخآبی 
کرد: اظهاراتی با این مضمون که 
زیرساخت های واگذاری دو باشگاه 
در فرابورس آماده نیست آن هم در 
آستانه شهریورماه، زمان واگذاری 
دو باشگاه، نوعی فرار رو به جلو از 
سوی مسئولان سازمان خصوصی 

است.
عضو هیات رئیسه مجلس تصریح 
دولت  استنکاف  صورت  در  کرد: 
از قانون، قطعا مجلس از ظرفیت 
مواد  به  استناد  با  خود  نظارتی 
موجود در آیین نامه داخلی مجلس 
استفاده خواهد کرد تا با متخلفانی 
که قانون را اجرا نمی کنند برخورد 

جدی شود.

از خانه  نقل  به  اعتبار  گزارش  به 
ملت، بر اساس بند الحاقی ۱ تبصره 
وزارت  سال ۹8  بودجه  لایحه   ۲
با  است  مکلف  جوانان  و  ورزش 
اوراق  و  بورس  سازمان  همکاری 
و سازمان خصوصی سازی  بهادار 
حداکثر تا پایان شهریور ماه ۱3۹8 
شرایط پذیرش دو شرکت فرهنگی 
ورزشی پرسپولیس و استقلال را در 
بازار پایه فرابورس فراهم نماید. پس 
از پذیرش در بازار پایه فرابورس و 
از  عرضه 5 درصد سهام هر یک 
دو شرکت جهت کشف قیمت 5۱ 
درصد سهام آنها به صورت بلوکی 
و باقی سهام به صورت خُرد عرضه 

می شود.

پرداخت تسهیلات ارزی وعده 
داده شده به زنجیره خودروسازی 
کشور هنوز عملی نشده و این در 
شرایطی است که طبق گفته 
قائم مقام بانک مرکزی، قوانین 
ریالی  معادل  پرداخت  اجازه 
تسهیلات موردنظر را نمی دهد.

آن طور که اکبر کمیجانی عنوان 
خودروسازی  زنجیره  کرده، 
خواستار دریافت معادل ریالی 
تسهیلات 8۴۴ میلیون یورویی 
است، اما با توجه به قوانین ارزی، 
وی  ندارد.  وجود  آن  امکان 
کرده  تاکید  همچنین 
خودروسازان می توانند به جای 
یورو )که بازپرداخت آن به قیمت 
روز، ریسک دارد(، یوآن و روپیه 
گفته های  کنند.  دریافت 
مرکزی  بانک  قائم مقام 
نشان دهنده این موضوع است 
که خودروسازان و قطعه سازان 
دریافت  جز  چاره ای  عملا 
تسهیلات به صورت ارزی )یورو، 
یوآن یا روپیه( ندارند و ناچارند با 
ریسک آن کنار بیایند. حال با 

توجه به کاهشی شدن قیمت ها 
در بازار ارز، این پرسش وجود 
دارد که آیا ریسک بازپرداخت 
تسهیلات ارزی کاهش یافته 
است؟ و اینکه حال و هوای جدید 
و  خودروسازان  ارز،  بازار 
دریافت  به  را  قطعه سازان 
تسهیلات ارزی ترغیب خواهد 
پرداخت  ماجرای  کرد؟ 
تسهیلات به خودروسازان، به 
گذشته  سال  زمستان 
برمی گردد. در آن مقطع با توجه 
و  مالی  مشکلات  بروز  به 
بدهی  رشد  همچنین 
قطعه سازها،  به  خودروسازان 
مصوب شد دو فقره تسهیلات 
به صورت ریالی و ارزی به زنجیره 
شود.  پرداخت  خودروسازی 
تسهیلات  این  ریالی  بخش 
تومان  میلیارد  ۴هزار  معادل 
صرف  و  پرداخت   ۹7 اواخر 
تسویه حساب بخشی از طلب 
قطعه سازان شد، اما تسهیلات 

ارزی به محاق رفت.
بانک  که  بود  اینجا  مشکل 

مرکزی  می خواست تسهیلات 
ارزی را مشروط بر بازپرداخت آن 
اختیار  در  روز،  نرخ  به 
قطعه سازان  و  خودروسازان 
بگذارد و آنها زیر بار این موضوع 
مخالفت  دلیل  نمی رفتند. 
با  خودروسازی  زنجیره 
بازپرداخت به روز تسهیلات، 
چشم انداز افزایشی در بازار ارز 
بود؛ در واقع آنها چون گمان 
می کردند در زمان بازپرداخت 
تسهیلات، نرخ ارز بسیار بالاتر از 

مقطع دریافت آن خواهد بود، 
مرکزی  بانک  شرط  بار  زیر 
نرفتند. در ادامه اگرچه مقرر شد 
معادل این تسهیلات به صورت 
ریالی پرداخت شود، با این حال 
این اتفاق نیز رخ نداد و حالا هم 
که بانک مرکزی می گوید اصلا 
را  اجازه چنین کاری  قوانین 

نمی دهد.
که  است  شرایطی  در  این 
قطعه سازان بارها تاکید کرده اند 
اگر تسهیلات به آنها نرسد، توان 

موردنیاز  قطعات  تامین 
خودروسازان را نخواهند داشت 
و موجی از بیکاری، صنعت قطعه 
را در بر خواهد گرفت. با این 
حساب، طبق گفته قطعه سازان 
مبنی بر عدم امکان ادامه فعالیت 
بدون تسهیلات وعده داده شده 
بودن پرداخت آن  ناممکن  و 
به صورت ریالی، به نظر می رسد 
زنجیره خودروسازی عملا راهی 
جز دریافت تسهیلات موردنظر 
به صورت ارزی ندارد. ازآنجاکه 
بازار ارز نیز این روزها کاهشی 
شده، شاید از نظر خودروسازان 
ریسک  قطعه سازان  و 
بازپرداخت به روز این تسهیلات 
نیز پایین آمده باشد و بنابراین 
آنها در نهایت کوتاه بیایند و 8۴۴ 
میلیون یورو را به صورت ارزی 
اینکه  البته  کنند.  دریافت 
تسهیلات دریافتی با چه ارزی 
باشد، موضوعی است که زنجیره 
به  توجه  با  خودروسازی 
ریسک های موجود، در مورد آن 

تصمیم خواهد گرفت.

هاشم یکه زارع مدیرعامل گروه صنعتي 
ایران خودرو از آغاز تولید ۱۰۰ هزار دستگاه 
خودرو پژوي 3۰۱ بدون حضور شرکت پژو 
در ایران خبر داد و گفت: در مجموع ۶۰ 
میلیون یورو براي این خط سرمایه گذاري 
شده است. به گزارش خبر نگار ما، وی  
افزود:پس از ترک بازار ایران توسط شرکاي 
خارجي، گروه صنعتي ایران خودرو عزم 
خود را جزم کرد تا با تقویت زنجیره ارزش 
به صورت  را  پژو 3۰۱  تولید، محصول 
مستقل و بدون حضور شریک خارجي به 
بسیار  اقدامات  گفت:  برساند.وي  تولید 
مناسبي در ایران خودرو به منظور شکل 
گیري پلتفرم داخلي صورت گرفته که به 
تدریج اثرات آن مشخص خواهد شد. این 
در شرایطي است که در شهریورماه امسال 
شاهد یک اتفاق خوب دیگر در ایران خودرو 
خواهیم بود.وي ادامه داد: این محصول در 
فاز اول ۱۰۰ هزار دستگاه تولید خواهد شد 
و ظرف چهار سال میزان تولید آن به ۲5۰ 
هزار دستگاه بدون اتکاي به پژو خواهد 
رسید.مدیرعامل گروه صنعتي ایران خودرو 
افزود: هم اکنون ۶۰ درصد قطعات پژو 3۰۱ 

داخلي سازي شده و در زمان تحویل به 
مشتري میزان داخلي سازي به 8۰ درصد 
افزایش خواهد یافت.وي بیان کرد:گروه 
صنعتي ایران خودرو توانسته تا به توسعه 
همکاري با قطعه سازان توانمند، ارتباط با 
مراکز دانش بنیان و همچنین نهادها و 
مراکزي که با تولید قطعات با تکنولوژي بالا 
توانمندي حمایت از صنعت خودرو را دارند 

بتواند نتیجه اقتدار و مقاومت در برابر تحریم 
هاي ظالمانه غرب را با تولید محصول جدید 
و به کارگیري دانش و تخصص جوانان و 
متخصصان ایراني به منصه ظهور برساند.
یکه زارع به دیدار خود با مدیران پژو در اواخر 
سال ۹7 اشاره و خاطرنشان کرد: مدیران 
پژو به ایران خودرو اعلام کردند که نباید 
خودروي پژو 3۰۱ را بدون حضور آنها تولید 

کند در حالي که ما به آنها گفتیم که شما از 
قرارداد خارج شده اید و ما به هر ترتیب 
خودروي پژو 3۰۱ را داخلي سازي و تولید 
خواهیم کرد.مدیرعامل گروه صنعتي ایران 
خودرو اظهار داشت: تولید پژو 3۰۱، ایران 
را صاحب یک پلتفرم کرد که مي توان 
خودروهاي زیادي را روي آن تولید کرد.وي 
با بیان اینکه شرکت پژو بعد از تحریم ها و 
ترک ایران، مخالف تولید 3۰۱ در ایران 
خودرو بود، گفت: شرکت پژو بازنده خروج 
از ایران بود و تاکنون طي 5 سال گذشته 
۱5۰ میلیون یورو خسارت از این شرکت 

دریافت کرده ایم.
یکه زارع افزود: پیش بیني مي شود اواخر 
امسال یا اردیبهشت سال ۹۹ نخستین 
سري از خودروي پژو 3۰۱ مشتریان تحویل 
شود.مدیر عامل ایران خودرو اضافه کرد: 
3۰۰ قطعه ساز داخلي بدون کمک خارجي 

ها در این طرح مشارکت مي کنند.
به گزارش خبر نگار ما،خط تولید آزمایشي 
محصول پژو 3۰۱  با حضور معاون علمي و 
فناوري رئیس جمهور و نمایندگان مجلس 

شوراي اسلامي به بهره برداري رسید. 

رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید تاکید کرد:

استارت اقدامات موثر در سایپا با مدیریت سلیمانی
کمیسیون  عضو  فولادگر  حمید 
شورای  مجلس  معادن  و  صنایع 
ویژه  کمیسیون  رئیس  و  اسلامی 
حمایت از تولید در بازدید از غرفه سایپا 
در نمایشگاه فرصت های داخلی سازی 
و رونق تولید گفت: مدیریت سایپا 
اقدامات موثری را در این مجموعه 
استارت زده و به خوبی توانسته شرایط 
این خودروساز را سامان دهد که با 
ادامه این روند، شرایط این گروه بهتر 

از گذشته خواهد شد.
به گزارش سایپانیوز، وی گفت: طرح 
با  خودرو  قطعات  بومی سازی 
داخلی،  تولیدکنندگان  مشارکت 
اقدام بسیار مفیدی است و نتایج آن 

در آینده مشخص خواهد شد.
 SP100 ایشان  درخصوص پلت فرم
رهام  خودرو  ساخت  و  طراحی  و 
براساس آن، ادامه داد: این اقدام سایپا 
آغاز یک حرکت جدید در صنعت 

خودرو کشور است.
نماینده مردم اصفهان در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به بازدید 
از سایپا گفت:  قبل خود  چندماه 
مدیریت سایپا اقدامات موثری را در 
این مجموعه استارت زده و به خوبی 
را  این خودروساز  توانسته شرایط 
سامان دهد که با ادامه این روند، 
گذشته  از  بهتر  گروه  این  شرایط 

خواهد شد.
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محمد باقر عالی رییس هیات عامل ایدور گفت: دو هزار نیاز صنعتی و معدنی 
در نخستین  نمایشگاه فرصت های ساخت داخل و رونق تولید جمع سپاری 
شده است. به گزارش اعتباربه نقل از روابط عمومی وزارت صمت وی  در 
مراسم افتتاحیه نخستین نمایشگاه فرصت های ساخت داخل و رونق تولید با 
اعلام این مطلب، افزود: این نمایشگاه یکی از مهمترین نوآوری های صنعتی و 
علمی کشور در نیم قرن اخیر است. ایشان با اعلام اینکه ایدرو در آستانه پنجاه 
و سه سالگی تاسیس خود شده است،بیان کرد: بهترین خوشامدگویی ها را از 
اعماق قلبم نثار حضار این مراسم می کنم، خدا را شاکریم که فرصت برگزاری 
این نمایشگاه نیاز محور را به ما داده است. این نمایشگاه با مشارکت بیش از 
۲۱۰ مرکز علمی پژوهشی، سازمان، تشکل و شرکتهای دانش بنیان  در 7 
گروه مختلف پاسخگوی بیش از ۲۰۰۰ نیاز جمع سپاری شده در راستای 
تحقق اقتصاد مقاومتی است.  وی درپایان اظهار داشت : به تعبیر وزیر صمت، 
این نمایشگاه مقابله عملی در برابر بی هنری تحریم می باشد و  پانل های 

مختلف و نشست های b2b در این نمایشگاه برگزار خواهد شد.

محمد باقر عالی

پاسخگوی به بیش 
 از ۲۰۰۰ نیاز
 جمع سپاری

محمد باقرسعادت عضو کمیسیون کشاورزی مجلس معتقد است، باید 
دیدمان نسبت به عرضه چند محصول و ساماندهی بازار داخلی از طریق بورس 
را وسیع تر کنیم به طوریکه اصلا دور از انتظار و رویا نیست که با حمایت دولت 
و مجلس، پس از عرضه پر حجم محصولات کشاورزی در بورس کالا، تالار 
صادراتی این بورس مملو از خریداران خارجی یا صادرکنندگان ایرانی شود 
که این اتفاق به عیار قیمت محصولات با کیفیت ایرانی را مشخص کرده و 
باعث شود بسیاری از کشورهای دنیا با بورس ایران و نرخ واحد محصولات 
ایرانی آشنا شوند.   وی اظهار داشت: در حال حاضر کشاورزان به یک بازار امن 
نیاز دارند تا سود اصلی از تولید محصولات خود را به شکل شفاف و منطقی 
دریافت کنند، بورس کالا  با عرضه موفق زعفران در ماه های گذشته و به تازگی 
زیره سبز که مورد استقبال معامله گران قرار گرفت، تا حدودی توانسته این 
اطمینان را به کشاورزان دهد که محصولات آن ها به دور از حضور دلالان 
و با قیمتی واقعی به فروش برسد؛ این اطمینان خاطر باید با آشنایی تمام 

کشاورزان با سازوکار بورس در کل کشور ایجاد شود. 

محمد باقرسعادت

 ساماندهی بازار 
داخلی از طریق 
بورس

نیره پیروزبخت، رئیس سازمان ملی استاندارد ایران گفت: در اجرای بند 
۱۱ مصوبات یکصدودهمین اجلاسیه شورای عالی استاندارد، علامت 
استاندارد ویژه صادرات تصویب و پس از تایید وزرای صنعت، معدن و 
تجارت، امور اقتصادی و دارایی و رئیس سازمان ملی استاندارد ایران 
ابلاغ شد. وی با اعلام این خبر افزود: اعضای کارگروه بند ۱۱ مصوبات 
استاندارد  علامت  استاندارد،  شورای عالی  اجلاسیه  یکصدودهمین 
ویژه صادراتی را برای تولید کالاهای صادراتی مطابق با استاندارد های 
سازمان  قبول  مورد  استانداردهای  یا  ملی  و  منطقه ای  بین المللی، 
ملی استاندارد ایران و قابل قبول کشور هدف یا مشخصات فنی مورد 
درخواست طراحی کردند. رئیس سازمان ملی استاندارد ایران افزود: در 
 Certificationو در ذیل آن عبارت »COC« لوگوی استاندارد ایران عبارت
وی  است.  شده  درج   Number Conformity With Only For Export
تصریح کرد: طراحی این علامت در راستای کنترل کیفیت کالاهای 

صادراتی با هدف کاهش ماندگاری کالا در گمرکات انجام شده است.

نیره پیروزبخت

تصویب علامت 
ویژه استاندارد 
صادراتی 

سعید نمکی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در جمع خبرنگاران 
افزود: حدود چهار ماه است که گروه هایی به صورت چراغ خاموش در 
زمینه ارزهایی که توسط شرکت های واردکننده تجهیزات پزشکی 
گرفته شده است، کار می کنند. در زمینه اینکه این ارزها کجا مصرف 
شده و چه کسانی دریافت کرده اند، عده ای تخلفاتی داشتند که در حال 
رسیدگی هستیم و با این موارد برخورد قانونی می کنیم. وی ادامه داد: 
داروهای تاریخ مصرف گذشته در برخی موارد وارد شده است. با این 
موضوع ها برخورد می کنیم. همچنین با ۲ میلیون یورو ارز دریافتی، به 
جای استنت قلب، کابل برق وارد شده است. مواردی نیز وجود دارد که با 
دریافت ارز دولتی، تجهیزات وارد شده و به بخش خصوصی منتقل شده 
است. در تجهیزات پزشکی سامانه به روزی ایجاد می کنیم تا مشاهده 
شود چه کسی ارز دریافت و چه چیزی وارد کرده است. درباره دارو نیز 
ثبت و ضبط درست نبوده است. این قول را می دهم که برای حمایت از 

بیت المال از هیچ کاری کوتاهی نمی کنیم.

سعید نمکی

به جای استنت 
قلب، کابل برق 
وارد کرده اند

عیسی امامي، ضو هیات مدیره بانک قرض الحسنه مهر ایران در دیدار با عباس رضایی 
استاندار اصفهان، ضمن ارائه گزارش عملکرد بانک، فعالیت در حوزه هاي اشتغال، 
کارآفریني، حمایت از کالا و خدمات ایراني و رونق کسب و کار را باهدف سیاست هاي 
مسئولیت اجتماعي و تلاش براي ترویج سنت قرض الحسنه تشریح کرد. امامی، در 
نشست با عباس رضایی استاندار اصفهان و در جمع خبرنگاران، با اشاره به اخذ مجوز 
دائمی شدن فعالیت بانک قرض الحسنه مهر ایران به توضیحات کاملي در خصوص 
حوزه هاي فعالیت قرض الحسنه اعم از: اشتغال زائي و کارآفریني، ازدواج، حمایت از 
تولید، رونق کسب و کار و حمایت از مددجویان سازمان هاي حمایتي )بنیاد برکت، 
کمیته امداد، بهزیستي( پرداخت. وی افزود: بانک قرض الحسنه مهر ایران با استقبال 
مردم از این سنت نیکوي قرض الحسنه و با وجود شرایط دشوار اقتصادي در دو سال 
اخیر، طي سالهاي ۹۶ و ۹7 به ترتیب به میزان 8۲ و 55 درصد رشد منابع داشته 
است.عضو هیات مدیره بانک قرض الحسنه مهرایران ادامه داد: این بانک در دوره 
ي ۱۱ ساله موفق به جذب شش میلیون و 73۶ هزار مشتري شده که سهم آن در 

دوسال اخیر دومیلیون و ۱۶۲هزار نفر معادل 3۲ درصد است.

عباس رضایی

حمایت از اقشار آسیب 
پذیر جامعه با پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه

مسعود خوانساری، رئیس اتاق بازرگانی تهران با اشاره به ۲۶ راهکار سازمان برنامه و بودجه 
برای جبران کسری بودجه گفت: اما اتاق تهران سه راهکار اساسی را پیشنهاد کرده است. 
و با توجه به مسائل پیش آمده از جمله تحریم ها پیش بینی می شود، بودجه ۹8 بین ۱۰۰ 
تا ۱5۰ هزار میلیارد تومان کسری داشته باشد و به سه راهکار در این مورد دست یافتیم که 
یکی بحث یارانه هاست به طوری که بیش از 8۹۰ هزار میلیارد تومان یارانه پنهان و آشکار 
پرداخت می شود که اگر این عدد را بر سرانه تقسیم کنیم نفری یک میلیون تومان در هر ماه 
می شود که رقم کمی نیست و در بنزین، گازوئیل و گاز حدود 58۰ هزار میلیارد تومان یارانه 
پرداخت می شود. بحث بعدی بودجه شرکت هاست، به طوری که بودجه عمومی دولت حدود 
۴۰۰ و خرده ای هزار میلیارد تومان است، ولی بودجه شرکت های دولتی هزار و ۲77 هزار 
میلیارد تومان است. یعنی سه برابر بودجه دولتی. بنابراین حداقل اگر ۱۰ درصد از بودجه 
دولتی کم شود، می توان بخشی از کسری بودجه را تأمین کرد. و در جلسه اخیر با رؤسای 
کمیسیون های اتاق تهران همگی متفق النظر بودند که ارز ۴۲۰۰ تومانی باید حذف شود. وی 
بیان داشت: موضوع دیگر رسوب کالا در گمرکات است که گفته می شود ۴ میلیون تن کالای 

اساسی در گمرکات رسوب شده که این موضوع ناشی از صدور بخشنامه های متعدد است.

مسعود خوانساری

3 راهکار اتاق 
بازرگانی برای جبران 
کسری بودجه

اصغر سلیمی سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس 
گفت  در ابتدای امر با توجه به میزان ایرادات شورای نگهبان رای گیری 
استمزاجی شد که آیا به لایحه دولت برگردیم یا برای تامین نظر شورای 
نگهبان، ایرادات ۱3 گانه شورای نگهبان را برطرف کنیم، که براساس 
رای نمایندگان مقرر شد ایرادات طرح مجلس رفع شود و  نمایندگان 
با این ایده که طرح مجلس زودتر از لایحه دولت به مرحله اجرایی شدن 
و انتخابات این دوره مجلس می رسد، به اصلاح ایرادات شورای نگهبان 

رای استمزاجی دادند.
 به گزارش اعتباربه نقل ازخانه ملت وی با بیان اینکه  به دنبال رفع 
ایرادات شورای نگهبان دو بند از طرح قانون انتخابات که به موضوع 
استانی شدن و منع کاندیداتوری بیش از سه دوره ای مجلس مرتبط 
بود، حذف شد وهمچنین نحوه ارائه لیست انتخاباتی توسط احزاب نیز 
اصلاح شد و باقی ایرادات شورای نگهبان در جلسات آتی مورد بررسی 

و اصلاح قرار می گیرد.

اصغر سلیمی

منع کاندیداتوری بیش از 
سه دوره ای نمایندگان 
مجلس برداشته شد

در حالی که قرار بود سهم دولتی ۲ شرکت »ایران خودرو« و »سایپا« از طریق 
سازمان خصوصی سازی واگذار شود، رئیس این سازمان اعلام کرده سهام دولتی 
این دو شرکت در وثیقه است و باید قبل از پروسه واگذاری از وثیقه خارج شود. به 
گزارش ایسنا، چهارم خرداد امسال هیأت واگذاری مصوبه ای داد که به موجب 
آن باید سهام باقیمانده دولت در ۱8 شرکت واگذار  شود که سهام دولتی 
۲ شرکت ایران خودرو و سایپا هم جزو آنهاست. در حالی که بسیاری تصور 
می کردند پروسه قیمت گذاری این سهم در حال انجام است، پوری حسینی 
اعلام کرده است این سهام دولتی ایران خودرو و سایپا در وثیقه است و فعلًا امکان 
واگذاری ندارد. رئیس سازمان خصوصی سازی گفته نمی داند این سهم در وثیقه 
چه کسی است، اما  ایدرو مسؤول فک وثیقه سهام ۲ شرکت ایران خودرو و سایپا 
است. به گفته پوری حسینی، زمان فروش ۲۰ درصد سهام این دو شرکت، 
قیمت گذاری و نحوه واگذاری سهام آنها بعد از فک وثیقه مشخص می شود. 
طبق اعلام سازمان خصوصی سازی، مصوبه سران به وزارت اقتصاد و دارایی 

اجازه می دهد مابقی سهام ۲ شرکت سایپا و ایران خودرو را واگذار کند.

سازمان خصوصی سازی

سهام »ایران خودرو« و 
»سایپا« در وثیقه  است؛ 
امکان واگذاری ندارند!

رضا اردکانیان وزیر نیرو در پاسخ به سوال شادمهر کاظم زاده نماینده 
دهلران، گفت: پروژه سامانه گرمسیری و مهار آب های مرزی یکی از 
نقاط روشن در کارنامه جمهوری اسلامی است و این پروژه به عنوان یکی 
از طرح های توسعه آب و خاک در مناطق مرزی کشور محسوب می 
شود و خوشبختانه این پروژه در ۱۲ استان مرزی عملیاتی شده است. 
وزیر نیرو با بیان اینکه تثبیت جمعیت در مناطق مرزی مستلزم توجه 
به معیشت مردم مرزنشین است، افزود: یکی از مؤلفه های تحقق این 
مسئله، تامین آب موردنیاز برای اراضی و آب شرب شهرها است از این رو 
براساس درخواست رئیس جمهور از رهبر معظم انقلاب و عنایت ایشان، 
به منظور اجرای طرح های توسعه آب و خاک مرزی مبلغی حدود 8 
میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی در قالب ارائه تسهیلات اختصاص 
داده شد که از این میزان ۲۰۴ هزار میلیارد ریال سهم وزارت نیرو و 
مابقی سهم وزارت جهاد کشاورزی بود که خوشبختانه طرح مربوطه از 

آذرماه سال ۹3 اجرایی شد.

رضا اردکانیان

پروژه سامانه گرمسیری و مهار 
آب های مرزی از نقاط برجسته 
در کارنامه جمهوری اسلامی

وزیر صنعت، معدن و تجارت طی حکمی مدیرکل جدید دفتر مقررات 
صادرات و واردات را تعیین کرد. براساس این حکم، سعید عباسپور 
به عنوان مدیرکل جدید دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت صمت 
منصوب شده است. پیش از عباس پور، سیدمهدی نیازی در این سمت 
فعالیت داشت. در دوران حضور نیازی در دفتر مقررات، رسوب کالا 
در گمرکات به عنوان مهم ترین چالش تجارت خارجی ظهور و بروز 
قابل توجهی داشت. از سوی دیگر، دفتر مقررات صادرات و واردات 
نقش مهمی در حوزه تجارت خارجی کشور داشته و بر همین اساس 
در هفته های اخیر تعامل قابل قبولی بین وزارت صمت، گمرک و دفتر 
نظارت ارزی بانک مرکزی برای تعیین تکلیف کالاهای رسوبی شکل 
گرفته است. در حکم  وزیر صنعت، معدن و تجارت آمده است:»با عنایت 
به تعهد، تخصص و شایستگی جنابعالی و بنا به پیشنهاد قائم مقام وزیر 
در امور بازرگانی، به موجب این حکم به سمت مدیرکل دفتر مقررات 

صادرات و واردات منصوب می شوید .

سعید عباسپور

انتصاب مدیرکل 
جدید دفتر مقررات 
صادرات و واردات 

عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزی گفت: بانک مرکزی فهرست ۱5۰ 
نفر از صادرکنندگانی که در مجموع حدود ۴ میلیارد دلار ارز حاصل از صادرات 
داشته اند و به کشور بازنگرداندند را به قوه قضاییه ارسال کرده است.وی با 
بیان اینکه بایستی به بانک مرکزی به عنوان مسئول سیاست ارزی کشور و 
تامین کننده ارز خدمات و کالاهای اساسی و واردات کشور حق بدهید که 
در تامین و تخصص ارز سخت گیری کند، افزود: صادرکنندگانی که خواستار 
تخصیص کل ارزشان برای واردات هستند هنوز تعهد 5۰ درصدی خود را نیز 
انجام نداده اند و اگر این تعهد انجام شود بانک مرکزی می تواند در خصوص 
5۰ درصد بقیه نیز همکاری کند و با صادرکنندگان به توافق برسد.رئیس 
کل بانک مرکزی افزود: شاید در برخی مواقع فشارهای ناخواسته ای به همه 
صادرکنندگان وارد شود لیکن برای شناسایی و برخورد با متخلفان ناچار 
هستیم برخی شیوه ها رادر پیش بگیریم؛ بر این اساس درخواست داریم برای 
اجرایی شدن سیاست های درستی که بانک مرکزی در حال طراحی است، 

همکاری لازم انجام گیرد.

عبدالناصر همتی 

ارسال فهرست صادرکنندگانی 
که ارز خود را بازنگردانده اند 
به قوه قضائیه

بیژن عباسی آرند مدیرعامل شرکت ایرانسل با اشاره به تاریخچه این شرکت، 
گفت: ایرانسل کمتر از ۱۴ سال قبل با نگاه به ورود بخش خصوصی در فضایی 
رقابتی توانست زمینه ساز توسعه خدمات مخابراتی در کشور باشد و از همان 
بدو شکل گیری شرکت ایرانسل باعث شد تا سایر بازیگران حوزه مخابرات به 
فکر خدمات بهتر با قیمت مناسب تر بیفتند. وی افزود:رسالت اصلی ایرانسل 
توسعه سرویس و خدمات در کشور با کاهش قیمت و افزایش کیفیت در 
کشور است و تقریبا نزدیک به ۱۴ سال است که ایرانسل به عنوان یک پروژه 
مشترک بین سرمایه گذار خارجی و سرمایه گذار ایرانی شکل گرفت، ضریب 
نفوذ تلفن همراه در کشور قریب به ۱۲۰ درصد است و پوشش بالای ۹۰ 
درصد دسترسی مردم به شبکه تلفن همراه را داریم. عباسی افزود: در زمان 
سیل اولویت نخست ما حفظ ارتباط بود و در این زمینه به یک رکورد هفت 
ساعته رسیدیم که در زمان سیل خوزستان ارتباطات به شکل ۱۰۰ درصد 
وصل بود، انگیزه ما از ابتدا این بود که در کنار آموزش و پرورش قرار بگیریم، 

چرا که توسعه کشور نیازمند انسان های توسعه یافته است.

بیژن عباسی آرند

نقش ایرانسل در 
نوسازی مدارس 
کشور

اقتصاد کلان
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بازداشت 17 
 جاسوس 
سیا در ایران

رسانه های داخلی ایران از »شناسایی و دستگیری ۱7 جاسوس سیا« در داخل این کشور خبر می دهند.مدیرکل ضدجاسوسی وزارت اطلاعات ایران از شناسایی ۱7 جاسوس تربیت یافته سازمان اطلاعاتی امریکا )سیا( خبر داد و گفت: حکم 
اعدام این جاسوسان صادر شده است.بنا به اعلام وزارت اطلاعات ایران برخی از »جاسوس های« شناسایی شده افراد شاغل در مراکز »حساس و حیاتی« هستند. به گفته وزارت اطلاعات ایران شماری از این افراد شاغل در »بخش خصوصی« 
مرتبط با مراکز »حساس و حیاتی« هستند که به عنوان پیمانکار یا مشاور در حال فعالیت بوده اند.مدیرکل ضدجاسوسی وزارتاطلاعات از دستگیری ۱7 »جاسوس سیا« خبر داد. خبرگزاری تسنیم، نزدیک به سپاه پاسداران، تصاویری را 
که گفته می شود متعلق به »افسران سازمان جاسوسی آمریکاست«  منتشر کرد.طبق اعلام وزارت اطلاعات ایران این مراکز »حساس و حیاتی« شامل »حوزه های اقتصادی، هسته ای، زیرساختی، نظامی و سایبری این کشور« می شود.
وزارت اطلاعات ایران اعلام کرده است که برخی از شهروندان به واسطه »سوءاستفاده سیا از تقاضای ویزای امریکا در دام ویزا گرفتار شدند و در ازای اعطای ویزا به آنها پیشنهاد جاسوسی ارائه شده است«. به گفته وزارت اطلاعات ایران 
متهمان در زندان به برخی وعده های »وسوسه انگیز افسران سیا« از جمله »مهاجرت به آامریکا«، »شغل مناسب در ایالات متحده« و »پول« اشاره کرده اند. این وزارتخانه ماموریت این »جاسوسان« را »جمع آوری اطلاعات دارای طبقه 
بندی از مراکز مهم« و همچنین »انجام عملیات های فنی-اطلاعاتی« اعلام کرده است. طبق اعلام وزارت اطلاعات ایران آن دسته از »جاسوس ها« که »آگاهانه و عامدانه به کشور خود خیانت کرده و حاضر به جبران مافات نشدند تحویل 

دستگاه قضایی« ایران شده اند. از سوی دیگر بنا به اعلام این وزارتخانه آن دسته از کسانی که »با صداقت کامل با دستگاه امنیتی تعامل کرده و ندامت ایشان نیز ثابت شد، بر علیه امریکایی ها مورد مدیریت اطلاعاتی« قرار گرفتند.

افزایش 
حجم 
بسته های 
اینترنت 
مخابرات

 سید مجید صدری مدیر عامل شرکت مخابرات اعلام کرد با توجه 
به قطعی های پیش آمده در ماه های گذشته و وجود مغایرت هایی در 
حجم مصرفی، پنج درصد به حجم بسته های اینترنت اختصاص 

داده شده به مشترکین مخابرات اختصاص یافته است.
در چند ماه اخیر مشترکان شرکت های اینترنتی با قطعی های مکرر 
مواجه بودند و البته کم فروشی هم همواره یکی از دغدغه های کاربران 
بوده که این بار این موضوع توسط محمدجواد آذری جهرمی -وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات- تأیید شد. بنابراین در حالی که حسین 
فلاح جوشقانی - رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
- از کم فروشی پنج تا هشت درصدی شرکت های ارائه دهنده 
اینترنت ثابت خبر داد، برخی از شرکت ها به دنبال جبران این 

مغایرت درآمدند.
و به دلیل قطعی پیش آمده در ماه های گذشته و مغایرت های 
احتمالی موجود در حجم مصرفی مشترکین، پنج درصد به حجم 
بسته های اینترنت اختصاص داده شده به مشترکین مخابرات، بدون 

دریافت وجه اضافه اختصاص می یابد.
و با تاکید وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات و به منظور رعایت حقوق 
مشتریان، تمام سرویس های اینترنت شرکت مخابرات ایران بر طبق 
مصوبه ۲۶۶، بر مبنای محاسبه سقف مصرف منصفانه شامل این 
افزایش ظرفیت هستند. این افزایش ظرفیت در تمام سرویس های 
سراسر کشور در پنل کاربری مشتریان به صورت خودکار اعمال 

می شود.

محمد جواد آذری جهرمی در خصوص 
و  ارزها  رمز  برای  قانونگذاری  وضعیت 
سیاست دستگاه های مسوول گفت: وزارت 
سایر  و  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات 
دستگاه ها در نظام پولی و ارزی صرفا قادر 
هستند تا پیشنهادات خود را ارایه کنند و 
به تنظیم کننده قوانین در این بخش یعنی 
بانک مرکزی کمک کنند تا تصمیمات 
بهتری گرفته شود؛ بر همین اساس سیاست 
گذاری و تصمیم گیری در خصوص هر گونه 

موضوعی در نظام پولی و ارزی بر عهده شورای پول و اعتبار و بانک مرکزی 
است که در همین خصوص نیز سال گذشته سندی منتشر شد و با توجه 
به وظایفی که دولت به بانک مرکزی محول کرده، موضوع رمز ارزها در 
دستور کار این نهاد است و در زمان صلاحدید سیاست ها مشخص می شود.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: اعتقاد دارم بلاک چین و رمز 
ارزها به عنوان محصول این فناوری فرصت هایی بسیار خوب هستند و باید 
از کاربردهای آن استفاده کرد؛ دستگاه ها در کشور در خصوص فناوری های 
جدید دغدغه هایی دارند و در همین راستا وزارت ارتباطات به عنوان بازوی 
توسعه تکنولوژی وارد بررسی و آزمایش فناوری شده و بانک مرکزی نیز 
این موضوع را بررسی کرده و نگاه مثبتی به فناوری دارد اما باید از تصمیمات 
شتاب زده به ضرر کسب و کارهای نوپا و فرصت ها برای کشور اجتناب کرد.
وی تاکید کرد: با توجه به اهمیت فناوری بلاک چین و رمز ارزها، 
مجموعه های پژوهشی متعددی در کشور نسبت به بررسی و تولید 
محصولات آزمایشی بر پایه زنجیره بلوک اقدام کردند و وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات به عنوان مسوول توسعه تکنولوژی کشور با هماهنگی 
بانک مرکزی با توجه به حضور پست بانک به عنوان بانک عامل وزارتخانه 
بودجه ای را در نظر گرفت و نمونه ای آزمایشی رمز ارز بومی با هدف بررسی 
تکنولوژی ارز رمزها و اعلام چالش ها به بانک مرکزی ساخته شد که تصمیم 
گیری به عهده این ارز رمزنگاری شده و سایر ارزهای رمزنگار تولید شده 

در داخل به عهده بانک مرکزی است.
وزیر ارتباطات با اشاره به سیاست دولت در خصوص تعیین تکلیف وضعیت 
استخراج ارزهای رمزنگاری شده گفت: استخراج رمز ارزها برای کشور در 
عین حال که فرصت جذب درآمد ارزی و استفاده از برق برای ایجاد ارزش 
افزوده را فراهم می کند چالش هایی از جمله سوء استفاده از برق ارزان و 
درآمدزایی کلان عده ای از یارانه پرداختی دولت در بخش انرژی را به دنبال 
دارد که باید به این موضوع توجه ویژه داشت و دولت نیز در حال بررسی 

پرونده ماینینگ است.
آذری جهرمی افزود: وزارت ارتباطات مدل پیشنهادی برای استخراج 
رمز ارز در کشور را به دولت اعلام کرد که در این مدل درخواست 
داشتیم تا نسبت به قانونگذاری و تعیین تکلیف فعالان ماینینگ اقدام 
شود و در راستای افزایش بهره وری اقتصادی شبکه برق قیمت برقی 
که برای ماینینگ استفاده می شود منطقی باشد و به صورت رایگان یا 
بسیار ارزان انرژی ارایه نشود؛ همچنین تاکید داشتیم که ماینینگ در 
ساعات غیر اوج مصرف و در کنار نیروگاه ها انجام شود تا به شبکه برق 

فشار وارد نشود.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات:

سیاست گذاری و تصمیم گیری درباره 
رمز ارز به عهده بانک مرکزی است

فناوری  و  علمی  معاون  ستاری  سورنا 
تغییر  بر ضرورت  تأکید  با  رئیس جمهور 
ساختارهای سنتی در صنایع کشور اظهار 
کرد: ما به خاطر ساختار اقتصاد نفتی ذاتاً 

واردات چی هستیم.
تولید  خط  رسمی  افتتاح  مراسم  در 
خودروی پژو 3۰۱ با اشاره به تحولاتی که 
شرکت های دانش بنیان در دنیا به وجود 
آورده اند، گفت: داشتن کارخانه با صنعت 
متفاوت است و اگر می خواهیم از نیروی 
انسانی تحصیلکرده استفاده کنیم، باید 
صنعت داشته باشیم اما اینکه یک خط 
مونتاژ را راه اندازی کنیم، صرفاً یک کارخانه 

بوده و صنعت به شمار نمی رود.
وی افزود: در شرایط کنونی حتی اگر ۱۰۰ 
خط مونتاژ هم داشته باشیم نیاز به دانشگاه 
نخواهیم داشت و این در شرایطی است که هم 
اکنون 33 میلیون جوان و ۴.5 میلیون دانشجو 
داریم و ظرفیت ما در این حوزه بسیار کم نظیر 

است.
معاون رئیس جمهور با بیان اینکه کارخانه داری 
منجر به ایجاد ارزش افزوده واقعی نخواهد شد، 
تصریح کرد: خام فروشی به هیچ عنوان منجر 
به شکل گیری ارزش افزوده نشده و اگر چه در 
گذشته قادر بودیم کشور را با خام فروشی اداره 
کنیم اما اکنون این امکان وجود ندارد، چرا که 
به لحاظ تکنولوژی اتفاقات عجیب و غریبی در 
دنیا رخ داده و بسیاری از صنایع دنیا از حالت 
سنتی خارج و خود را با این تکنولوژی ها 

سازگار کرده اند.
ستاری گفت: در دوران تحریم ها متوجه شدیم 

که باید به حوزه خودکفایی تغییر جهت دهیم، 
در حالی که کشور سالها است که از دارایی های 
خود که عمدتاً در نیروی انسانی خبره نهفته 
است، بهره نگرفته است. ما به خاطر باندهای 
وارداتی در سراسر کشور مشکلاتی را درباره 
تأمین نیازهای صنایع تجربه کرده ایم. ضمن 
اینکه ساختار اقتصاد ایران متکی بر نفت است 
و ما واردات چی هستیم، لذا اگر بخواهیم 
کالایی را صادر کنیم، باید زیرساخت های آن 

را فراهم نماییم.
وی با بیان اینکه اگر صنعت متحول نشود، به 
طور قطع ادامه مسیر ممکن نخواهد بود، 
خاطرنشان کرد: ما باید از طریق شرکت های 

دانش بنیان تحول ایجاد کرده و از این شرکتها 
بخواهیم تا محصولات نوین را برای ما طراحی 
کنند، این در حالی است که هر چقدر هم با 
پول دولت تحقیق کنیم، محصولی از آن 

استخراج نخواهد شد.
ستاری خطاب به خودروسازان گفت: اگر 
ساختارهای سنتی خود را نشکنیم و به سمت 
نکنیم،  حرکت  بنیان  دانش  شرکت های 

شکست خواهیم خورد.
وی سال ۹7 را سالی بسیار سخت برای اقتصاد 
ایران و البته خودروسازان دانست و گفت: 
بحرانی که در صنعت خودرو پیش آمد منجر 
به این شد که صنعت خودروسازی دوست و 

دشمن خود را بشناسد و وارد شراکت های 
پایدار شود، این در شرایطی است که شرکتی 
همچون پژو که با اخمِ یک طرف دیگر، قرارداد 
را نیمه کاره رها کرده و ایران را ترک می کند، 
یک شریک استراتژیک برای صنعت خودروی 

ایران نخواهد بود.
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور با بیان 
اینکه هم اکنون راه نهضت خودکفایی در حال 
تداوم است، افزود: صنایع کشور در حال حاضر 
به سمت تغییر فضای کاری خود حرکت کرده 
و البته ما هم به عنوان معاون علمی و فناوری 
رئیس جمهور اقلام تحریمی را در لیست 

حمایت های خاص خود قرار داده ایم.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهور:

اقتصاد کشور واردات چی است
خــبر

حسین معصوم رئیس کارگروه راه و 
شهرسازی گفت: متاسفانه ویلاسازی، 
تراشیدن  غیرمجاز،  ساز  و  ساخت 
کوه ها و دست اندازی به منابع طبیعی 
شدت  لواسان  در  زیست  محیط  و 
گرفته و مقام های محلی و دستگاه های 
اجرایی، اقدامی  جدی برای جلوگیری 

از این اقدامات نشان نمی دهند.
کرد:  اظهار  وی  ایسنا،  گزارش  به 
لواسان  منطقه  در  و سازها  ساخت 
انجام  متقاضی  و  پروانه  صدور  مرجع  بین  توافق  اساس  بر 
می شود که آن هم انواع و اقسامی  دارد؛ گاهی متقاضیان با مقام 
محلی توافق می کنند و گاهی در شورای برنامه ریزی استان، 
مجوز نهایی را اخذ می کنند. اگر هم کسی شکایت کند، به او 
می گویند که آن جا طرح هادی ندارد. وی افزود: طرح هادی باید 
در منطقه به سرعت به تصویب برسد و با کسانی که تخلف یا 
اغماض می کنند برخورد شود. همه این مسائل به این علت است 
که مهلت طرح  هادی در بعضی از روستاهای لواسان منقضی 
شده یا در حال مطالعه است که مطالعه نیز به طول انجامیده 
و به مرحله تصویب نرسیده است. وی ادامه داد: همین حالا 
برخی در حال شکافتن کوه ها در منطقه هستند و برای ساخت 
و ساز مجوز می دهند. وقتی مراقبت را بیشتر می کنیم، آنها به 
پشت کوه می روند و آنجا فعالیت خود را ادامه می دهند. رئیس 
کارگروه راه و شهرسازی با بیان اینکه انواع و اقسام تخلفات 
به نفع زمین خواران و سازندگان غیرمجاز سرعت گرفته است 
گفت: بهانه دستگاه ها برای عدم برخورد این است که ما امکانات 
و نیروی انسانی نداریم. اگر مسئولی هم بخواهد جلوسازندگان را 

بگیرد با شکایت علیه  او پرونده سازی می کنند.
دستگاه ها آن طور که باید اراده ای برای مقابله با زمین خواری و 

کوه خواری در لواسان ندارند
معصوم با بیان این که کسانی که بر اجرای قانون در حوزه های 
ساخت و ساز پافشاری می کنند مورد حمایت قرار نمی گیرند 
ثروت  و  به قدرت  گفت: زمین خواران و سازندگان غیرمجاز 
متصل هستند. در سوی دیگر کسانی که از تخلفات جلوگیری 
حذف  سریع  و  ندارند  اداری  نظام  در  جایگاهی  می کنند 
می شوند. به گفته وی، امروز دستگاه قضائی بر جلوگیری از 
اتفاقات لواسان علاقه مند است و برای آن وقت می گذارد. حتی 
مسئولان قضائی، دستگاه های اجرایی را هماهنگ می کنند که 
وسط میدان بیایند؛ در حالی که باید برعکس باشد. دستگاه ها 
آن طور که باید اراده ای برای مقابله با زمین خواری و کوه خواری 

در لواسان ندارند.

کوه تراشی در لواسان
جلو چشم مقامات محلی!



مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال قبل از دیدار تیم های ملی امید و 
بزرگسالان درخصوص تحریم هایی که رخ داده در جمع خبرنگاران گفت: 
»تحریم شده ایم و فیفا هیچ پولی به ما پرداخت نکرده است. ما بارها با فیفا 
مکاتبه کردیم که آنها مدعی شدند نتوانستند شریک بانکی پیدا کنند که 
مطالبات ما را به حساب آنها حواله کنند. به هر شکل فدراسیون موظف است 
مشکلاتش را حل کند که این کار را پیگیری خواهیم کرد.« تاج درخصوص 
اینکه تکلیف طلب ویلموتس چه می شود، گفت: »از این مبلغ هم چیزی به ما 
نداده اند و فعلا در حال تلاش هستیم تا طلب وی را پرداخت کنیم. این شدت 
و دلواپسی باید در وزارت ورزش و بانک مرکزی به وجود بیاید تا مشکلات حل 
شود. به هر حال ما در حال طی کردن مسیر قانونی قضایا هستیم.« وی در 
پایان با تاکید بر اینکه حساب های فدراسیون بسته است، گفت: »این موضوع 
هم یکی از مشکلات ماست که دست ما را بسته، اما با همه این مشکلات پیگیر 
هستیم کارها روی روال بیفتد. از سه ماه قبل از عید هیچ پولی از وزارت ورزش 

دریافت نکرده ایم و تمام منابع مالی ما بایکوت شده اند.«

مهدی تاج

6 ماه است پول 
نگرفته ایم

حمید فتاحی مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت در پاسخ به انتقادات 
اخیر درباره شبکه ملی اطلاعات گفت: لایه زیرساخت شبکه ملی اطلاعات 
بر عهده ما است و لایه محتوایی و خدمات آن برعهده مسئولان دیگری است. 
وی در پاسخ به انتقادات دبیر شورای عالی فضای مجازی از وزارت ارتباطات در 
رابطه با شبکه ملی اطلاعات گفت: در اصل دبیر شورای عالی فضای مجازی 
تأکید کرد که وزارت ارتباطات و کل مجموعه فضای مجازی کشور، شبکه 
ملی اطلاعات را تنها در قالب یک زیرساخت شبکه ای نبیند که این، حرف 
ما نیز هست. وی با اشاره به موضوع استفاده از پلتفرم داخلی توسط مردم و 
ایجاد زیرساخت های آن در شبکه ملی اطلاعات گفت: پلتفرم ها بیشتر به لایه 
محتوایی و خدمات مربوط می شوند و دبیر شورای عالی فضای مجازی نیز در 
خصوص پلتفرم به کل کشور هشدار می دهد؛ کل کشور باید به پلتفرم توجه 
کند. موضوع فقط زیرساخت شبکه نیست و وزارت ارتباطات به خودی خود 
در لایه زیرساخت، وظیفه خود را انجام می دهد ولی در دو لایه دیگر که 

مربوط به محتوا و پلتفرم ها می شود دستگاه های دیگر نیز نقش دارند.

حمید فتاحی

لایه زیرساخت شبکه ملی 
اطلاعات تنها بر عهده 
وزارت ارتباطات است

انتخاب فرهاد دژپسند به عنوان رئیس شورای وزیران صندوق توسعه اوپک در 
چهلمین نشست اوفید، دکتر فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی کشورمان 
به عنوان رئیس شورای وزیران صندوق توسعه اوپک انتخاب شد. کاظم غریب 
آبادی، سفیر و نماینده دائم کشورمان نزد سازمان های بین المللی در وین، از 
انتخاب دکتر فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی کشورمان به عنوان رییس 
شورای وزیران صندوق توسعه اوپک )اوفید( در جریان نشست چهلم آن در مقر این 
سازمان در وین خبر داد. بر اساس این گزارش، چهلمین اجلاس وزرای صندوق 
توسعه بین المللی اوپک که قرار است متعاقب این نشست با برخی مقامات اتریش 
ملاقات کند.دیدار با مدیرکل سازمان توسعه بین المللی ملل متحد )یونیدو( و 
رئیس کل بانک مرکزی اتریش از جمله برنامه های وزیر اقتصاد کشورمان در این 
سفر عنوان شده است.گفتنی است، صندوق توسعه بین المللی اوپک، اولین بار در 
سال ۱۹7۶ میلادی توسط کشورهای عضو اوپک در جهت کمک به کشورهای 
درحال  توسعه تشکیل شد و هزینه های این سازمان از سوی اعضای اوپک و سود 

حاصل از پروژه های مختلفی که در دست اجرا دارد، تأمین می شود.

فرهاد دژپسند

انتخاب دژپسند به عنوان 
رئیس شورای وزیران 
صندوق توسعه اوپک

محمد جواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات اظهار کرد: 
شرکت ملی پست  موظف است همه اطلاعات  مورد نیاز سازمان امور 
مالیاتی را طبق قانون در اختیار آن قرار دهد و من از طریق وزیر اقتصاد پیگیر 
این موضوع هستم.مالیات یکی از مهمترین منابع درآمدی دولت ها است و 
با توجه به سیاست های  دولت ها در وابستگی بودجه به درآمدهای نفتی 
علاوه بر این مورد مالیات موجب شفافیت اقتصادی و مقابله با قاچاق می 
شود.یکی از دلایل کاهش درآمدهای مالیاتی کشور نبود اطلاعات دقیق 
از فعالیت های اقتصادی بود و این خلا موجب شد تا سازمان امور مالیاتی 
برای کارآمدی و اثر بخشی  نظام مالیاتی مسولان ذیربط طرح جامع مالیاتی 
را ایجاد کند که هدف از اجرای آن، تسهیل و تسریع در انجام امور و ارائه 
خدمات به مودیان است. نهایتا با اجرای طرح جامع مالیاتی روش سنتی 
جای خود را به روش الکترونیکی خواهد داد که در آن، مراحل پرونده های 
مالیاتی از ابلاغ تا پرداخت مالیات، به صورت الکترونیکی انجام خواهد شد 

و طرح جامع مالیاتی سال هاست که مرحله  به  مرحله در حال اجرا است. 

محمد جواد آذری جهرمی

پیگیری وزیر ارتباطات 
برای شفافیت مالیاتی 
شرکت پست

عباس فرهادیه، مدیرکل دفتر سرمایه گذاری و اقتصاد مسکن با 
بیان اینکه طرح مسکن اقساطی کارکنان دولت به رؤیت رئیس 
جمهوری رسیده و برای بررسی کارشناسی به سازمان برنامه 
ارجاع شده است، گفت: طبق پیشنهاد اولیه ۲۰ تا ۴۰ درصد 
حقوق پرسنل به خرید مسکن اختصاص می یابد. وی اظهار کرد: 
وزارت راه و شهرسازی، پیرو دستور رئیس جمهوری طرح مسکن 
اقساطی کارکنان دولت را تهیه کرد که به رؤیت دکتر روحانی 
رسید. ایشان هم طرح را برای بررسی کارشناسی به سازمان 
برنامه و بودجه ارجاع داده است. وی افزود: بر اساس پیشنهاد 
اولیه، کارکنان به مدت پنج سال، بخشی از حقوق خود را پرداخت 
می کنند. سپس دو سال صبر می کنند تا خانه ای که توافق شده 
ساخته شود. مابقی مبلغ خانه در اقساط ۱7 ساله پرداخت می شود 
که بنا به نوع انتخاب مسکن، مبلغ اقساط بین ۲۰ تا ۴۰ درصد 

حقوق کارکنان خواهد بود.

عباس فرهادیه

مسکن اقساطی 
کارمندان به سازمان 
برنامه ارجاع شد

باشگاه  با خبرنگار مجلس گروه سیاسي  در گفت وگو  نیکو  میرزایي  قاسم 
خبرنگاران جوان، با اشاره به نشست این کمیسیون، گفت: ایرادات شوراي 
نگهبان نسبت به قانون انتخابات مجلس در این جلسه بررسي شد. وي ادامه داد: 
تعدادي از نمایندگان مخالف این بررسي بوده و معتقد بودند که باید این موارد به 
لایحه جامع دولت در بحث انتخابات بازگشت داده شود، اما این لایحه بحث هاي 
مجزایي درباره انتخابات مجلس ندیده و تمام انتخابات خبرگان، ریاست جمهوري 
و مجلس را تجمیع کرده است. عضو کمیسیون امور داخلي کشور و شوراها بیان 
کرد: بر این اساس ما در ابتداي جلسه راي گیري انجام دادیم، لذا قرار شد ایرادات 
شوراي نگهبان بررسي شود و در ابتدا قرار شد مواردي را که مي توان شورا یا مجمع 
تشخیص را راضي به پذیرش آن کرد براي آنها ارسال کنیم. میرزایي نیکو تاکید 
کرد: بر اساس تصویب و مصوبه این کمیسیون از این پس شوراها نسبت به عزل یا 
نصب شهردار و دیگر مصوبات خود تصمیم گیري خواهند کرد و دیگر نیازي به 
ارسال مصوبات شوراها به کمیسیون تطبیق وجود ندارد، البته این مصوبه باید 

براي تصویب نهایي به صحن علني مجلس ارسال شود.

قاسم میرزایي نیکو

عزل شهرداران به 
شوراها سپرده شد

محمد مسیحی معاون سازمان امور مالیاتی در برنامه گفتگوی ویژه خبری شبکه 
دو سیما با بیان اینکه سال ۹7، ۱۰۹ هزار میلیارد تومان و سال ۹۶، نود و هفت هزار 
میلیارد تومان مالیات وصول شد و بجز دریافت عوارض در آمد مالیاتی سال ۹8، 
۱۴۱ هزار میلیارد تومان پیش بینی شده است که در مقایسه با سال ۹7 افزایش 
3۰ درصدی دارد. وی افزود: تاکید این سازمان حمایت همه جانبه از تولیدکنندگان 
شناسنامه دار است اما مبارزه بی امان با فرار مالیاتی را در دستور کار قرار داده ایم. 
مسیحی گفت: اخذ ۱۴۱ هزار میلیارد تومان درآمد مالیاتی را مجلس شورای اسلامی 
تصویب کرده است و سازمان امور مالیاتی مجری قانون است. وی افزود: اخذ معوقات 
مالیاتی و مبارزه با فرار مالیاتی از راهکارهای تامین رقم پیش بینی شده درآمد 
مالیاتی در بودجه سال ۹8 است. وی با بیان اینکه مالیات بر ارزش افزوده عیار اقتصاد 
ایران را مشخص می کند افزود: در ماده ۱۶۹ قانون مالیات های مستقیم دستگاه ها 
و فعالان اقتصادی مکلفند ریز داده های خود را به سازمان امور مالیاتی ارائه دهند اما 
یکی از دستگاه های اجرایی که تاکنون به این قانون کامل تمکین نکرده است اما قول 

داده این کار را انجام دهد وزارت صنعت، معدن و تجارت است.

محمد مسیحی

افزایش ۱۲ درصدی 
عملکرد مالیاتی

محمود حجتی وزیر جهاد کشاورزی در سفر به استان اصفهان و در حاشیه 
بازدید از مزرعه ۱3۰ هکتاری گل محمدی شرکت تعاونی گلستان در 
شهرستان شاهین شهر و میمه با قدردانی از اقدامات این تعاونی تولید 
اظهار داشت: خوشبختانه با تعاون و همکاری اعضای این تعاونی بهره وری 
آب افزایش یافته و معیشت مردم منطقه بهبود پیدا کرده است و امیدوارم 
این تعاونی مظهر توسعه و اشتغال منطقه شود و زنجیره تولید محصولات 
کشاورزی باید ایجاد و تقویت شود.وزیر جهاد کشاورزی با بیان این که بارها 
اعلام کرده ام زنجیره تولید محصولات کشاورزی در همه زیربخش های 
کشاورزی اعم از دامپروی، طیور، آبزیان، زراعت و باغبانی تغییر کاربری 
محسوب نمی شود، تاکید کرد: این امر تمام صنایع پیشین و پسین کشاورزی 
را شامل می شود و تغییر کاربری که مقام رهبری دولت و مجلس و ما مخالف 
هستیم آن است که زمین های مرغوب و منحصر به فرد که امکان جایگزینی 
ندارد، تبدیل به ویلا شود و یا صنعتی که در زمین های سنگلاخی و نامرغوب 

قابل نصب و راه اندازی است در زمین های حاصلخیز کشاورزی بنا شود.

محمود حجتی

 ضرورت ایجاد 
زنجیره تولید و پرهیز 
از خام فروشی

بیژن زنگنه پس از دیدار با وزیران پیشین نفت با اشاره به اینکه این 
دومین نشستی بود که با وزیران پیشین نفت برگزار شد و چهار وزیر از ۶ 
وزیر پیشین نفت در این نشست شرکت کردند، به خبرنگاران گفت: همه 
وزیران سابق نفت به این نشست دعوت شده بودند، آقای آقازاده از پیش 
اعلام کرد در این نشست شرکت نخواهد کرد و آقای میرکاظمی هم با وجود 
آنکه قرار بود بیاید و ما منتظرشان بودیم، نیامد. وی افزود: در این نشست، 
گزارشی از وضع بین المللی و داخلی صنعت نفت و کارهای انجام شده ارائه 
دادم. دوستان نیز نکات، پیشنهادها و حساسیت های خود را مطرح کردند. 
ما همیشه از پشتیبانی آنها برخوردار بودیم، اما در این شرایط بهتر بود از 
نزدیک با هم صحبت می کردیم.وزیر نفت با اشاره به اینکه صنعت نفت در 
شرایط حساسی است و نوک پیکان حمله های دشمن متوجه صنعت نفت 
است، گفت: کارهای خوبی انجام شده است و ان شاء الله مردم آثار خیر آن را 
در زندگی خود ببینند.وی ادامه داد: شرایط سختی است و پس از صنعت 

نفت که در خط مقدم است، بانک مرکزی قرار دارد.

بیژن زنگنه

تایید راهکارهای 
وزارت نفت برای 
فروش نفت

ناصر نبی پور رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران در 
گفت وگو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزی گروه اقتصادی باشگاه 
خبرنگاران جوان، از ثبات نرخ تخم مرغ در بازار خبر داد و گفت: هم اکنون 
متوسط نرخ هر کیلو تخم مرغ درب مرغداری ۶ هزار و 5۰۰ تا ۶ هزار و ۶۰۰ 
معادل شانه ای ۱3 تا ۱3 هزار و ۲۰۰ تومان است.وی با انتقاد از نرخ بالای 
تخم مرغ در خرده فروشی ها افزود: فروش تخم مرغ با نرخ های بالا ارتباطی 
به تولیدکنندگان ندارد چرا که خرده فروشان با نرخ های دلخواه اقدام به عرضه 
محصول به مشتری می کنند، به همین دلیل سازمان حمایت باید نظارت خود 
بر بازار را بیشتر کند یا تعدادی غرفه میادین میوه و تره بار در اختیار تشکل ها 
قرار گیرد تا مردم به تخم مرغ با نرخ های مناسب دسترسی داشته باشند. وی 
افزود: برای صادرات باید تخم مرغ تازه صادر کرد و به هیچ عنوان نباید تخم 
مرغ های سردخانه ای که تاریخ انقضای آن کم است، برای این منظور مورد 
استفاده قرار داد. در حالیکه اخیراً برخی استان ها تخم مرغ های سردخانه ای 

و خراب به عراق صادر کردند که همین مسئله ما را دچار مشکل کرده است.

ناصر نبی پور

عراق واردات تخم 
مرغ از ایران را 
متوقف کرد

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی آقای سیّدمرتضی 
بختیاری را به ریاست کمیته ی امداد امام خمینی )ره( منصوب کردند.
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب آقای سیّدمرتضی بختیاری دام توفیقه

اکنون که جناب آقای مهندس فتاح به مسئولیت دیگری منصوب شده اند، به 
با آگاهی از صلاحیت های دینی و اخلاقی و  پیشنهاد هیئت امنای محترم و 
مدیریتی جنابعالی، شما را به ریاست کمیته ی امداد امام خمینی منصوب می کنم. 

توجّه به محورهای مذکور در حکم مدیریت آقای فتاح، توصیه حتمی اینجانب 
است. تأکید می شود که دو محور: توانمندسازی و ایجاد درآمد با ثبات برای 
خانواده های تهیدست و رعایت کرامت و حرمت کمک شوندگان را در صدر 

اقدامات خویش قرار دهید. بهره گرفتن از همکاری نیروهای جوان و مؤمن 
و انقلابی توصیه ی مؤکد دیگر اینجانب است.

توفیقات جنابعالی را از خداوند متعال مسألت می کنم.
سیّدعلی خامنه ای
۳۱ تیر ۱۳۹8

هفته نامه اقتصادی ایران
اقتصاد کلان
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با نگاهی 
 هم افزا 
ابن سینا را 
به جهان 
معرفی 
کنیم 

سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه بوعلی سینا سرمایه ای بی 
بدیل برای ایران، اسلام و تشیع است، گفت: در ایران و جهان شخصیت ها و مفاخر بسیاری 
داریم که دارای تمایزها و ویژگی های خاص هستند ولی در حوزه دانش، حکمت، اندیشه 
و فرهنگ مشابه بوعلی سینا نداریموی  در جلسه هیات امنای بنیاد علمی و فرهنگی 
بوعلی سینا با تاکید بر این مطلب افزود: بوعلی سینا دارای جامعیت و گستره جهانی است 
و ایران و اسلام را با این نماد می شناسند. ابن سینا در همه جهان شناخته شده است و 
از طریق این شخصیت می توان در دیپلماسی فرهنگی بهره گرفت؛ بنابراین باید از این 
گنجینه سر به مهر بهره بیشتری ببریم. از سوی دیگر همدان دارای مفاخر و مشاهیر 
بسیاری است و ابن سینا در راس این مفاخر قرار دارد و نمی توان مشابهی برای او یافت. 
در همدان همه این شخصیت بزرگ علمی و فلسفی را می شناسند و می تواند نماد هویت 

همدان باشد وابن سینا سرمایه عظیمی است که باید بیش از پیش بر آن سرمایه گذاری 
کرد و از ظرفیت وی در داخل و خارج از کشور بهره برد. ضروری است سازمان ها و نهادهای 
داخلی و خارجی که می توانند در معرفی این شخصیت با بنیاد بوعلی سینا همراهی کنند 
شناسایی شوند و با آن ها جلسات مشترک داشته باشیم تا با نگاهی هم افزا بوعلی سینا 
را  به جهان معرفی کنیم. به گزارش اعتباربه نقل ازروابط عمومی واطلاع رسانی وزارت  
فرهنگ و ارشاد اسلامی ایشان افزود: در حال حاضر مسئولیت و رسالت حوزه ابن سینا 
بر عهده این بنیاد است و باید همه ظرفیت خود و دیگر نهادهای مرتبط را به خدمت این 
بخش بگیریم و از امکانات استانی و ملی در این زمینه بهره ببریم تا دین کوچکی نسبت 
به این شخصیت بزرگ ادا کنیم.در این جلسه دبیر بنیاد علمی و فرهنگی بوعلی سینا 

گزارشی از روند فعالیت ها، اقدامات و مشکلات این بنیاد ارائه کرد.

علی اعطا سخنگوی شورای شهر تهران:
واریز جریمه چندصد میلیاردی 
»ایرانمال« به حساب شهرداری

علی اعطا سخنگوی شورای شهر تهران در باره برخی ها مخالفت ها با 
ساخت وساز در ۶۲ باغ، با بیان اینکه موضوع لغو مصوبه برج باغ و 
تصویب مصوبه خانه باغ در شورای عالی معماری و شهرسازی در ماه 
قبل مطرح و کلیات آن به تصویب رسید، گفت: به گزارش اعتباربه 
نقل روابط عمومی شورای شهر تهران وی با بیان این که درمورد این 
۶۲ باغ حساسیت زیادی ایجاد شد اما برخلاف میل خود تصمیم 
گرفتیم، گفت: اعضای شورای شهر به ساخت وساز در 5۰۰ باغ رای 
منفی دادند و در مورد این ۶۲ باغ نیز تمایلی به این رای نداشتیم، اما 
شرایط پیچیده بود. ایشان در خصوص سوالی مبنی بر این که با وجود 
تاکیدات فراوان هنوز آبیاری فضای سبز بعد از ساعت 8 صبح اتفاق 
می افتد، گفت: بحثی که مطرح است این که بنا است در تیر و مردادماه 
کلًا آبیاری فضای سبز در تهران بعد از ساعت 8 و ۱8 باشد و اگر هر 
نقطه و منطقه ای برخلاف این تصمیم اقدام کرد قطعاً تخلف صورت 
گرفته و شهرداری باید با آن برخورد کند و ظاهراً نیز شهرداری تهران 
دستور داده اند که با پیمانکاران متخلف در این حوزه برخورد شود. 
اعطا در مورد انتقاد محسن هاشمی رییس شورای شهر تهران از وزارت 
نفت در حساب توییتری اش گفت: هاشمی اکانت توییتری ندارد اما 
بعضاً مطالب و مصاحبه های وی در شبکه های مختلف منتشر می شود، 
اما در مورد انتقاد از وزارت نفت باید گفت که پیش از این تفاهم نامه ای 
بین وزارت نفت و شهرداری منعقد شده بود که وزارت نفت بابت هر 
سفر با مترو ۲5 سنت یارانه پرداخت کند اما بعداً وزارت نفت این مبلغ 
را به ۱۰ سنت کاهش داد و تا الان هم این مهم عملیاتی نشده است 
و با این که رییس شورای شهر این موضوع را پیگیری کرده است اما 
نتیجه ای حاصل نشده است. وی با بیان اینکه جرائم وصولی 
کمیسیون ماده ۱۰۰ در سه ماه اول امسال 3۰۱ میلیارد تومان بوده 
که از این میان ۲۹۹ میلیارد تومان متعلق به جریمه ایران مال بوده 
است، گفت: یعنی حدود ۹۹ درصد مبالغ دریافت شده کمیسیون 
ماده ۱۰۰ در سه ماهه اول ۱3۹8 مربوط به وصول جریمه ایران مال 
بوده است. سخنگوی شورای شهر تهران با بیان این که بعد از ایران مال 
بیشترین جریمه وصولی مربوط به منطقه ۱ و بعد از آن مربوط به 
منطقه 5 است، در مورد تخلف ساخت برج 3۱ طبقه در حریم ۹۰ 
 ۱3۹3 سال  داد:  ادامه   ۲۲ منطقه  در  چیتگر  دریاچه  متری 
بلندمرتبه سازی در تهران ممنوع شد اما سال ۱3۹5 متاسفانه پروانه 
ساخت این برج صادر می شود که به نظر می رسد شهرداری منطقه 
باید به هر روش ممکن نسبت به حفظ حریم و دید و منظر دریاچه 
حساسیت بیشتری نشان دهد و با توافق و تهاتر موضوع را پیگیری 
کند و همچنین باید از لحاظ حقوقی موضوع بررسی شود. ودرمورد 
گلایه از سازمان املاک در باز پس گیری املاک اظهار کرد: ارزیابی ها 
نشان داد که سازمان املاک برای اجرای مصوبه در رفتارش آن طور 
که باید برخورد جدی ندارد. به عنوان مثال در برخورد با کاربری هایی 
که در املاک شهرداری های تهران انجام شده و قابل توجیه نیستند 
تسامح می کنند اما در مواردی که می تواند لایحه ای به شورا ارائه کرده 
و اجازه فعالیت بگیرد همچون فعالیت خیریه ها و … به صورت جدی 

نسبت به تخلیه آنها اقدام می کند که این رفتار دوگانه است.

انتصاب آقای 
سیدّمرتضی بختیاری 

به ریاست کمیته 
امداد امام خمینی)ره(

به گزارش اعتباربه نقل ازروابط عمومی وزارت 
صمت رضا رحمانی  اظهار داشت: رهبر معظم 
انقلاب در دیدار با نخبگان و اساتید دانشگاهی 
کشور بزرگوارانه در خصوص ساخت داخل 
نکاتی را فرمودند و از همان روز وزارت صمت و 
وزارت علوم، با یک توان جدید حرکتهایی را آغاز 

کردیم.
 در گام اول همایش دانشگاه و صنعت به همت 
وزارت علوم برگزار شد و در گام بعدی و توسط 
وزارت صنعت، معدن و تجارت »نمایشگاه 
فرصت های ساخت داخل و رونق تولید« در 
دستور کار قرار گرفت که امروز شاهد افتتاح آن 
هستیم.  همگان باید باور کنیم که »ما می 
توانیم«، خودباوری آن چیزی است که همواره 
در فرمایشات موکد امام راحل و مقام معظم 
رهبری بوده و هست و ما باید در جهت آن 

حرکت کنیم.
بوده  استراتژیک  موقعیتی  دارای  کشورما   
توجهی  قابل  وانسانی  طبیعی  وازمنابع 
برخورداریم. اگر صنعت و تولید فعال باشد 
آثارش فراگیر خواهد شد، راهکاراساسی حل 

مسایل کشورمان هم همین است.
 نمود اقتصاد مقاومتی و شرکت های دانش 
بنیان و حتی بهره وری و دستگاه های دیگر در 
همین تولید و صنعت و واحدهای صنعتی است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به کارکرد 
موثر تولید در عملکرد سایر دستگاههای دولتی، 
گفت: اگر تولید رونق بگیرد اشتغال ایجاد می 
شود و موضوعاتی مانند مالیات و روابط کارگر و 

کارفرما دارای نمود بیشتری خواهد شد.
 مردم باید احساس کنند که در جبهه جنگ 

اقتصادی قرار داریم و در حال مبارزه هستیم.
خوشبختانه در شرایط موجود جوانان متخصص 
و توانمند پای کار آمدند و ظرفیت های خوبی 
در حال فعال شدن است، باید از فرصت وجود 
همین جوانان و توانمندی های آنها در بخش 

های مختلف صنعتی استفاده کنیم .
 امسال یک روح جدید، انگیزه، شور و اراده جدی 
و جهادی در بخش تولید و صنعت مشاهده می 

کنیم که باید تقویت شود.
 صنعت برای توسعه واقعی و برای پرواز به دو بال 

فناوری و صادرات نیاز دارد.
رحمانی با اشاره به استقرار ۶ هزار واحد فناور در 
پارک های علم و فناوری کشور، تصریح کرد: این 

ظرفیت بسیار خوبی است که باید از آن بهره لازم 
را ببریم و  خوشبختانه در سه ماهه اول سال 
۱3۹8 بیکاری فارغ التحصیلان دانشگاهی ۱.۴ 

درصد کاهش یافته است.
وی اظهار داشت: واحدهای بزرگ در حوزه های 
فولاد، خودرو و پتروشیمی اگر فعال شوند، قطعا 
بر واحدهای کوچک و پایین دست نیز تاثیر 

خواهند داشت.
 ضروری است نمایشگاه فرصت های ساخت 
داخل در واحدهای بزرگ تداوم داشته باشد، در 
واحدهای کوچک از طریق تشکل ها ادامه یابد، 

اطلاع رسانی دقیق انجام بشود.
با انجمن ها و تشکل ها شخصا در این خصوص 

صحبت کردم و کار را نیز شروع کرده اند و در 
همین راستا انجمن ها، وب سایتهای معرفی 
فرصت ها و توانمندی ها و نیازها را راه اندازی 

کنند.
متناسب با هر نمایشگاه تخصصی، پیوست 

ساخت داخل تهیه و تنظیم شود
رحمانی بیان کرد: در سیاست های تجاری و 
وارداتی مان این برنامه را داریم که اگر کالایی به 
حد کافی ساخت داخل داشتیم، وارداتش را 

ممنوع می کنیم.
وی اعلام کرد: مجموعه ای را برای شناسایی 
کالاهای دارای امکان ساخت داخل به عنوان 
مرکز ساخت داخل راه انداختیم که به این 

امورات رسیدگی می کنیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ایدرو به 
رسالت خودش متناسب با شرایط روز برگشته 
است، ایدرو در حوزه مرکز ساخت داخل که راه 
افتاده است، پیگیری های لازم را انجام می دهد.
 در صنعت فولاد به نسبه خودکفاییم، اما برخی 
حوزه های دیگر نیازمندی داریم که باید حل 
شود. رحمانی تصریح کرد: در برخی قسمت ها 
مانند برخی قطعات خودرو، ساخت داخل کاملا 
حیاتی است و باید به هر نحو ممکن مشکل را 

حل کنیم.
وی اظهار داشت: امیدوارم این نمایشگاه تاثیر 
رضایت  مورد  قطعا  و  باشد  داشته  را  خود 
مقام معظم رهبری و حمایت دولت خواهد بود.

شایان ذکر است که در پایان تفاهم نامه ای میان 
وزارت صمت، وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و 

صندوق نوآوری و شکوفایی امضا شد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراسم افتتاح نمایشگاه فرصت های ساخت داخل و رونق تولید: 

باید از فرصت وجود همین جوانان و توانمندی های آنها استفاده کنیم
خبـــر

همزمان با هفته تأمین اجتماعی مدیرعامل 
سازمان تأمین اجتماعی همراه با مدیران 
ارشد این سازمان از شرکتی که در زمینه 
تولید قطعات و سیستم های خودرو فعالیت 
می کند، بازدید کرد و گفت: سازمان تامین 
اجتماعی در کنار تولید کنندگان است. به 
گزارش سازمان تأمین اجتماعی، مصطفی 
سالاری روز دوشنبه در جلسه ای با مدیران 
شرکت کروز افزود: شرکت کروز به عنوان 
مجموعه ای که حدود ۱۱ هزار شغل پایدار 

ایجاد کرده و رسیدگی به وضعیت نیروی کار نیز در این شرکت به خوبی 
انجام می شود، از جمله شرکت های موفقی است که از سازمان تأمین 
اجتماعی خدمات دریافت می کند. سالاری با اظهار خوشحالی از روند 
توسعه فعالیت شرکت کروز، اظهار داشت: بازار خودرو شرایط خاصی دارد 
و از جمله صنایعی است که اشتغال قابل توجهی برای نیروهای متخصص 
تولید می کند و سازمان تأمین اجتماعی در کنار مدیران و کارکنان این 
شرکت ایستاده است و برای رفع مشکلات و توسعه فعالیت شرکت نهایت 
همکاری را داریم. وی ادامه داد: برای ما بسیار مهم است که بتوانیم کمکی 
به صنعت بکنیم تا در جنگ اقتصادی با انسجام بیشتر تولید و اشتغال را 
حفظ کنیم. باید همکاری نزدیک تری بین سازمان تأمین اجتماعی و تولید 
کنندگان ایجاد شود. ما خود را در کنار شما می دانیم و هرآنچه در توان 
باشد، انجام خواهیم داد. ناهید حیدری، مدیرکل تأمین اجتماعی غرب 
تهران نیز در این بازدید گفت: شرکت کروز از جمله شرکت های موفق 
و بزرگ تحت پوشش شعبه ۱5 است و با داشتن 75۰۰ بیمه شده از 
شرکت های دوست دار کارگر است که تا کنون 3 بار به عنوان کارفرمای 
نمونه سازمان تأمین اجتماعی انتخاب شده است. وی افزود: این شرکت 
در مجموع ۱۱ هزار بیمه شده دارد که 75۰۰ نفر آنان تحت پوشش 
اداره کل تأمین اجتماعی غرب تهران و مابقی تحت پوشش استان البرز 
هستند. نادر سخا، مدیرعامل شرکت کروز نیز در این جلسه از حضور 
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی و هیأت همراه تشکر کرد و گفت: 
مجموعه همکاران برای موفقیت شرکت تلاش گسترده ای دارند و نیروی 
انسانی متخصص و توانمند از جمله عوامل موفقیت شرکت است. وی با 
بیان اینکه کار شرکت کروز از سال ۱3۶۰ با یک کارگاه کوچک شروع کرد، 
اظهار داشت: بعد از آن روند توسعه فعالیت شرکت طی شده و امروز یکی 
از بزرگترین شرکت های تولید قطعه محسوب می شود و در تأمین قطعات 
خودرو پیشتاز هستیم. مدیرعامل شرکت کروز گفت: اکثریت کارکنان 
شرکت کروز از بانوان هستند و این شرکت کاملاً خصوصی بوده و بعد از 
ایران خودرو و سایپا در بین شرکتها صنعت خودرو بالاترین گردش مالی 
را دارد. سخا گفت: در سال ۹۶ در یکی از کارخانجات آتش سوزی رخ 
داد که مسئولان تأمین اجتماعی کمک بسیار خوب و تأثیرگذاری انجام 
دادند. وی با اشاره به تحریم صنعت خودرو اظهار داشت: صنعت خودرو 
در ردیف تحریم های اولیه است و البته وارد کردن خودرو و قطعات خودرو 
محدودیتی ندارد اما تولید با تحریم مواجه است چون در این حوزه اشتغال 

و صرفه جویی ارزی وجود دارد.

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی:

تأمین اجتماعی در کنار 
تولیدکنندگان است

مهدي جمالي نژاد معاون عمرانی وزیر کشور گفت: در راستای تکالیف قانونی وزارت 
کشور و سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور در قبال شهرداری ها و به منظور 
ایجاد وحدت رویه در نحوه اجرای مقررات استخدامی شهرداری ها و شفاف سازی 
قوانین و مقررات موجود در حوزه یادشده، نحوه به کارگیری نیروی قرارداد موقت 
کارمندی و کارگری در شهرداری ها و سازمان های وابسته و سایر موارد مرتبط، 
به استثنا شهرداری تهران،  به استانداران ابلاغ شد. وي با بیان اینکه نیروی قرارداد 
موقت، نیروهای موقتی می باشند که بدون تعهد استخدامی و برای حداکثر یک 
سال، برای تأمین نیروی انسانی در برخی از وظایف و مشاغلی که جنبه موقتی 
داشته و نیاز سریع به تأمین نیرو در آن ها وجود دارد، بکار گرفته می شود، افزود: 
جذب و به کارگیری نیروی انسانی در قالب قرارداد موقت کارمندی، می بایست 
صرفاً در موارد ضروری و در صورت پیش بینی اعتبار و منابع تأمین مالی در بودجه 
سنواتی با رعایت مفاد ابلاغیه وزیر کشور از طریق استانداریها و شهرداریهای 
کلان شهر به سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور منعکس تا پس از بررسی 

لازم و تشخیص ضرورت، نسبت به صدور مجوز عقد قرارداد اقدام گردد.

مهدی جمالي نژاد

ابلاغ نحوه به کارگیري 
نیروي موقت در 
شهرداري ها

حامد سلطانی نژاد مدیرعامل بورس کالای ایران ضمن اعلام اینکه بازار 
گواهی سپرده طلای آب شده به زودی در بورس راه اندازی می شود، گفت: 
اگر طلای آب شده در بستر بورس کالا معامله شود با توجه به عیارسنجی 
حداقل  به  تقلب  ریسک های  می گیرد  که صورت  استانداردسازی  و 
می رسد. وی در پاسخ به اینکه آیا بازار گواهی سپرده طلای آب شده در 
بورس کالا راه اندازی می شود؟ گفت: در حال حاضر زیرساخت نرم افزاری 
آماده است. انبار و خزانه را در اختیار داریم و از نظر زیرساختی مشکلی با 
راه اندازی طلای آب شده وجود ندارد. مهم این است که مشارکت فعالان 
بازار جلب شود که این بازار را انتخاب کنند که در این زمینه مشغول 
کارهای فرهنگی و رایزنی های لازم هستیم.وی با اشاره به بازارهای غیر 
رسمی طلای آب شده در ایران، گفت: این بازار یک بازاری پرچالش است، 
چراکه ریسک های بسیاری برای خریداران دارد. اگر طلای آب شده در 
بستر بورس کالا معامله شود با توجه به عیارسنجی و استانداردسازی که 

صورت می گیرد ریسک های تقلب به حداقل می رسد.

حامد سلطانی نژاد

طلای آب شده به 
زودی در بورس 
معامله می شود
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 وزیر صنعت، معدن و تجارت: در جنگ اقتصادی 
نقش فولاد مبارکه بسیار مهم است

وزیر صنعت، معدن و تجارت در جریان افتتاح نخستین 
نمایشگاه فرصت های ساخت داخل و رونق تولید، ضمن 
بازدید از غرفة فولاد مبارکه گفت: در جنگ اقتصادی کشور، 

نقش فولاد مبارکه بسیار مهم بوده است.
 دکتر رضا رحمانی با قدردانی از روند رشد فولاد مبارکه و 
تلاش های این شرکت در استفاده از توان داخلی و ارتقای آن 
در راستای رونق تولید کشور گفت: توانمندی متخصصان 
ایرانی در چنین نمایشگاه هایی به فعلیت می رسد و نمود لازم 

را پیدا می کند.
وی با اشاره به توانمندی های متخصصان فولاد مبارکه گفت: 
متخصصان جوان ایرانی با تکیه بر فناوری های نوین، ظرفیت های 
بسیار قابل توجهی دارند و این نمایشگاه فرصت لازم برای عرضة 

این توانمندی ها را در اختیار آن ها قرار می دهد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: این نمایشگاه نشان دهندة 

هنر مقاومت در برابر تحریم های ناحق است.
وی با تأکید بر این که تسهیل روند تولید و رفع موانع تولید در 
صنعت فولاد از اولویت هاست، تصریح کرد: درراستای حمایت 
از رونق تولید و رفع مشکل کمبود سنگ آهن فولادسازان، 
در پی راه حل مناسب برای رفع کمبود گندله و کنستانتره 
هستیم و به زودی در جلسه ای با حضور مدیران مربوطه به 

این موضوع رسیدگی خواهیم کرد.
رضا رحمانی همچنین در مراسم افتتاحیة نخستین نمایشگاه 
فرصت های ساخت داخل و رونق تولید گفت: این نمایشگاه 
آغاز یک حرکت بزرگ در عرصة تولید و صنعت کشور است.
وی اظهار داشت: رهبر معظم انقلاب در دیدار با نخبگان 
و اساتید دانشگاهی کشور درخصوص ساخت داخل نکاتی 
فرمودند و از همان روز، وزارت صمت و وزارت علوم با توان و 

انگیزة جدید حرکت هایی را آغاز کردند.
وی افزود: در گام اول، همایش دانشگاه و صنعت به همت 
وزارت علوم برگزار شد و در گام بعدی، برگزاری »نمایشگاه 
فرصت های ساخت داخل و رونق تولید« در دستور کار وزارت 
صنعت، معدن و تجارت قرار گرفت که امروز شاهد افتتاح 

آن هستیم.
رحمانی اضافه کرد: همة ما باید باور کنیم که »می توانیم« و 
این خودباوری همان چیزی است که همواره در فرمایشات 
مؤکد امام راحل و مقام معظم رهبری بوده و هست و ما باید 

در جهت آن حرکت کنیم.
وزیر صمت تأکید کرد: کشور ما دارای موقعیتی استراتژیک 
و بهره مند از منابع طبیعی و انسانی قابل توجهی است. اگر 
صنعت و تولید فعال باشد، آثارش فراگیر خواهد شد. راهکار 

اساسی حل مسائل کشورمان هم همین است.
وی افزود: نمود اقتصاد مقاومتی و شرکت های دانش بنیان و 
حتی بهره وری دستگاه های دیگر در روند تولید مشهود است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به کارکرد مؤثر تولید 
در عملکرد سایر دستگاه های دولتی گفت: اگر تولید رونق 
بگیرد، اشتغال ایجاد می شود و موضوعاتی مانند مالیات و 

روابط کارگر و کارفرما نمود بیشتری خواهد داشت.
رحمانی اعلام کرد: امسال روحیة جدید، انگیزه، شور و ارادة 
جدی و جهادی در بخش تولید و صنعت پدید آمده که باید 

تقویت شود.
وی گفت: صنعت برای توسعة واقعی به دو بال فناوری و 

صادرات نیاز دارد.
رحمانی با اشاره به استقرار ۶ هزار واحد فناور در پارک های 
علم و فناوری کشور، تصریح کرد: این ظرفیت بسیار خوبی 

است که باید از آن بهرة لازم را ببریم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: اگر واحدهای 
بزرگ در حوزه های فولاد، خودرو و پتروشیمی فعال شوند، 
قطعا بر واحدهای کوچک و پایین دست نیز تأثیر خواهند 

داشت.
وی گفت: ضروری است نمایشگاه فرصت های ساخت داخل 
در واحدهای بزرگ تداوم داشته باشد و در واحدهای کوچک 
از طریق تشکل ها ادامه یابد؛ همچنین اطلاع رسانی دقیق در 

این زمینه انجام شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت تأکید کرد: متناسب با هر 
نمایشگاه تخصصی، پیوست ساخت داخل تهیه و تنظیم 

شود.
بیان کرد: در سیاست های تجاری و وارداتی مان  رحمانی 
این برنامه را داریم که اگر کالای ساخت داخل به حد کافی 

داشتیم، وارداتش را ممنوع می کنیم.
وی اعلام کرد: مجموعه ای را برای شناسایی کالاهای دارای 
امکان ساخت داخل به عنوان مرکز ساخت داخل راه اندازی 

کردیم که به این امورات رسیدگی کنیم.
گفتنی است نمایشگاه فرصت های ساخت داخل و رونق تولید 
با هدف رونق تولید، داخلی سازی نیازهای حوزه های صنایع 
خودرو و قطعات، لوازم خانگی، صنایع دریایی، مخابرات، نفت 
و گاز و پتروشیمی، با مشارکت ۲۱ شرکت از ۲7 تا 3۰ 

تیرماه در محل نمایشگاه های بین المللی تهران برپا بود.

حمید رضا عظیمیان: 
خون توسعه و 
بهره وری همیشه 
در رگ های فولاد 
 مبارکه جاری 

بوده است

مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه در بیست و ششمین همایش بهره وری شرکت با تأکید بر لزوم ارتقای حداکثری بهره وری نیروی انسانی و تجهیزات گفت: خون توسعه و بهره وری همیشه در رگ های فولاد 
مبارکه جاری بوده است و امروز با در نظر گرفتن محدودیت ها، بیش از هر زمان دیگر به ارتقای هدفمند این دو مقولة مهم نیازمندیم تا همچنان برای ذی نفعان و به طورکلی برای کشور ارز و سودآوری اقتصادی ایجاد 
کنیم. وی ضمن قدردانی از تمامی زحمات صورت گرفته در گروه فولاد مبارکه تصریح کرد: تاکنون این مجموعة عظیم با تولید انواع ورق های فولادی نیاز کشور را تأمین کرده است؛ اما از این پس، صرفا تولید ورق 
هدف فولاد مبارکه نخواهد بود، بلکه باید با همت و پشتکار به سوی صاحب تکنولوژی شدن حرکت کنیم. وی در همین خصوص و با بیان این که برای اجرای توسعه ها دو راه پیش رو داریم گفت: راه اول این است که 
اجرای توسعه ها را به دست صاحبان فناوری خارجی و اصطلاحا »کلید در دست« بسپاریم و راه دوم این است آن را با سپردن به دست توانمند شرکت های داخلی و الگوبرداری از فناوری های روز دنیا با هدف 
صاحب تکنولوژی شدن پیش ببریم. به خوبی روشن است که راه دوم به خیر و صلاح است. به خاطر داشته باشیم توسعه های هدفمند، ضامنِ در اوج ماندن فولاد مبارکه است و همراهی همة کارکنان خلاق، 
موفقیت این مسیر روشن را تضمین می کند. وی ضمن بیان اهمیت تولید محصولات با ارزش افزودة بیشتر در کشور گفت: باید عزم خود را جزم کنیم تا با نورد کردن حداکثری فولاد خام تولیدی در گروه 
فولاد مبارکه ارزش افزوده بیشتری برای شرکت و اقتصاد کشور حاصل کنیم. وی در بخش پایانی سخنان خود اظهار داشت: تمدن و سابقة کشور ایران و پیشرفت  مسلمانان در بسیاری از علوم، گواه این 

است که ما در مقاطعی از زمان سرآمد همة کشورها بوده ایم؛ بنابراین امروز هم می توانیم با همت و همدلی بیشتر دوباره به دوران اوج و اقتدار ایران اسلامی دست یابیم.

درابتدایاینمجمعمرتضيابراهیميمدیرعاملشركتپالایشنفتاصفهانگزارشيازعملكرداینشركتوپروژههايراهاندازيشدهودرحالراهاندازيارائهكرد.ویبااشارهبهاینكهشركتپالایشنفتاصفهان
درصنعتفرآوردههاينفتي،ككوسوختهستهايفعالیتميكند،گفت:درحالحاضر۱۰شركتپالایشيكشوردراینحوزهفعالیتدارندوبراساسگزارشهايعملكردشركتهايپالایشيدرسال۹۷،شركت
پالایشنفتاصفهانازنظردریافتخوراكنفتخامومیعاناتگازيدرجایگاهدومقراردارد.همچنینازنظرتولیدمحصولاتنفتگازدرجایگاهنخست،گازمایعمقامدوم،نفتسفیدجایگاهسوم،نفتكورهمقامسوم
وبنزینمقامپنجمقراردارد.ويوضعیتپرژوههايپالایشگاهاصفهانطيیكسالراقابلقبولارزیابيواظهاركرد:آنچهبرايشركتپالایشنفتاصفهاناهمیتداردنداشتنحادثهدرشركتاستكهخوشبختانهدر
سال۹۷هیچگونهحادثهناتوانكنندهاينداشتهایمواینیكيازمزیتهايبزرگشركتدرسالگذشتهاست.مدیرعاملپالایشگاهاصفهانبابیاناینكهتعمیراتاساسيپالایشگاهاصفهانطبقهرسالانجامشده،منتها
مزیتهایينسبتبهقبلداشتهاست،تصریحكرد:یكيازكارهايبزرگيدرشركتپالایشنفتاصفهانبراياولینباردركشورصورتگرفته،دستبردندرواحدهايآیزوماكسبودهكهتاثیربسزایيدرسوددهي
پالایشگاهداشتهاست.ازطرفيچونقراربودواحدتقطیرپالایشگاهراهاندازيشودتمامآیزوماكسمازادراذخیرهكردیموبدونكمكردنظرفیتدرمدارقرارگرفتكهچندینمیلیاردتومانبهسودپالایشگاهشد.

مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت پالایش نفت اصفهان برگزار شد
سنداقداممشتركفعالیتهایمحیطزیستیدرهشتادوچهارمینجلسهعلنيشوراياسلاميشهراصفهانبینشورايشهراصفهان،شهردارياصفهانوادارهكلمحیط
زیستاستاناصفهانامضاشد.بهگزارشادارهارتباطاترسانهایشهرداریاصفهان،سنداقداممشتركفعالیتهایزیستمحیطيبینشورايشهر،شهرداريواداره
كلمحیطزیستاستاناصفهانباحضورقدرتالهنوروزيشهرداراصفهان،ایرجحشمتيمدیركلحفاظتمحیطزیستواعضايشوراياسلاميشهراصفهاندرهشتاد
وچهارمینجلسهعلنيشوراياسلاميشهراصفهاندرقالبطرحدوفوریتيمطرحوباكسب۱۲رایامضاشد.شهرداراصفهاندرخصوصاینسنددرصحنعلنی
هشتادوچهارمینجلسهشورایشهراصفهان،بابیاناینكهنسلهايحقوقبشربهسهنسلتقسیمميشوند،اظهاركرد:نسلاولحقوقسیاسي،نسلدومحقوقاقتصادي،
اجتماعيوفرهنگيونسلسومحقمحیطزیستوتوسعهاست.امروزدنیابهنسلچهارمحقوقبشریعنیحقهمبستگیرسیدهاست،اینحقمرزنميشناسدودرهمه

دنیاپایداراست.

شهردار اصفهان: با اجرای سند اقدام مشترک حق زیستن برای همه شهروندان فراهم می شود

درخواست نمایندگان از رئیس قوه قضاییه برای مقابله با سدسازی و طرح های انتقال آب

نامه ای  در  مجلس  نمایندگان  از  جمعی 
به ابراهیم رئیسی، رئیس قوه قضاییه از او 
خواستند پروژه های سدسازی را متوقف و با 
طرح های انتقال آب مقابله کند. نمایندگان 
مجلس همچنین در نامه خود خطاب به 
رئیس قوه قضاییه از دادستانی کل کشور 
صادرکنندگان  با  کردند  درخواست  نیز 
و  سدسازی  پروژه های  اجرای  مجوز های 

انتقال آب برخورد قضایی کند.
در این نامه که دیروز در خبرگزاری مهر 
بازنشر شد، آمده است: طرح های سدسازی 
بی رویه و انتقال آب بین حوضه ای که به 
وزارت  انحصاری  و  غلط  سبب حکمرانی 
حفاظت  سازمان  مصالحه کاری  و  نیرو 
محیط زیست کشور انجام گرفته و در حال 
بعضا  و  خطرناک  پیامدهای  است،  انجام 
جبران ناپذیر ملی به همراه دارد. نمایندگان 
ابراهیم  به  خطاب  خود  نامه  در  مجلس 
جبران ناپذیر  پیامدهای  آورده اند:  رئیسی 
حوضه ای  بین  آب  انتقال  طرح های 
برخلاف اهداف و مفاد سند ملی حفاظت 
از محیط زیست کشور و اصل پنجاهم قانون 
اساسی است و تجربه نشان داده که سازمان 
مجوزها  در صدور  حفاظت محیط زیست 
ملاحظات فنی و کارشناسی و بعضاً حقوقی 
و اجتماعی را رعایت نمی کند؛ به طوری که 
دستگاه محترم قضایی برخی از این پروژه ها 

را متوقف کرده است.
ارسال کنندگان نامه به رئیس قوه قضاییه 
در  اسلامی همچنین  مجلس شورای  در 
به نظر  ضروری  کردند:  تأکید  خود  نامه 
می رسد که قوه محترم قضاییه با استفاده 
و  اساسی  قانون  در  مصرحه  اختیارات  از 
پروژه های  در  شده  مطرح  قوانین  دیگر 
آب  انتقال  پروژه های  دیگر  و  سدسازی 
و  شکلی  ورود  کارون،  سرشاخه های  از 
ماهوی داشته باشد و آثار و عواقب اینگونه 
پروژه ها را بر رودخانه کارون و زیستمندان 
آن در مبدا بررسی و درصورتی که هرگونه 
ارزیابی های مستقل  فاقد  پروژه مخرب و 
محیط زیستی و اجتماعی که بدون توجه 
به دغدغه ها و نظرات کارشناسی نخبگان 
تهیه و تدوین شده است، بدون ملاحظه 
و توجه به فشارهای سیاسی متوقف و با 
و  قانونی  برخورد  مجوزها  صادرکنندگان 

مناسب صورت گیرد.
نمایندگان مجلس همچنین از رئیس قوه 
قضاییه خواستند به سرعت دستور تسریع 
در رسیدگی به پرونده های طرح های انتقال 
آب و سدسازی شامل سدهای بهشت آباد، 
خرسان، گلاب، سد گتوند و... بر رودخانه 

کارون را صادر کند.
رئیس  به  نامه  امضاکننده  نمایندگان 
کل  دادستانی  از  همچنین  قضاییه  قوه 

کشور درخواست کردند به »روند مبهم و 
متخلفانه طرح انتقال آب خزر« که یکی 
از پرچالش ترین بحث های محیط زیستی 
کشور بوده که  با وجود هشدار کارشناسان 
پژوهش های  مرکز  همچنین  و  متعدد 
»عیسی  اسلامی،   شورای  مجلس 
محیط زیست  سازمان  رئیس  کلانتری«، 
کشور بر اجرای آن تأکید دارد نیز رسیدگی 

شود.
در بخشی از نامه نمایندگان مجلس به 

رئیس قوه قضاییه آمده است: »با توجه 
زیست محیطی  تشکل های  شکایت  به 
از بانیان طرح انتقال آب سد کوهرنگ3 
به  لازم  توجه  مستندات،  به  توجه  با  و 
رسیدگی خارج از نوبت به این پرونده را 

مبذول فرمایید. 
امضا کنندگان نامه با اشاره به ابلاغ سند ملی 
از محیط زیست و اصل پنجاهم  حفاظت 
قانون اساسی، برای نجات کشور از شرایط 

دشوار محیط زیستی ابراز امیدواری کردند.

نمایندگان مجلس انتقال آب خزر به سمنان را مبهم و متخلفانه خواندند

سال ۱3۹8  نامگذاری  راستای  در 
به عنوان سال رونق تولید از سوی 
مقام معظم رهبری و در پی تلاش ها 
و پیگیری های انجام شده به منظور 
رفع موانع تولید و فعال سازی تمامی 
بخش های شرکت، پس از دو سال 
توقف مجددا راه اندازی شد.پهلوانی 
صنعتی  ملی  گروه  مدیرعامل 
کارخانه  این  گفت   ایران  فولاد 
پس از سه ماه تلاش شبانه روزی 
و پشت کار مدیر و کارکنان آن به 
عنوان  به  و  بازگشته  تولید  مدار 
یکی از استراتژیک ترین بخش های 
مجموعه گروه ملی، توانایی تامین 
مقدار قابل توجهی از شمش مورد 
نیاز سایر کارخانجات را دارد.و این 
در  فولادی  شمش های  کارخانه 
 ۱5۰*۱5۰ و   ۱۰۰*۱۰۰ ابعاد 

تولید  خطوط  در  سپس  و  تولید 
میلگرد و تیرآهن سازی به کار برده 
انجمن  نایب رئیس  می شود.ادعای 
فولاد؛ مازاد تولید فولاد داریم ولی 
اعلام   دهند  نمی  صادرات  اجازه 
بخشودگی جرائم بیمه ای کارفرمایان 
فرصتی برای حمایت از تولید ملی 
است عودت ماشین سازی تبریز به 
مبنای  فولاد  بازنشستگی  صندوق 
به  ادامه  در  نداردایشان   قانونی 
راه اندازی مجدد نخستین کارخانه 
نورد کشور پس از ۴ سال توقف خبر 
داد و گفت: با راه اندازی این کارخانه 
میلگرد  بی نظیر  محصول  تولید 
سایز بالا در کارخانجات گروه ملی 
از سرگرفته شد که گامی موثر در 
تداوم حرکت در مسیر احیای گروه 
باز  واین شرکت جهت  است.  ملی 

پس گرفتن سهم بازار و ایفای نقش 
محوری در اقتصاد منطقه و به ویژه 
تاثیرگذاری در حوزه خودکفایی ملی 
راه اندازی شد. خوشبختانه مجموعه 
مدیریت و کارکنان توانمند کارخانه 
نورد میلگرد، مفتول و صنایع فلزی 
گروه ملی فولاد با تکیه بر دانش فنی 
اراده بالا موفق شدند با حمایت  و 
پشتیبانی  و  فنی  واحدهای  سایر 
 ۴۰ سایز  میلگرد  تولید  شرکت، 
را عملیاتی کرده و این خط تولید 
را پس از ۴ سال فعال کنند.  این 
رویداد علاوه بر تکمیل سبد فروش، 
گامی مهم در جهت بی نیازی واردات 
این نوع محصولات به کشور است و 
مسئولان  حمایت  با  امیدواریم 
برای  پایدار  تولید  امکان  ذی ربط 

کارخانجات گروه ملی فراهم شود.

قلب گروه ملی صنعتی فولاد ایران احیا شد 

گفتگو 
بهرام سبحانی: بورس را رها کنید

سقف رقابت 
شرایط فعلی بهتر از گذشته است، 
کماکان  حاضر  حال  در  که  چرا 
از  پایین  بورس  در  پایه  قیمت 
تعیین  بازار  واقعی  های  قیمت 
می شود اگر چه سقف رقابت هم 
و  است  باز  کالا  بورس  در  اکنون 
قیمت ها براساس نرخ های واقعی 
بازار تعیین می شود اما به هر حال 
اینکه کماکان بر اساس تصمیم نهادهای بالا دستی، قیمت 
های پایه با قیمت های معامله شده تفاوت زیادی دارد، جو 
روانی ایجاد می کند. اگرامروزهمه محدودیت ها ی داخلی 
برداشته شود اوضاع صنعت فولاد به دلیل بیش از نیاز بازار 
داخلی بهتر خواهد شد. اگر ریشه این محدودیت ها این بوده 
که با صادرات بی رویه، قیمت ها در بازار داخل با افزایش 
مواجه می شود که در وضعیت کنونی با تحریم فلزات این 
موضوع امکان پذیرنیست و در بهترین شرایط و زمانی که 
آمریکا از برجام خارج نشده بود حدود شش تا هفت میلیون 
تن صادر کردیم. این در شرایطی است که امروز ۲5 میلیون 
تن تولید داشته و ۱5 میلیون تن مصرف برای آن در بازار 

داخل وجود دارد و با مازاد ۱۰ میلیون تنی مواجه هستیم. 
من به عنوان رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران اعلام 
می کنم برای تأمین نیاز داخل در خصوص فولاد اصلا« جای 
نگرانی نیست. از دولت انتظار می رود در شرایط فعلی طی 
فراخوانی از تولیدکنندگان مشکلات آنها شناسایی و رفع شود 
و به آنها مشوق های صادراتی اعطا شود چرا که در حال 
حاضر تولیدکنندگان در راه صادرات از ابتدای این راه پیدا 
کردن مشتری است تا حمل و نقل دریایی و جابه جایی کالا و 
دریافت پول، مشکلات پیچیده ای دارند و بهتر است تا فضای 

داخلی را برای کار آنها هموار کنیم.
سامانه نیما

درباره تحویل ارز صادراتی بر اساس ارز نیمایی باید گفت چرا 
باید ارز با این نرخ به صادر کننده تحمیل شود، قطعا« ارز باید 
به کشور تحویل شود و با عرضه آن صد درصد موافق هستیم 
اما اگر شرایطی فراهم شود که صادر کننده با نرخ ارز روز 
بتواند وجه کالای فروخته شده را دریافت کند رغبت بیشتری 
به عرضه ارز دارد و این موضوع برای صادر کننده امروز که با 
شرایط بسیار سخت صادرات انجام می دهد نقطه قوتی است 
و بدین ترتیب از قاچاق های کمتر از یک میلیون دلار نیز 

جلوگیری می شود.
چالش تولید کنندگان    

       با وجود آنکه مسئولان مدام برلزوم شفافیت فعالیت 
اما سیاست های دخالتی که  تأکید دارند،  اقتصادی  های 
بورس کالا اعمال می شود، عامل گریز تولیدکنندگان می 
شود. در واقع باید این پرسش مطرح شود که چرا وقتی امکان 
عرضه محصول در بورس با قیمت واقعی مهیاست و مصرف  
کنندگان نیز به خرید از محیطی شفاف تمایل دارند، و در کنار 
آن مزیت هایی مانند تضمین دریافت وجه کالا، کیفیت کالا 
و بهره گیری از معافیت های مالیاتی وجود دارد، برخی نهادها 
به دنبال قیمت گذاری دستوری و فراری شدن تولیدکنندگان 

از شفافیت هستند.
شفافیت اقتصادی

این موضوع در انجمن تولید کنندگان ایران با حضور تولید 
کنندگان و خریداران محصولات فولادی مورد بررسی قرار 
گرفته و یکی از عوامل باز دارنده که اتفاق نظر در خصوص 
آن وجود داشت این بود که با اعمال سیاست های دخالتی 
به خصوص حضور دولت، واحدهای صنعتی را از حضور در 
بورس می گریزانیم، به خصوص واحدهای کوچک بخش 
خصوصی نگران این موضوع هستند و معتقدند وقتی می 
توانند در بازار محصولات خود را با قیمت بهتری به فروش 
برسانند دلیلی برای حضور در بورس با قیمت های پایین 
نیست ؛ این اتفاق همان نرسیدن به شفافیت اقتصادی در 
کشور است. بخش خصوصی به دنبال فضایی برای کسب در 
آمد بیشتر در فضایی ایمن است که بتواند نظر خود را اعمال 
کند که در صورت قیمت گذاری دولتی در بورس این اعمال 
نظر محدود می شود، چرا که آنها توانایی فروش محصولاتشان 
با قیمت پایین تر از نرخ واقعی در بورس و تهیه مواد اولیه با 
قیمت های بالاتر در بازار را ندارند. از این رو با همه این تفاسیر 
این اقدامات دولت به بورس گریزی منجر و توصیه می شود 
که دولت برای فراهم کردن یک بازارشفاف، معاملات بورس 
را محدود نکند و به تولیدکنندگان ومصرف کنندگان اجازه 
دهد که در بستری شفاف به معامله بپردازند ؛ در این صورت 
است که همه فعالان صنعت بیش از گذشته به بورس کالا 

اعتماد خواهند کرد.

قسمت  پایانیگفت وگوقسمت  پایانی

علی حیدری: فعالیت اقتصاد                      ی و 
سرمایه گذاری یا بنگاهد                      اری ؟

3-۱-از د            یگر موارد            ی که توجیه فروش 
غالباً  و  گرد            د              می  مطرح  شرکت 
رسوب  بحث  شود              می  بزرگنمایی 
تعد            اد            ی نیروی انسانی د            ر آنهاست که 
اجتماعی  تأمین  سازمان  منظر  از 
چنانچه قرار باشد             با فروش شرکت های 
اخراج  به  نسبت  خرید            ار  موصوف، 
)مقرری بیمه بیکاری(، بازنشستگی 
زود            رس، تعد            یل و... این نیروها اقد            ام 
نماید             عملًا د            ر سرجمع هزینه های 

سازمان تغییری حاصل نمی شود             
و همین افراد             بجای شرکت از شعبه 

تأمین اجتماعی مقرری و مستمری خواهند             گرفت و خرید            ار هم با اخراج این 
نیروها ملک را وارد             بازار زمین و مسکن می نماید             و سود             خود             را می برد            . د            ر حالی 
که اگر قرار به این امر باشد            ، بهتر است سازمان خود             مباد            رت به اینکار نماید            . 
بطور مثال بعضاً املاک و ساختمانهای متعلق به این قبیل شرکتها به غیر بفروش 
می رسد            ،  ولی همزمان برخی شرکتهای نفتی و د            ارویی سازمان که از اوضاع 
مالی خوبی برخورد            ارند             بد            نبال خرید             املاک مشابه از د            یگران هستند            . مضافاً 
به اینکه د            ر حال حاضر سرعت و حجم رسوب و تورم نیروی انسانی د            ر برخی از 
هلد            ینگ ها و شرکت های مستقیم سازمان که اخیراً تشکیل شد            ه اند            ، بیش از 
شرکتهایی با قد            مت بالا است که قصد             فروش آنرا بخاطر رسوب نیروی انسانی 
د            ارند            . بویژه آنکه فروش این شرکت ها د            ر این بازار قطعاً منابع نقد            ی قابل توجهی 

را نصیب سازمان تامین اجتماعی نخواهد             نمود            .
۴-۱-مشاهد            ه شد            ه است که برخی از شرکتهای موجود             د            ر لیست فروش د            ارای 
املاک مناسب و مرغوب می باشند            ، فلذا بایستی سازوکاری برای تجد            ید             ارزیابی 
واقعی و مطابق با صرفه و صلاح سازمان و واقعی سازی قیمت و ارزش د            ارایی 
پنهان شرکتهای موصوف اند            یشید            ه شود             تا پس از فروش این قبیل شرکتها، 
کارگران و کارمند            ان آنها به مقرری بگیران و مستمری بگیران شعب تامین 
اجتماعی مربوطه تبد            یل نشد            ه و املاک مرغوب آنها د            ر بورس زمین و ساختمان 
قرار نگیرد             و سازمان بطور مضاعف از این فروش ها متضرر نشود             ؟ ۲-و د            ر نهایت 
اینکه د            ر سند             مزبور بایستی مشخص شود             فرایند             خروج از بنگاهد            اری و فروش 
شرکتهای زیان د            ه و کم بازد            ه و حسب بررسی ها، ارزیابی ها و ساماند            هی مزبور شامل 
همه شرکتها و موسسات وابسته و تابعه سازمان تامین اجتماعی می شود             یا خیر و 
یا )مثلاً شامل شرکتهایی خاص می باشد             و یا من باب مثال شامل”شرکتهای هگتا” 
و سرمایه گذاری خانه سازی ایران و... نمی شود            ( 3-ضرورت ساماند            هی شرکتها و 
موسسات وابسته و تابعه سازمان تأمین اجتماعی بویژه شرکتهای زیرمجموعه 
مستقیم بخش اجرایی سازمان )اعم از مأموریتی و تکلیفی و بویژه سرمایه پذیر(، 
با امعان نظر به اینکه حسب شرایط اقتصاد            ی و مالی سازمان تأمین اجتماعی 
سهام بسیاری از شرکتهای د            ارای بازد            هی بالا د            ر شستا بفروش رسید            ه و یا می 
رسند             و همچنین ساماند            هی هلد            ینگ های زیرمجموعه شستا انجام می پذیرد            ، 
بطریق اولی لازم است که این امر د            رخصوص شرکتها و موسسات زیر مجموعه 
مستقیم سازمان نظیر شرکت سرمایه گذاری خانه سازی ایران، “هگتا” و... نیز 
انجام پذیرد            . بویژه آنکه برخی از این شرکت ها د            ر شرایط حاد             سازمان و د            ر 
حالی که ماحصل عملکرد             آنها طی چند            ین سال اخیر جز زیان و یا ارتزاق از 
محل فروش اموال سازمان و یا افزایش سرمایه و اخذ سرمایه د            ر گرد            ش و... 
نبود            ه است، بد            نبال توسعه و شروع  پروژه های جد            ید             هستند             که این امر اصلًا 
با شرایط اقتصاد            ی و مالی سازمان همخوانی ند            ارد            . لذا اصلح است بخشهای 
مأموریتی  و تکلیفی شرکتها و موسسات موصوف )نظیر شرکت رفاه گستر و...( 
د            ر زیرمجموعه مستقیم سازمان و یا یک شرکت یا موسسه که مستقیماً زیر 
نظر سازمان خواهد             بود             ساماند            هی و مابقی هلد            ینگ ها و شرکتها و موسسات 
به زیرمجموعه آنها به شستا منتقل گرد            ند            ، تا نسبت به ساماند            هی و فروش آنها 
اقد            ام لازم صورت پذیرد            . ۴-واگذاری هرگونه پذیره نویسی و بازارگرد            انی اوراق 
اجاره می بایستی د            ر عهد            ه شرکتهای صد             د            ر صد             مستقل به سازمان د            ر شستا 
و بانک رفاه کارگران صورت پذیرد             و نه توسط شرکتهایی که صد             د            ر صد             متعلق 
به سازمان  و توابع آن نباشند            .  5-هرگونه تغییر د            ر ساختار هلد            ینگ ها، سبد             
سرمایه گذاری وفق اساسنامه ها بایستی از طریق مصوبه هیات مد            یره سازمان 
و تصویب نهایی هیات امناء صورت پذیرد            .  ۶-فرآیند             خروج از بنگاهد            اری، 
فروش شرکتهای موسوم به زیان د            ه – کم بازد            ه و خارج از استراتژی، د            ستیابی 
و ساماند            هی شرکتها و موسسات تابعه وابسته تامین اجتماعی بایستی از طریق 
استراتژی فروش، از جمله تعیین کف مصوب برای خروج از بنگاهد            اری، تعیین 
ساز و کار تجد            ید             ارزیابی واقعی و مطابق با صرفه و صلاح سازمان و نیز تمهید            ات 
لازم از جهت ارزشی د            ارائی های پنهان سازمان د            ر چارچوب مصوبات هیات 
مد            یره )مجامع عمومی( صورت پذیرد            .  7-فروش شرکتهای بالاد            ستی )که 
تولید             کنند            ه مواد             اولیه شرکتهای پائین د            ستی هستند             و شرکتهای اخیرالذکر 
به آنها وابسته اند            ( و نگهد            اری شرکتهای پائین د            ست نظیر فروش شرکتهای 
لعابیران و خاک چینی ایران و نگهد            اری شرکتهای تولید             کنند            ه کاشی یا فروش 
شرکتهای د            ود            ه صنعتی و کربن و نگهد            اری شرکت تولید             لاستیک و یا فروش 
شرکت کلر پارس و نگهد            اری شرکتهایی که زنجیره بعد            ی محصولات آنرا تولید             
می کنند             و قس علیهذا. 8-جلوگیری اعطای وام از سوی بانک رفاه کارگان 
)که صد             د            ر صد             آن متعلق به سازمان است( به خرید            اران قسطی سهام 
شرکتهای سازمان. ۹-شفافیت د            ر فروش شرکتها و لزوم اعمال تشریفات 
قانونی معاملات )مزاید            ه، مناقصه و... (. ۱۰-تجد            ید             ارزیابی د            ارائی ها و بروز 
رسانی ارزش د            ارایی و قیمت گذاری کارشناسی رسمی د            اد            گستری. ۱۱-عد            م 
فروش اموال و سهام به وابستگان سببی و نسبی د            ست اند            رکاران و متولیان و 
سرمایه گذاری و فروش. ۱۲-رعایت اصل عد            م تضاد             منافع و تعارض نقش و 
د            رب چرخان. ۱3- د            ولت باید             با تعیین گروه کارشناسی باتجربه بلافاصله با 
محاسبات بیمه سنجی )Actuary( حسابهای فیمابین خود             و صند            وقهای 
بازنشستگی را روشن کرد            ه و با لحاظ مراتب د            ر لوایح بود            جه سنواتی نسبت به 
پرد            اخت مطالبات آنها اقد            ام کند             و همچنین د            ولت می تواند             از محل د            ارایی 
های خود             )و یا واگذار نشد            ه( با تهاتر چند            جانبه، بد            هی خود             به صند            وقهای 
بازنشستگی را بپرد            ازد            . ۱۴-ضرورت “سازوکار کلینیک شرکتها” د            ر بهبود             شرایط 
شرکتها بنحوی که بسیاری از شرکت های موسوم به زیان د            ه و کم بازد            ه سازمان 
می توانند             با سازوکارهای د            یگری غیر از فروش سهام از جمله تغییر تکنولوژی، 
تغییر بازار، توسعه بازار، اد            غام و یا واگذاری به شرکتهای گروه و... به پیشبرد             اهد            اف 
 CAPITAL سازمان کمک کنند             مضافاً به اینکه غالب شرکتهای موصوف د            ارای
GAIN  بسیار بالایی بود            ه و از برند             و سرمایه های ماد            ی، انسانی و... بالایی برخور

د            ارند            .  ۱5-د            ر فرآیند             واگذاری بایستی موارد             زیر رعایت گرد            د             : 
۱ -۱5 هیچکد            ام از عوامل عالی تا اجرایی ذیمد            خل د            ر این طرح نبایستی 
د            ارای رابطه حقوقی یا حقیقی و یا رابطه سببی و نسبی د            رجه یک و ۲ با 

خرید            اران  و متقاضیان خرید             اموال و سهام مشمول این آئین نامه باشند            . 
۲ -۱5 رعایت اصول عد            م تضاد             نقش، تعارض منافع و د            رب چرخان د            ر فرآیند             

اجرای آئین نامه الزامی است. 
3 -۱5 تجد            ید             ارزیابی اموال و املاک و د            ارائیها و انحصارات و امتیازات شرکتها 

بایستی با رعایت صرفه و صلاح سازمان صورت پذیرد            . 
۴ -۱5 بحث حفظ اشتغال موجود             و یا حمایت قانونی از نیروی کار موجود             

د            ر واحد            های مشمول واگذاری بایستی ملحوظ نظر قرار گیرد            .  
5 -۱5 د            ر ارتباط با شرکتهای مشمول واگذاری د            ارای پروند            ه های بار حقوقی، 
معارض، پروژه های نیمه تمام د            ارای مشکل تسهیلات و... بایستی فروش 
یکجا و د            رجا با تمامی متفرعات آنها انجام پذیرد             و اینگونه نباشد             که املاک و 

ابنیه آنها فروخته شود             و مشکلات آنها برای سازمان به ارث برسد            . 
۱۶-خروج از بنگاهد            اری سازمان تامین اجتماعی نبایستی منجربه افزایش 
بنگاهد            اری بانکها، بیمه ها، نهاد            ها، بنیاد            ها، نظامیان و سایر صند            وقهای بیمه 

گر اجتماعی د            ولتی شود            . 

علی ساری،  نماینده اهواز و یکی از امضا کنندگان نامه به رئیس قوه قضاییه 
به همشهری گفت:  رود کارون نقش مهمی در زندگی بومیان منطقه و اهالی 
خوزستان دارد اما با احداث سدهای متعدد و انتقال آب  این رودخانه به خارج 
از حوضه، دبی کارون کاهش یافته و آلودگی های موجود در آن برای اهالی 
خوزستان مشکل ساز می شود. او با اشاره به انتقال آب کارون به تالاب شادگان 
که به تازگی مورد بهره برداری قرار گرفت، افزود: تالاب شادگان مجرای طبیعی 
دارد اما به دلیل مشکلات، آب کارون از مجرایی دیگر تامین می شود. وی افزود: 
طرح های مطرح شده درخصوص انتقال آب کارون به بخش های مرکزی ایران، 
مشکلات متعددی ایجاد خواهد کرد. دراین مسیر،  مجرای طبیعی وجود ندارد و 
انتقال با احداث کانال و تونل انجام خواهد شد. نماینده اهواز به سدهای نام برده 
در این نامه اشاره کرد و افزود:  سدی مانند گتوند، موقعیت مکان نامناسبی دارد 
که این مسئله نیز توسط کارشناسان تأیید شده و به دلیل قرارداشتن روی توده 
نمکی، آب کارون را شور کرده است. دیگر سدها نیز مشکلاتی برای کارون ایجاد 
کرده اند. علی ساری البته با اشاره به اینکه پروژه های سد، همگی به اجرا درآمده 
و در حال بهره برداری هستند، افزود: این پروژه ها دارای پرونده قضایی بوده و 
نمایندگان دراین نامه خواستار تسریع درروند رسیدگی شده اند. امضا کنندگان 

این نامه امیدوارند نمونه این دست سد سازی  ها در آینده رخ ندهد.

   امیدواری نمایندگان به 
عدم تکرار پروژه های مشابه

وجهی از مدارس بابت آب و برق دریافت نمی شود

موارد تخلف گزارش شود
رضا اردکانیان  وزیر نیرو درباره دلیل رایگان نشدن آب و 
برق برخی مدارس و دریافت هزینه قبوض از آنها گفت: 
مجلس اجازه داده تا مصرف آب و برق مدارس به میزانی 
که در الگوی مصرف تعریف شده، رایگان در نظر گرفته شود.
وزیر نیرو که معتقد است "هزینه آب و برق از مدارسی 
الگوی مصرف نیست، دریافت  از  که استفاده  آنها بیشتر 
نمی شود«، افزود: اگر موردی وجود داشته باشد، گزارش 
دهند تا وزارت نیرو پیگیری کند.به گزارش اعتبار به نقل 
خانه ملت؛ نمایندگان مجلس در جریان بررسی بودجه ۹8 
قانونی را به تصویب رساندند که به موجب آن تمامی مدارس 
و  آموزش  وزارت  دولتی  آموزشی  واحدهای  نیز  و  دولتی 
پرورش از پرداخت هزینه های آب، برق، گاز به شرط رعایت 

الگوی مصرف معاف شدند.



امضای تفاهم نامه بین دو وزارتخانه را اقدامی در راستای شکل گیری نظام الکترونیکی مالیاتی کشور ی است.  فرهاد دژپسند، وزیر اقتصاد با بیان اینکه افزایش پایه مالیاتی و بستن مسیرهای فرار مالیاتی از جمله اهداف اقتصاد 
هوشمند است، امضای تفاهم نامه مذکور  تبادل داده و اطلاعات فیمابین وزارت امور اقتصادی و دارایی و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی را گامی موثر در این راستا ارزیابی کرد و گفت: اقتصاد ایران باید به گونه ای سازمان دهی شود 
که از اقتصاد مقاومتی به سمت و سوی اقتصاد هوشمند برود.   وی یادآور شد: در پروژه اقتصاد هوشمند بسیاری از مولفه ها از جمله مالیات، بانکداری، بیمه، بازار سرمایه، فضای کسب و کار و ...  دیجیتالیزه و هوشمند می شود.  
دژپسند افزود: برای ما به هیچ وجه قابل قبول نیست که کسب مجوز شروع کسب و کار اینقدر طولانی باشد و باید همه مراحل، در این ارتباط، به صورت پنجره واحد بین دستگاه ها انجام شود.  وزیر اقتصاد، وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی را یکی از دستگاه هایی خواند که دارای روابط خوب دو جانبه با این وزارتخانه بوده و با استقبال و همکاری بسیار مناسب، موجب شد، به سرعت تفاهم نامه  تبادل داده و اطلاعات  فیمابین دو وزارتخانه امضا شود.  دژپسند 
با ابراز امیدواری بابت اینکه این همکاری ها در سطح مالیاتی باقی نمانده و به سرعت به سایر حوزه ها تعمیم پیدا کند، گفت: معتقدیم، همانگونه که فرآیند امضای تفاهم نامه به سرعت پیش رفت، فرآیند اجرایی شدن آن هم به همین 
شکل پیش برود.  وزیر اقتصاد همچنین از همکاری وزارت راه و ترابری و ارتباطات و فنآوری اطلاعات  با وزارت اقتصاد در این ارتباط یاد کرد و گفت، به زودی تفاهم نامه های مشابهی با این وزارتخانه ها نیز به امضا 
خواهد رسید. وی تاکید کرد: وزارت اقتصاد برای  الکترونیکی نمودنِ همه امور، تا پایان دولت دوازدهم عزم جدی دارد و امیدواریم، بتوانیم در این مدت، گام هایی هم برای هوشمند سازی اقتصاد برداشته شود.

هفته نامه اقتصادی ایران
بانک و بیمه

www.etebar.net
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7
امضای تفاهم 

نامه تبادل داده 
و اطلاعات بین 

وزارت اقتصاد و 
وزارت تعاون

ارتباطات و اطلاعات بیمه ای باید به روز، کار آمد و در بستر الکترونیک 
باشد تا روند خدمات رسانی به مردم تقویت شود.به گزارش اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، دکتر غلامرضا سلیمانی در بازدید از 
بیست و پنجمین نمایشگاه«الکامپ« با اعلام این مطلب افزود: سرعت در ارائه 
خدمات و تسهیل ارتباطات از نیازهای جدی یک جامعه مدرن و رو به جلو 
محسوب می شود و صنعت بیمه به دلیل ارتباط بی واسطه با مردم باید در این 
عرصه پیشتاز باشد. رئیس کل بیمه مرکزی با ابراز خرسندی از دریافت عنوان 
نخست و جایزه ویژه توسط مرکز فن آوری ارتباطات و اطلاعات بیمه مرکزی 
در حوزه »خدمات رسانی در بستر الکترونیک« در بین یکصد و پنج سازمان 
دولتی، تصریح کرد: بلوغ خدمات الکترونیکی می تواند زمینه ساز بهره گیری 
از تمامی ظرفیت های صنعت بیمه کشور و در نهایت افزایش ضریب نفوذ در 
جامعه باشد. وی از صنعت بیمه به عنوان امانتدار اطمینان و اعتماد مردم 
یاد کرد و افزود: تبادل اطلاعات بین دستگاه های مرتبط از الزامات سرعت، 
دقت و صحت در ارائه خدمات است که باید ضمن رعایت حقوق بیمه گذاران 
این مبادلات صورت بگیرد. رییس شورای عالی بیمه در حاشیه این بازدید با 
مدیران استارت آپ های بیمه ای به گفتگو نشست و با ارائه رهنمودهایی 
شخصا برای رفع ابهام ها و مشکلات آنان دستور لازم را صادر کرد. بر اساس 
این گزارش رییس کل بیمه مرکزی در بازدید از غرفه های مختلف، ضمن 
تبادل نظر با کارشناسان شرکت بیمه ایران، اپلیکیشن های بیمه ای و مدیران 

ارشد دستگاه های متناظر، به سوالات خبرنگاران نیز پاسخ داد.

عملیاتي شدن رمز دوم یکبار مصرف کارت

زمان قرعه کشی حساب های قرض 
الحسنه پس انداز بانک سینا

وصول و بررسی صورت های مالی و گزارش 
حسابرس، شرط برگزاری مجامع بانک ها

رئیس کل بیمه مرکزی در حاشیه بازدید از نمایشگاه الکامپ:
صنعت بیمه امانتدار اعتماد مردم است

خبــر

به اطلاع مشتریان محترم مي رساند با توجه به 
عملیاتي شدن رمز دوم یکبار مصرف کارت و 
ارسال پیامک به شرح » مشتري گرامي جهت 
فعالسازي رمز دوم یکبار مصرف کارت، پس 

از نصب برنامه رمز ساز ارس، تا پایان تیر ماه به یکي از شعب 
بانک انصار مراجعه نمایید « به مشتریان، ضمن مراجعه به یکی 
از شعب بانک، نسبت به فعال سازي رمز دوم پویاي کارت و 
برنامه رمز ساز ارس، اقدام نمایید. ضمنا لینک دانلود برنامه رمز 
ساز ارس در متن پیامک ارسالي به مشتري ارائه شده است و 
همچنین نسخه نصبي برنامه براي گوشي هاي اندرویدي، در 
گوگل پلي و کافه بازار و براي گوشي هاي IOS در اپ استور 
و سیبچه موجود مي باشد و لینک تمامي آن ها نیز در قسمت 

اپلیکیشن هاي موبایلي سایت قرار داده شده است.

مراسم قرعه کشی حساب های قرض الحسنه 
پس انداز بانک سینا روز چهارشنبه ۱7 مهرماه 
جاری با حضور نمایندگان دستگاه های نظارتی 
برگزار می شود. به گزارش روابط عمومی بانک 

سینا در سومین جشنواره حساب های قرض الحسنه پس انداز 
این بانک، واجدین شرایط می توانند از جوایز در نظر گرفته شده 
شامل ۲۰ کمک هزینه خرید مسکن هر یک به مبلغ 5۰۰ میلیون 
ریال، ۲۰ کمک هزینه خرید خودرو ایرانی هر یک به مبلغ ۲۰۰ 
میلیون ریال، 3۰ کمک هزینه خرید کالای ایرانی هر یک به مبلغ 
۱۰۰ میلیون ریال، 3۰ کمک هزینه سفر به عتبات عالیات هر یک 
به مبلغ 3۰ میلیون ریال و میلیاردها ریال جوایز نقدی دیگر بهره 
مند شوند. تمامی هموطنان نیک اندیش و خیّر برای مشارکت در 
امر نیک قرض الحسنه و بهره مندی از جوایز جشنواره می توانند 
نسبت به افتتاح یا تکمیل موجودی حساب خود حداقل به مبلغ ۱ 
میلیون ریال اقدام نمایند. هر 5۰۰ هزار ریال در هر روز یک امتیاز 
به حساب سپرده گذاران منظور خواهد شد. آخرین مهلت شرکت 

در این جشنواره 3۱ شهریور ماه جاری تعیین شده است. 

بانک مرکزی باتوجه به عدم برگزاری مجامع برخی بانک ها و 
موسسات اعتباری، به آگاهی می رساند که از جمله شرایط لازم 
برای انجام بررسی های مربوط و صدور مجوز برگزاری مجامع 
عمومی عادی سالیانه، »وصول صورت های مالی امضا شده توسط 
هیئت مدیره به انضمام پیش نویس نهایی گزارش حسابرس 
مستقل« ـ حداقل یک ماه قبل از تاریخ برگزاری مجمع عمومی 
ـ است. به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی،  این بانک به 
عنوان مقام ناظر و مرجع صدور مجوز برگزاری مجامع بانک ها 
و موسسات اعتباری، به موجب مفاد تصریح شده بخشنامه های 
ابلاغی و با ارسال نامه های متعدد به نظام بانکی کشور، شرایط 
لازم برای صدور مجوز برگزاری مجامع عادی سالیانه را اعلام 
کرده است.  براین اساس و باتوجه به عدم رعایت موارد فوق، به 
خصوص عدم ارسال گزارش های اشاره شده یا ارسال دیرهنگام 
مستندات لازم از سوی برخی بانک ها، عملاً امکان بررسی و 
صدور مجوز برگزاری مجامع عمومی این گروه از بانک ها فراهم 
نیست. در پایان یادآور می شود، به استناد مفاد قانون تجارت و 
ضوابط و مقررات مربوط، مسئولیت تهیه صورت های مالی هر 
بانک با هیئت مدیره آن و اظهارنظر راجع به صورت های مالی 
برعهده  و حسابرسی،  استانداردهای حسابداری  چارچوب  در 

حسابرس مستقل آن بانک یا موسسه اعتباری است.

نمادمعاملاتیشركتبیمهكوثردرپایانروزمعاملاتیشنبهبیستونهمتیرماهودرمجموعباحجممعاملاتبیشاز3میلیونسهمیوباصفخریدوقیمت
6583ریالدربورساوراقبهادارتهران،یكروزكاریقبلازبرگزاریمجمععمومیعادیمتوقفشد.بهگزارشروابطعمومیواعلاممدیراقتصادیو
سرمایهگذاریبیمهكوثر،مجمععمومیعادیسالانهصاحبانسهامشركتبیمهكوثر،روزدوشنبهسیویكمتیرماهبادستوركاراستماعگزارشهیاتمدیره
وبازرسقانونیشركت،بررسیوتصویبصورتهایمالیمنتهیبهسالمالی۱3۹۷/۱۲/۲۹وتصمیمگیریدرموردتقسیمسودسهام،انتخاببازرس
قانونیوحسابرس)اصلیوعلیالبدل(برایسالمالیمنتهیبه۱3۹8/۱۲/۲۹،انتخابدوروزنامهكثیرالانتشاربرایدرجآگهیهایشركت،تعیینحق
حضوردرجلسههایهیاتمدیرهبرایاعضایغیرموظفوتصویبپاداشاعضایهیاتمدیرهوسایرمواردیكهدرصلاحیتمجمععمومیعادیباشد،

درهتلسیمرغتهرانبرگزارمیشود.

بیمه کوثر با ارزش هر سهم 6583ریال وارد مجمع می شود 
مدیرعاملبانكقرضالحسنهرسالتگفت:بابهرهمندیازظرفیتقرضالحسنهوهمیاریاجتماعیمیتوانكارآفرینیاجتماعیرامحققكرد.

كارهایخرد و ها،كسب اینظرفیت بكارگیری با روستاها و درشهرهایكوچك افزود: بهزیستی مدیرانسازمان درجمع زاده محمدحسینحسین
توسعهیافتهوسبكزندگیبهبودمییابد.ویبابیاناینكهتوانمندسازیافرادیكیازوجوهمشتركبانكقرضالحسنهرسالتوسازمانبهزیستیاست،
اظهارداشت:تاامروز۱۹هزاركانونهمیاریاجتماعیدركشورشكلگرفتهكهازاینتعدادحدود۹هزاركانونجمعیتبالای۱5نفردارند.حسینزادهبا
بیاناینكهبانكقرضالحسنهرسالتبااعطایتسهیلاتخردازكسبوكارهایخردحمایتمیكند،اظهارامیدواریكردباهمكاریدومجموعه،كسبو
كارهایخردتوسعهیابد.مدیرعاملبانكقرضالحسنهرسالتبابیاناینكه8۰درصدمردم،جامههدفاینبانكبهشمارمیروند،افزود:مابانكیخرد

هستیموصرفاتسهیلاتخردوقرضالحسنهپرداختمیكنیم.

تحقق کارآفرینی اجتماعی با بهره  مندی از ظرفیت قرض  الحسنه و همیاری اجتماعی

هدف از امضای تفاهم نامه رونق تولید است تشریح جزییات پرداخت تسهیلات بافت فرسوده  تفاهم نامه مشترکِ همکاري با کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان
حسن نوروزی مدیرشعب بانک مسکن اســتان اصفهان با اشاره به اهمیتی که 

دولت و وزارت راه و شهرسازی و بطور مشخص شرکت بازآفرینی شهری ایران برای بافت های 
فرسوده شهری قائل هستند و برنامه های مناسبی را برای ساماندهی به این مناطق در دستور 
کار دارند ، گفت : اجرای این طرح در اســتان اصفهان و سراســر کشور بمنظور تقویت طرف 
عرضه و ساخت بافت های فرسوده شهری با اهداف ارتقای سطح کیفی زندگی مردم، بازیابی 
هویت شهری، حفاظت و احیای میراث فرهنگی و توانمندسازی ساختمان ها از هر گونه بلایای 
طبیعی انجام می گیرد. وی افزود : با توجه به اینکه بافت های فرسوده شهری در مناطقی واقع 
هستند که زیرساخت های آنها تامین است و از نظر تامین زمین نیز مشکلی ندارند، تسهیلات 
بخش قابل توجهی از هزینه های ساخت و احیا را پوشش داده و تامین می کند. نوروزی با اشاره 
به پرداخت مبلغی بالغ بر ۶۱5 میلیارد ریال تسهیلات بافت فرسوده جهت مشارکت ۱3۴۰ 
واحد مسکونی در استان اصفهان در سه سال گذشته اظهار داشــت : در سال جاری با توجه 
به قرارداد عاملیت منعقد شده ی شرکت بازآفرینی شهری با بانک مسکن و راه اندازی درگاه 
الکترونیکی توسط شرکت ، ثبت نام متقاضیان پرداخت تسهیلات ارزان قیمت بدون مراجعه 
فیزیکی در قالب ۶ مرحله از طریق سامانه http://facility.udrc.ir صورت می گیرد. مدیرشعب 
اصفهان میزان تسهیلات به ازای ساخت هر واحد مسکونی در کلانشهرها و سایر شهرها را به 
ترتیب 5۰ میلیون تومان و ۴۰ میلیون تومان اعلام کرد که حداکثر دوره مشارکت در تسهیلات 

ساخت 3۰ ماه و مدت زمان ساخت و تقسیط ۱۲ سال است.

به گزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومی بانک آینده، بانک 
آینده و کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان کشور، با هدف هم افزایي و به 
کارگیری حداکثر ظرفیت  هاي مادي و معنوي در حوزه فعالیت هاي فرهنگي 
و هنري، ویژه کودکان و نوجوانان، در روز سه شنبه به تاریخ ۱8 تیرماه جاری، 
هم زمان با »روز ملی ادبیات کودک و نوجوان«، تفاهم نامه مشترک همکاري 
امضا کردند. احداث و بهره برداري، یازده مدرسه »مدارس امید آینده«، تکمیل 
یک مرکز ورزشــی در مناطق کم تر برخوردار و توزیع حــدود چند میلیون 
بســته هاي لوازم التحریر و کمک آموزشــي میان دانش آموزان این مناطق، 
توجه به تأمین نیازهاي آموزشــي، فرهنگي و اجتماعي کودکان و نوجوانان، 
تهیه و توزیع محصولات فرهنگي در زمینه آشنایي کودکان با محیط زیست، 
بهداشت محیط، تأمین ده ها بسته وسائل مورد نیاز و آموزش کمک هاي اولیه 
و امدادي و هم چنین همکاري در برگزاري مسابقات و جشنواره هاي هنري و 
رویدادهاي علمي، آموزشي، از مهم ترین رویکردهاي بانک آینده در عمل به 
مسئولیت اجتماعي در سال هاي اخیر است. بانک آینده، تلاش کرده است؛ 
بخش عمده اي از فعالیت های خود در حوزه مسئولیت اجتماعي را در مناطق 
مختلف کشور، بر تواناسازی فرهنگی کودکان و نوجوانان، به عنوان آینده سازان 

کشور، معطوف و متمرکز کند.

حجت اله صیدی مدیرعامل بانک صادرات ایران با تشــریح جزییات 
تفاهم نامه همکاری این بانک با اتاق بازرگانی تهران گفت: این تفاهم نامه در چارچوب طرح 
طراوت امضا شد و هدف از آن تحریک تقاضای کل برای رونق تولید است. وی درباره تفاهم 
نامه اخیر همکاری بین بانک صــادرات ایران و اتاق بازرگانی تهران، گفت: براســاس این 
تفاهم نامه، بانک صادرات ایران خدماتی را به ویژه در زمینه افزایش ســطح اعتباردهی به 
بنگاه ها به اتاق بازرگانی تهران و اعضای آن ارائه خواهد کرد. وی هدف از ارائه این خدمات را 
کمک به بنگاه ها با توجه به تنگناهای مالی و نقدینگی آنها در چارچوب طرح طراوت بانک 
صادرات ایران عنوان کرد و افزود: با اجرای طرح طراوت، گردش مالی بنگاه ها هم در زمینه 
سرمایه در گردش و هم در زمینه طرح های توسعه ای بهبود خواهد یافت و از سوی دیگر به 
کل زنجیره تولید و خدمات تولیدی کمک خواهد شد. ایشان  در خصوص صدور کارت های 
اعتباری برای اشخاص حقیقی و حقوقی در چارچوب طرح طراوت و همچنین تفاهم نامه 
امضا شده با اتاق بازرگانی تهران نیز خاطرنشــان کرد: صدور کارت های اعتباری بخشی 
از طرح طراوت اســت. وی با بیان اینکه رونق تولید دارای دو وجه کمک به تولیدکننده و 
مصرف کننده است، اظهار کرد: یکی از مشکلاتی که با آن مواجه هستیم، تحریک تقاضای 
کل و بالا بردن تقاضا برای مصرف کننده است. کارت های اعتباری در جهت تقاضا و برای 
مصرف کنندگان از سوی بانک صادرات ایران صادر می شود که این امر در نهایت باعث بالا 

رفتن تقاضا و در نهایت رونق عرضه خواهد شد.

تاکید مدیرعامل بانک بر معرفی هدفمند قدامات بانک در نمایشگاه ها گسترش تکنولوژهای نوین، شیوه تبلیغات در تمامی بخش هاتقدیر استاندار مازندران از بانک پارسیان
دکتر شیری مدیرعامل پست بانک ایران به همراه تنی چند از مدیران 

این بانک ضمن حضور در مراسم معرفی برگزیدگان هشتمین دوره جشنواره ملی فاوا در 
نمایشگاه الکامپ ۲۰۱۹ از این نمایشگاه بازدید و بر معرفی هدفمند اقدامات و خدمات 

بانک تاکید کرد.  
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی پست بانک ایران، شیری با حضور در غرفه بانک 
بر لزوم تدوین فعالیت ها و خدمات بصورت مستند و آماری در بخش های فناوری، باجه 
های روستایی و تسهیلات اشتغالزایی مختلف جهت ارائه به ذینفعان تاکید کرد و افزود: 
حضور سازمان ها و همچنین فعالان حوزه فناوری در نمایشگاه فرصت مغتنمی است که 
بتوانیم توانمندی ها و خدمات پست بانک ایران را به عنوان بانک توسعه ای، تخصصی 
حوزه فناوری اطلاعات معرفی و زمینه تعامل و ایفای نقش موثر در این بخش از اقتصاد 

کشور را فراهم کنیم.
شیری تصریح کرد: پست بانک ایران به عنوان بانک دیجیتال با حمایت وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات، برنامه های موثری برای پیشبرد فعالیت های حوزه فناوری کشور 
دارد و تحقق این برنامه ها نیازمند اطلاع رسانی صحیح و تعامل مستمر بین فعالان این 

حوزه و بانک است.
وی درپایان از دست اندرکاران برگزاری غرفه بانک در این نمایشگاه تقدیر کرد.

احمد حسین زادگان اســتاندار مازندران با ارســال نامه تقدیر به دکتر کورش 
پرویزیان، رییــس کانون بانک ها و موسســات اعتباری خصوصی و مدیرعامل بانک پارســیان از 
مشارکت بانک های خصوصی در امر بررسی و پرداخت تسهیلات از محل اعتبارات بند»ب« تبصره 
۱۶ قانون بودجه سال ۱3۹7 در بخش توسعه سرمایه گذاری و اشتغال تقدیر کرد.وی همچنین با 
اظهار خرسندی ازعملکرد بانک های خصوصی، ابراز امیدواری کرد؛ با توجه به نامگذاری سال ۱3۹8 
به عنوان »رونق تولید«، بانک های خصوصی استان در بخش توسعه سرمایه گذاری اشتغال و تحقق 

شعار رونق تولید مشارکت و همکاری لازم را به عمل آورده و در این مسیر گام های موثری بردارند.
سهامداران بانک پارسیان بدهی ای به بانک ندارند.

در پی انتشار گزارش دادگاه مربوط به بانک سرمایه مبنی بر اظهارات یکی از متهمان پرونده 
در خصوص اینکه بزرگترین سهامداران بانک پارسیان بدهکاران آن هستند، روابط عمومی 
بانک پارسیان ضمن تکذیب این ادعا، اعلام کرد: اطلاعات سهامداران بانک پارسیان برروی 
مراجع رسمی شرکتهای بورسی در دسترس بوده و سهامداران بدهی ای به بانک ندارند.این 
بانک با دارا بودن صورتهای مالی شفاف و عملکرد روشن و مورد تایید مراجع ذی صلاح ، در 
آستانه برگزاری مجمع سالیانه خود بوده و با دارا بودن حداکثر روزهای معاملاتی در نماد 

خود،شاهد اقبال سهامداران و سرمایه گذاران بورس اوراق بهادار بوده است.

حمید تهرانفر مدیر عامل بانک کارآفرین در بازدید از شعب ضمن 
اشاره به تغییرات اساسی در نحوه تبلیغات با توجه به بروز و ظهور تکنولوژی های 
نوین تأکید کرد: در گذشته ای نه چندان دور تبلیغات صرفاً در قالب آگهی های 
تجاری تعریف می شد؛ اما به  مرور زمان و بر اساس گسترش تکنولوژهای نوین، 
شیوه تبلیغات در تمامی بخش ها و از جمله صنعت بانکداری متفاوت و متنوع 
شده است. بنابراین با توجه به این مســئله و همچنین تغییر ذائقه و خواست 
مخاطبان شیوه های تبلیغات نیز متنوع و متکثر گردیده است. وی همچنین 
افزود: تبلیغات در دنیای امروز باید خلاقانه، مبتکرانه و واقعی باشد تا مخاطبان 
با آن ارتباط برقرار کنند؛ در غیر این صورت تبلیغات کارکرد اصلی و واقعی خود 
یعنی اطلاع رسانی در خصوص محصولات و خدمات و در نهایت جذب مشتری را 
از دست خواهند داد.تهرانفر با اشاره به انواع تبلیغات در بانک ها و به ویژه بانک های 
خصوصی در کشور خاطرنشــان کرد: بانک های خصوصی بعد از شکل گیری 
بسیاری از شاخص ها و معیارهای بانکداری کشــور از جمله مشتری مداری و 
تکریم ارباب رجوع و همچنین تبلیغات را دچار تغییرات قابل ملاحظه ای کرده اند.

»فرصت های ساخت داخل و رونق تولید« برگزاری آموزش سامانه هوش تجاری براي مدیران هدف اصلی بانک جلب رضایت ذینفعان است
تقی نتاج مدیرعامل بانک قوامین در جمع مدیران و مسئولین ارشد و 

میانی این بانک با یادآوری این نکته که ساماندهی انبار داده ها و اطلاعات برای استخراج 
به موقع گزارش های مورد نیاز بسیار حائز اهمیت است گفت: عملیاتی سازی این سامانه 
کمک می کند تا بی نظمی در داده ها کاهش یافته ، اطلاعات تجاری ملموس تر شده 
، خطاهای انسانی کاهش یابد و ســازمان در قالب یک بانک به سمت اقتصادی شدن 
حرکت کند. وی افزود: این ابزار به تداوم حیات بانک کمک کرده  و از تصمیم ســازی 
ها حمایت و پشــتیبانی می کند. نائب رئیس هیأت مدیره بانک قوامین که در جریان 
آغاز دوره آموزشی ســامانه هوش تجاری در این بانک و در حضور همکاران خود سخن 
می گفت ؛  خاطرنشان کرد: بهره برداری از مزیت های سامانه هوش تجاری نیازمند به 
کارگیری بهینه از آن و نیز بومی سازی متناسب با نیازهای داخلی و اطلاعاتی مدیران 
بانک است که در صورت تحقق آن شــاهد بروز بیش از پیش  نوآوری ها ، خلاقیت ها و 
فراهم آمدن زمینه ی خدمتگزاری بیشتر به مخاطبان بانک خواهیم بود. دکتر تقی نتاج  
ضمن قدردانی از زحمات صورت گرفته در حوزه IT  جهت عملیاتی شدن این سامانه 
در بانک قوامین تأکید کرد: تلاش های صورت گرفته درحــوزه ی فناوری اطلاعات و 
ارتباطات برای بهره برداری مناسب از این سامانه ، بخشی از کار است  و برای اخذ بازخورد 
مورد انتظار از سامانه مذکور نیازمند همدلی واستفاده از توانمندی های سایر حوزه ها 

نیز هستیم . در غیراین صورت این سرمایه گذاری به خسارت تبدیل خواهد شد.

دکتر حسین مهري مدیر عامل بانک صنعت و معدن، در جریان بازدید از 
غرفه هاي مختلف این نمایشگاه و گفتگو با کارآفرینان و صنعتگران اظهار داشت: برگزاري 
چنین نمایشگاه هایي سبب بهره مندي تولیدکنندگان از فرصت به کارگیري تجهیزات و 
قطعات ســاخت داخل خواهد بود که با هزینه کمتر در داخل کشور تولید مي شود. دکتر 
مهري افزود: استفاده از دانش و توان شــرکت هاي دانش بنیان و نوآور نقش بسیار ارزنده 
اي در زنجیره تامین صنایع خواهد داشت و امکان آشنایي بیشتر کارآفرینان با مراکز تولید 
علم و فناوري را فراهم خواهد ســاخت. مدیرعامل بانک صنعت و معدن خاطرنشان کرد: 
براي جلوگیري از خروج ارز از کشور و کاهش ریسک تولیدکنندگان لازم است پیوند بین 
صنایع مختلف تقویت شود تا با تکیه بر پتانسیل شرکت هاي داخلي نیازهاي صنایع بزرگ و 
حیاتي تامین شود و این نمایشگاه فرصت کم نظیری برای کارآفرینان داخلی برای همکاری 
 38B با صنایع فرادستی است. همچنین دکتر مهري از غرفه بانک صنعت و معدن در سالن
این نمایشگاه بازدید کرد. مجری این نمایشگاه ســازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران 
)ایدرو( است و علاوه بر آن وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، 
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری، مرکز همکاری های تحول و پیشرفت ریاست 
جمهوری و صندوق نوآوری و شکوفایی و صندوق های حمایتی جزو همکاران برگزاری این 
نمایشگاه هستند. ۹ انجمن تخصصی صنایع و چهار صندوق حمایتی با هدف ارائه تسهیلات 

به فعالان حوزه نهضت ساخت داخل در این نمایشگاه حضور دارند.

اعطای نشان عالی مدیر سال3۰۰۰ میلیارد ریال افزایش سرمایه و ۲۰۰ ریال سود نقدی آمادگی مشترک ایران و ونزوئلا برای تأمین مالی تولیدکنندگان
پنجشــنبه  ۲7 تیر ۱3۹8 هر دو مجمع عمومی عادی ســالانه و 

فوق العاده بانک خاورمیانه از ساعت ۹ صبح تا ۱۲ در سالن همایش های هتل ارم 
با حضور بیش از 8۰ درصد ســهامداران، بازرس قانونی و نماینده سازمان بورس 
برگزار شد و سهامداران پس از رای گیری های متعدد، تصمیم به افزایش 3۰۰۰ 
میلیاردی معادل ۴۲.8%  سرمایه بانک خاورمیانه گرفتند. سهامداران همچنین 
۲۰۰ ریال از سود سال ۹7 بانک را به هر ســهم اختصاص دادند. بانک خاورمیانه 
در سال ۹7 توانست با ۱۶۰درصد رشد نسبت به ســال ۹۶، ۶3۹7 میلیارد ریال 
سود خالص بدست آورد. در ابتدای این نشست آقای خسرو نایبی به عنوان رئیس 
مجمع، آقایان سید احمد احمدی هاشمی و منوچهر ملکیانی فرد به عنوان ناظران 
و آقای خلیلی سادات لو به عنوان دبیر مجمع از طرف سهامداران انتخاب شدند تا 
با حضور اکثریت سهامداران این مجمع شکل قانونی به خود گیرد. هیات رئیسه با 
حضور نماینده سازمان بورس و نماینده بازرس قانونی و حسابرس مستقل تکمیل 
شد و پس از آن هیات رئیســه مجمع، از معاون مالی بانک دعوت کرد تا گزارش 
عملیات مالی بانک را به سهامداران گزارش دهد. مجید نورمحمدی، معاون مالی 
بانک خاورمیانه با حضور بر روی سن و خوش آمدگویی به سهامداران در ابتدا پیام 

مدیرعامل بانک را قرائت کرد. 

  سرپرســت بانک مشــترک ایران و ونزوئلا در بازدید از کارخانه لبنیات و 
بستنی دومینو از اعلام آمادگی بانک برای تأمین نقدینگی مورد نیاز حوزه تولید خبر داد.      به 
گزارش روابط عمومی بانک مشترک ایران و ونزوئلا، در این بازدید سعید مستشار با تأکید بر 
استفاده از همه ظرفیت های موجود به منظور تعامل هر چه بیشتر با مشتریان گفت: به لحاظ 
استانداردهای بانکی، ساختار مالی بانک از وضعیت مطلوب و مناسبی برخوردار است و این 
مهم جز نقاط قوت بانک به شمار می رود و همین مزیت پتانسیل خوبی را برای تأمین مالی 
حوزه تولید پدید آورده است.   وی با اشاره به ارایه کلیه خدمات ریالی و ارزی به مشتریان، از 
آمادگی کامل بانک برای ارایه خدمات مختلف بانکی از جمله مشارکت بانک در تأمین مالی 
زنجیره تولید و فروش تولیدکنندگان؛ تامین نقدینگی مورد نیاز تولید و ... خبرداد و همچنین 
افزود: تلاش برای به گردش درآوردن چرخ توســعه درکشور به واسطه تقویت تولید داخل و 
همچنین کمک به رونق این حوزه در جرگه سیاست های بانک مشــترک ایران و ونزوئلا به 
شمار رفته و در این مسیر از تمام توان سیستم بانک بهره خواهیم گرفت.     در ادامه این مراسم 
حسن پایداری نماینده شرکت لبنیات و بستنی دومینو با اشاره به شروع فعالیت این شرکت از 
سال ۹۰ به تشریح دستاوردهای تولید بستنی در داخل کشور پرداخت و گفت: در حال حاضر 
بیش از 3۰ درصد از بازار کل کشــور در اختیار این شرکت است و تلاش شده تا با بهره گیری 

از تکنولوژی روز دنیا؛ محصولاتی متنوع و با کیفیت بالا برای مصرف کنندگان تولید کنیم.

چهارمین اجلاس سراسری نشــان عالی مدیر ســال عصر سه شنبه 
هجدهم تیرماه ۱3۹8 در مرکز همایش های دیپلماتیک وزارت امور خارجه برگزار شد 
و با اعطای نشان عالی مدیر سال به دکتر عسکرزاده، افتخاری دیگر برای بانک حکمت 
ایرانیان رقم خورد. به گزارش روابط عموی بانک حکمت ایرانیان،این همایش ساعت ۱۶ 
با اجرای سرود ملی جمهوری اسلامی ایران آغاز شد. موسوی مدیر بازرسی بانک حکمت 
ایرانیان به نمایندگی دکتر عسکرزاده از میهمانان ویژه در این مراسم حضور یافت.        ایرج 
حسابی عضو شورای سیاست گذاری اجلاس نشان عالی مدیر سال نخستین سخنران 
این همایش به ذکر خاطراتی از خدمات پرفسور حسابی و موانع سد راه ایشان در توسعه 
ایران پرداخت. وی در ســخنان خود با اشــاره به چالش های بخش خصوصی در ایران، 
خصوصی سازی را رکن اصلی توســعه پایدار خواند. پس از وی نیره پیروزبخت رئیس 
سازمان استاندارد ایران پشت تریبون رفته و در خصوص استاندارد سازی و اهمیت حقوق 
شهروندی به ایراد ســخنانی پرداخت.ختامیمدیرعامل بازار تهاتر ایران سخنران سوم 
همایش بود که نقش تهاتر را در شرایط کنونی تحریم ها و بسیار حتاتی و سازنده خواند. 
ختامی تهاتر کالا را راهی مطمئن برای دور زدن تحریم ها دانســت و بخش خصوصی 
را تشــویق به تهاتر کالا در شرایط کنونی نمود.قســمت دیگر همایش کارگاه آموزشی 

بازاریابی با تدریس دیاکو نوروزی با محوریت برند و پلتفرم در آینده بازاریابی بود.

نشست هم اندیشی مدیران ارشد بانک و ایران خودرو
محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت با اشــاره به این نکته که بانک 

ملت مهم ترین اســتراتژی خود را در ســال جاری کمک به رونق تولید در کشور 
تعیین کرده است، تاکید کرد: با وجود بانک های بزرگی همچون بانک ملت، هیچ 
شرکت تولیدی در کشــور نباید به دلیل کمبود نقدینگی، دچار تعدیل یا تعطیل 
فعالیت شــود و حمایت از این شرکت ها، وظیفه ذاتی نظام بانکی است. مدیرعامل 
بانک ملت همچنین از آمادگی شــرکت های زیرمجموعه این بانک همچون تامین 
سرمایه، واسپاری، صرافی و بیمه ما برای همکاری با مجموعه ایران خودرو خبر داد و 
گفت: با برپایی نشست های تخصصی بین کارشناسان این شرکت ها و شرکت ایران 
خودرو، می توان راه های همکاری را بررسی و عملیاتی کرد. وی ادامه داد: بانک ملت 
برای کمک به مجموعه ایران خودرو برای عبور از این شرایط، در چارچوب ضوابط 
و مقررات، آمادگی کامل دارد. دکتر هاشــم یکه زارع، مدیرعامل گروه خودروسازی 
ایران خودرو نیز با قدردانی از حمایت های بانک ملت، از این بانک به عنوان یکی از 
بانک های دارای بیشــترین تعامل با این گروه تولیدی نام برد و اظهار داشت: بانک 
ملت با حمایت از انتشار صکوک از سوی ایران خودرو، کمک بزرگی به پیشبرد برنامه 
های این شرکت کرد. وی با تاکید بر این نکته که بانک ملت در چند سال گذشته، 
بهترین بانک از لحاظ عملکردی بوده است، همکاری های مالی بین دو مجموعه را بر 

شمرد و از دست اندرکاران این بانک بابت این همکاری ها قدردانی کرد.

اعلام آمادگی مدیرعامل بانک ملی ایران برای کمک به توسعه خراسان شمالی
دکتر محمد رضا حسین زاده که همزمان با سفر دولت در این استان 

حضور داشــت، در جمع کارکنان اداره امور شعب استان خراســان شمالی با بیان 
این که حمایت از تولید کنندگان، وظیفه نظام بانکی اســت، ادامه داد: ما تصمیم 
گرفتیم منابع پروژه های توسعه ای اســتان را از مرکز تامین کنیم. وی افزود: بانک 
ملی ایران برای توســعه اقتصادی استان خراسان شــمالی هیچ محدودیتی قائل 
نیســت. مدیرعامل بانک ملی ایران با بیان این که خراسان شمالی از فرهنگی غنی 
برخوردار است، اظهار کرد: وجود اقوام مختلف در این استان، پتانسیلی بزرگ است 
که در راستای توسعه استان به کار گرفته خواهد شد. مدیرعامل بانک ملی ایران با 
تقدیر از مردم خونگرم و مهمان نواز خراسان شمالی، هم مرز بودن این استان با کشور 
ترکمنستان را باعث ایجاد ظرفیت های خوب در جهت توسعه دانست و خاطرنشان 
کرد: به نظر من می توان از این ظرفیت ها بسیار بهتر و بیشتر استفاده کرد. حسین 
زاده با اشاره به حضور بازنشســتگان بانک ملی ایران در این جلسه، سرمایه انسانی 
را تنها دارایی ارزشــمند هر ســازمان خواند و گفت: نظم و انضباط موجود در بانک 
ملی ایران همواره زبانزد بوده و این نیز مدیون کارکنان شــریف سازمان است. وی 
همچنین توسعه سامانه های مدرن در بانک ملی ایران مانند بام، بله و بانک آفیسر را 
باعث افزایش رضایتمندی مشتریان خواند و گفت: بانک در تلاش است که با توسعه 

محصولات نوین، خدمت رسانی به مردم را بیش از پیش توسعه بدهد.

پیام تسلیت مدیرعامل بانک سپه
به مناسبت درگذشــت دکتر رامین پاشایی فام، مدیرعامل پیشین 

این بانک  پایگاه اطلاع رساتی بانک سپه: مدیرعامل بانک سپه در پیامی در گذشت 
دکتر رامین پاشــایی فام مدیر عامل پیشین بانک سپه را تسلیت گفت.به گزارش 

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، در پیام تسلیت محمدکاظم چقازردی آمده است:
بسم الله الرحمن الرحیم
انا لله و انا الیه راجعون

هر از چند گاهی در گذر زمان و عبور بی صدای ثانیه های عمر فانی، جرس قافله عمر از 
رحیل مسافر عزیزی خبر می دهد که با کوچ از دنیای فانی، آغازگر راهی بی پایان می 
شود. خبر دردناک درگذشت برادر گرامی، یار دیرین و مدیر ارزشمند نظام بانکی کشور 
جناب آقای دکتر رامین پاشایی فام، قلب یکایک دوستان و همکاران عزیز را مملو از غم 
و اندوه نمود.ایشان در طول حیات نه چندان طولانی خود، با کوله باری از دانش و تجربه، 
همواره منشــاء خدماتی ارزشمند در مناصب مختلف مدیریتی، در عرصه نظام بانکی 
کشــور بوده و در برهه ای حساس از مسئولیت خطیر ایشان، شاهد حضور ارزشمند و 
اثرگذار در نخستین بانک ایرانی بوده ام.اینک با اندوهی فراوان و با پاسداشت این زحمات 
و تلاش ها، عروج ناگهانی ایشان را به دیار باقی، به یکایک مدیران و همکاران عزیز شاغل 
و بازنشسته تسلیت عرض نموده و از درگاه حضرت احدیت برای ایشان رحمت واسعه و 

علو درجات و برای بازماندگان صبر و شکیبایی مسئلت می نمایم.

ســید ضیاء ایمانی مدیر عامل بانــک - در این همایش با تقدیر و تشــکر 
از همکاران صبور و خدوم اســتان، عملکرد بانک را در حوزه های مختلف کاری طی ســال 
گذشته تشریح نمود. وی هدف اصلی بانک را کسب رضایت مندی تمامی ذینفعان آن اعم 
از سپرده گذار، سهامدار و کارکنان دانست و ادامه داد: بانک مهر اقتصاد علی رغم محدودیت 
در استفاده از برخی امکانات و سرویس های بانکی، توانسته است با جلب اطمینان و اعتماد 
عمومی، ضریب نفوذ بالایی در بازار پولی و مالی کشور داشته باشد و با برخورداری از مشتریان 
چندین میلیونی در رقابتی تنگاتنگ، ضمن رعایت قوانین و مقررات ابلاغی از ســوی بانک 
مرکزی، ســهم قابل توجهی از بازار را به خود اختصاص دهد.  مدیــر عامل بانک در بخش 
دیگری از ســخنان خود کنترل و مدیریت نقدینگی را مهم ترین راهبردهای بانک در سال 
۹7 عنوان کرد و ابراز داشت: با پیش بینی های صورت گرفته در خصوص وضعیت اقتصادی 
کشور و شرایط حاکم بر بازار تصمیم بر آن شد تا بخشــی از منابع به صورت نقدینگی برای 
مواجهه با چالش های احتمالی در نظر گرفته شود که این سیاست گزاری موجب شد حجم 
ارائه تسهیلات در اواسط سال گذشته با وقفه مواجه شود که با تلاش همکاران در این زمینه 
نیز در پایان ســال ۹7 برنامه های مورد نظر محقق گردید.ایمانی تلاش، پشتکار و روحیه 
همکاران را مهم ترین ابزار برای پیشــبرد برنامه های بانک دانســت و تصریح کرد: در سال 
گذشته اقدامات موثر و بزرگی در حوزه ســرمایه انسانی بانک همچون تبدیل مدت قرارداد 

کارکنان از یکساله به دائم و بلند مدت، اجرای طرح طبقه بندی مشاغل نام برد.
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دو چیز مردم را هلاک کرده: ترس از نداری و فخرطلبی.امام علی)ع(: اهَْلَکَ النّاسَ إثِْنانِ: خَوْفُ الفَْقْرِ وَ طَلَبُ الفَْخْرِ. 

سالروز تاسیس نهاد شورای نگهبان گرامی باد 

تجهیز سیستم بانکداری به ابزار های جدید دیجیتالی 
غلامرضا کاظمي دینان کارشناس ارشد اقتصاد بانکی با تاکید بر اینکه سیستم 
بانکداري ما چاره اي جز تجهیز به ابزارهاي نوین ندارد، گفت: دنیا رو به پیشرفت 
مي رود و سیستم ها دیجیتالي شده اند. اگر سیستم بانکداري را به ابزارهاي 
جدید تجهیز نکنیم از بانکداري دنیا عقب مي مانیم زیرا سلیقه مشتریان سیستم 
بانکي با توجه به پیشرفت فضاي مجازي روز به روز تغییر مي کند در نتیجه با 
عدم استفاده از فناوري هاي روز دنیا، اقبال مشتري هابه سیستم بانکي کم مي 
شود.« کاظمي دینان ادامه داد: »مشتري مانند گذشته دیگر براي انجام کارهاي 
بانکي در صف نمي ایستد زیرا اکنون کارهاي بانکي از طریق اپلیکیشن ها انجام 
مي شود. بانک هاي کشور حرکت کندي در زمینه بانکداري دیجیتال داشته اند 
و سیستم بانکداري باید هر چه سریع تر در این مسیر حرکت کند. مشتري با 
وجود فناوري هاي روز، نباید براي انجام کارهاي بانکي به شعب بانک ها مراجعه 
کند اما اکنون در کشور ما جاي بانک دیجیتالي خالي است.«وي افزود: »ما ایجاد 
سیستم بانکداري دیجیتالي را در کشور آغاز کردیم اما این روند با کندي همراه 
است. بانک هاي دنیا دیر یا زود به کشور وارد خواهند شد و در صورت ورود زماني 
براي هماهنگ شدن با آنها نخواهیم داشت. سیستم بانکداري ایران باید خود را 
مجهز به فناوري هاي دنیا کند زیرا مشتري در صورتي که از تجهیزات دیجیتال 

بانکداري استفاده کند از این سیستم رضایت پیدا خواهد کرد.«

با حضور معاون علمی و فن آوری رئيس جمهور:

خط تولید آزمایشی محصول 301 افتتاح شد
خط تولید آزمایشي محصول پژو 301 با 
عمق داخلي ســازي بیش از 60 درصد با 
حضور معــاون علمي و فن آوري رئیس 
جمهــور و نمایندگان مجلس شــوراي 

اسلامي به بهره برداري رسید.
خط تولید آزمایشی محصول 301 افتتاح 

شد
به گــزارش ایكوپرس، پس از ترك بازار 
ایران توسط شرکاي خارجي، گروه صنعتي 
ایران خــودرو عزم خود را جزم کرد تا با 
تقویت زنجیــره ارزش تولید، محصول 
پژو 301 را به صورت مســتقل و بدون 

حضور شریك خارجي به تولید برساند.
گروه صنعتي ایران خودرو توانسته تا به 
توسعه همكاري با قطعه سازان توانمند، 
ارتباط با مراکــز دانش بنیان و همچنین 
نهادها و مراکزي کــه با تولید قطعات با 
تكنولوژي بالا توانمندي حمایت از صنعت 
خــودرو را دارند بتوانــد نتیجه اقتدار و 
مقاومت در برابــر تحریم هاي ظالمانه 
غرب را بــا تولید محصــول جدید و به 
کارگیــري دانش و تخصــص جوانان و 
متخصصان ایراني به منصه ظهور برساند.

با برنامه ریزي ها و سرمایه گذاري که در 
شرکت هاي قطعه سازي صورت گرفته، 
محصول 301 درحال آماده سازي براي 
تولیــد انبوه بوده و  ایــن آمادگي وجود 
دارد تا با ســطح داخلي سازي بالاتر از 60 
درصد تولید و روانه بازار شود. این میزان 
به مــرور زمان افزایــش یافته و بخش 
زیادي از تولیــد این محصول به صورت 

خودکفا شده تولید خواهد شد.
برنامه ریزي و هدف ایران خودرو در 5 
سال نخست، تولید 400 هزار دستگاه از 
این محصول است. محصول 301 در قالب 
3 تیــپ و واریانت شــامل دو واریانت با 
گیربكس دستي و موتور EC5 و یك تیپ 
 EC5 و نوع با گیربكس اتوماتیك و موتور

به تولید خواهد رسید.
حجم موتور این خودرو 1.6 لیتر، حداکثر 
قدرت آن 115 اســب بخــار و حداکثر 
گشتاور آن 150 نیوتن متر در دور موتور 
4 هزار اســت. در تیپ تولیدي 301 در 
سال نخســت، گیربكس دستي 5 سرعته 
تعبیه خواهد شد. گنجایش صندوق عقب 
آن با ظرفیــت 640 لیتــر نیازهاي یك 
خانواده ایراني را مرتفــع مي کند. 301 
سطح آلایندگي استاندارد یورو 5 را پاس 
کرده و دوستدار محیط زیست به حساب 

مي آید.
 ،ESP سیستم ایمني ،ABS سیســتم ترمز
ایربــگ جلو، چراغ هاي مه شــكن جلو و 
عقــب، چراغ هــاي دي لایت بــه هنگام 
رانندگي، تهویه مطبوع دســتي و رینگ 
آلومینیومي 15 اینچ از جمله مشخصات 

اصلي خودرو است.

صنعت خودرو از دو تحریم سر بلند بیرون آمد  رييس كميسيون صنايع و معادن مجلس شوراي اسلامي:  

عزیز اکبریان رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
گفت: در سال هاي اخیر صنعت خودرو کشورمان در 
گذر از تبعات دو تحریم سربلند بیرون آمد و تولید 
خودروي 301 از سوي ایران خودرو نشان داد که این 
صنعت مي تواند با تكیه با خودباوري و خوداتكایي راه 

روشن توسعه و پیشرفت را براي خود هموار کند.
صنعت خودرو  از دو تحریم سر بلند بیرون آمد

بــه گزارش ایكوپرس، عزیز اکبریان  در مراســم 
افتتاحیه تولید ازمایشي 301 اظهار کرد: تحریم هاي 
شــكننده اي علیه کشورمان در سالهاي اخیر اعمال 
شد که تحریم اخیر به دلیل اهمیتي که این صنعت 
در همه بخش هاي کشور دارد در اولویت تحریم 
هاي آمریكا قرار گرفت اما بر خلاف انتظار آمریكا 
این صنعت توانســت به روند رو به رشد و توسعه 

همه جانبه خود ادامه دهد.
وي ادامه داد: آمریكایي ها در این اندیشه بودند که 

با تحریــم صنعت خودرو این صنعــت را به ورطه 
تعطیلي مي کشــانند، اما با تدبیر مدیران صنعت 
خودروسازي روند تلاش ها در این صنعت بر خلاف 
آنچه که دشمنان ما مي پنداشتند به خودباوري و 

بي نیازي از بیگانگان رسید.
ایشان با این حال تاکید کرد که مشكلات داخل کشور 
نیز گریبانگیر این صنعت شده است و  به نوعي از داخل 
کشــور  نیز تحریم شده است، وقتي گمرگ قطعات 
مورد نیاز صنعت خودروسازي را ترخیص نمي کند و 
یا بانك مرکزي ارز مورد نیاز این صنعت را تامین نمي 

کند این خود مصداق تحریم داخلي است.
 وي در همین رابطه گفت: البته تدبیر ســران سه قوه و 
مهم تــر از آن رهنمودهــاي مقام معظــم رهبري در 
خصوص حمایت از رونق تولید ســبب شــد تا حدودي 
مشكلات این صنعت  کاهش یابد اما لازم است همه نهادها 

و سازمانها این صنعت را مورد حمایت قرار دهند.

اکبریان با تاکید بر اهمیت توجه جدي به تحقیق و 
توسعه در صنعت خودروسازي به عنوان یك عامل 
مهم در مقابله باتحریم ها از تلاش هاي ایران خودرو  
در زمینه و  تعامل با مراکز علمي و شــرکت هاي 

دانش بنیان قدرداني کرد.
 ریییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس تصریج کرد: 
این تعامل صنعت خودروسازي را قادر خواهد ساخت 
تا بتوانیم پلــت فرم هاي داخلي طراحــي و از کپي 

برداري از  پلت فرم هاي خارجي خودداري کنیم.
 وي در عین حــال این موضوع را مورد تاکید قرار 
دارد که دولت باید تلاش کند حمایت هاي قانوني  
را از این صنعت مهم داشــته باشــد و زمینه هاي 
خصوصي شــدن آن را فراهم کند و تجربه نشان 
داده اســت دخالت دولت در خودروسازي عملا 
نتایج سودمندي براي توسعه و خودکفایي در این 

صنعت را در پي نداشته است.

۱- رشد بی رویه جمعیت 
۲- بیکاری ، کم کاری و بیکاری پنهان 

۳- توزیع نا برابر در آمد ناشی از نا همگونی ترکیب بخشهای مختلف اقتصاد کشور .
4 - نقدینگی وسیع در جامعه و انباشت بی رویه ثروت.

البته هر یک از عناوین مذکور ، در جای خود احتیاج به بحث طولانی و عمیق خواهد 
داشت که در مقالات بعدی اینکار صورت خواهد گرفت .

از سوی دیگر رئوس سیاستهای کلی که پس از بررسی اجمالی از اوضاع و احوال و 
ساختار اشتغال کشور در چارچوب مسائل ارائه شده انتظار می رود که به قرار زیر می 

باشد : 
۱- لزوم وجود برنامه ریزی مدون و مصوب توسعه اقتصادی کشور .  از آنجا که فعالیت 
بخشیدن به توانهای بالقوه اقتصادی در گرو اتخاذ تصمیمات مدون و برنامه ریزیهای 
سنجیده و مشخص است برقراری استراتژی توسعه مبتنی بر اصول برنامه ریزی شده 
در جهت تحقق اهداف مورد نظر در چارچوب مسائل اشتغال حائز اهمیت فراوان است 

. در این زمینه خوشبختانه ، پیش بینی های مناسب به عمل آمده است . 
۲- تخصیص بهینه و استفاده موثر از منابع سرمایه موجود در سطح جامعه به منظور 
تحقق و تأمین امکانات مورد نیاز جهت ایجاد اشتغال مولد در سطوح فعالیت در 

بخشهای مختلف اقتصادی کشور .
۳- از زیر بخشهای حائز اهمیت در ارتباط با مسئله اشتغال کشور ، توجه و تقویت 
بافت تخصصی شاغلین در سطح کلان فعالیتها می باشد . از نکات ضعف اساسی در 
ساخت پیکر اشتغال کشور . بافت ضعیف رده های فنی و تخصصی است که اثرات 

زیانبار قابل توجهی را بر نحوه فعالیتها و بازدهی ناشی از آن به جای گذاشته است .
در این زمینه اتخاذ تدابیری جهت استفاده موثر از نیروهای متخصص ایرانی که طی 
سالهای اخیر در خارج از کشور مقیم بوده اند ، می تواند راهگشاری بسیاری از مسائل 

موجود در تأمین نیروی انسانی متخصص در سطوح مختلف فعالیتها باشد .
4- از دیگر نکات حائز اهمیت در ارتباط با وضعیت اشتغال کشور ، بکار گماردن 
نیروهای متخصص وفعال در زمینه های فنی و تخصصی مربوطه می باشد . به گونه ای 
که عدم وجود این مسئله از جمله عوامل موثر در اتلاف و هدر رفتن نیروی انسانی 

متخصص و منابع مالی و فیزیکی در زمینه های گوناگون بوده است . 
5- کاهش سطح بیسوادی و حتی الامکان رفع این مشکل در سطح شاغلین .

۶ -  برقراری نسبت معقول بین بازدهی تولید وسطح دستمزدها .
7- سازماندهی اساسی در جهت بکارگیری نیروهای متخصص در طرحها و برنامه 

های تولیدی و عمرانی کشور .
8- بسیج نیروی فعال بیکار در جامعه به منظور باز سازی و نوسازی ساختار دستگاه های 

واحدهای تولیدی صنعتی از کار افتاده  براساس برنامه ریزیهای از پیش تدوین شده . 

اد                    امه سرمقاله


